
916

بازى دزد و پليس مأموران با رانندگان 
در كنار خيابان ها

كلاً  توقف  ممنوع!
15

امروز آغاز جام قهرمانان بزرگ جهان
تيم ملى واليبال به دنبال درخشش 

در سرزمين آفتاب تابان

معاون اجتماعى و پيشگيرى از وقوع جرم قوه قضائيه در 
گفت و گو با قدس:

ادعاى زنانه شدن بزهكارى در جامعه صحيح نيست

تأثير تقسيم زمان شيمى درمانى در بهبود 
مبتلايان به «سرطان كولون»

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: تقسيم مدت شــيمى درمانى به 
دو دوره با فاصله مى تواند تأثير مثبتى در بيماران مبتلا به ســرطان 
كولون خوش خيم داشته باشد.  نتايج مطالعات گسترده بين المللى 
«MAYA Clinic cancer Center» در مينه سوتا ايالات متحده 
آمريكا ثابت مى كند انجام شيمى درمانى در دو دوره، تأثير مثبتى بر 

مبتلايان به سرطان كولون مرحله 3 دارد. 
در اين باره پژوهشگران اطلاعات مربوط به شش مطالعه پزشكى روى 

13هزار بيمار در آمريكاى شمالى، اروپا و آسيا را بررسى كردند. 
نتايج نشان داد، اگر چنين بيمارانى به جاى يك دوره شش ماهه شيمى 
درمانى، دو دوره سه ماهه را ســپرى كنند از تأثير بهترى برخوردار 
مى شوند و عوارض جانبى كمترى مانند آسيب هاى عصبى را متحمل 

خواهند شد. 
نتايج اين تحقيقات قرار اســت در نشست ســالانه انجمن انكولوژى 

آمريكا در شيكاگو ارائه شود.
هر سال حدود 400 هزار مورد جديد سرطان كولون در دنيا تشخيص 

داده مى شود. 
ســرطان روده بزرگ كه با نام سرطان كولون شــناخته مى شود، در 
نتيجه رشد سلول هاى ســرطانى در كولون يا ركتوم ( بخشى از روده 

بزرگ) بروز مى كند.
بسيارى از اين سرطان ها در نتيجه سبك زندگى و افزايش سن ايجاد 
مى شود و موارد محدودى هم وراثتى اســت. رژيم غذايى ناسالم، بى 
تحركى، سيگار كشيدن و چاقى جزو عوامل خطر اين بيمارى هستند.

www.sciencesetavenir.fr :منبع

به قلم شما

كلينيك سلامت

فضاى مجازىفناورى پزشكى

ايسنا: وزير ارتباطات با بيان اين كه در حوزه ماركتينگ اندرويدى تا حدود زيادى 
بى نياز از خدمات بيرونى هستيم، درباره لزوم تلاش براى ايجاد راهبرد در حوزه 
موبايل و كسب وكارهاى نوپا در بازارهاى بين المللى توضيح داد. محمدجواد آذرى 
جهرمى با تأكيد بر اين كه اگر به دنبال بازارهاى بين المللى هستيم، محدوديت هاى 
بازار بين المللى ما را دچار مشكل مى كند، گفت: اين هشدار را بايد جدى بگيريم و 

تلاش كنيم در حوزه موبايل و كسب وكارهاى نوپا راهبرد داشته باشيم.
وى با اشاره به حذف اپليكيشن هاى ايرانى توسط شــركت هاى آمريكايى اپل و 
گوگل، گفت: در دنيا نظام هايى بخصــوص در كره جنوبى وجود دارد تا در جهت 

رفع وابستگى مطلق به اندرويد و گوگل اقدام كنند كه ما آن را در دستور كار خود گذاشتيم. اما اين موضوع بسيار راهبردى است و 
نمى شود يك شبه در مورد آن تصميم گيرى كرد. وزير ارتباطات گفت: تمام تلاش آمريكايى ها اين است كه در زندگى مردم اختلال 

به وجود بياورند. بنابراين تصميمات ما بايد به گونه اى باشد تا بصورت منطقى جلوى اين قضيه را بگيريم.  

توضيح وزير درباره حذف اپليكيشن هاى ايرانى توسط اپل و گوگل
 

فارس: نتيجه مطالعات چندين ســاله يك بيولوژيست فرانسوى سرطان زا بودن 
محصولات تراريخته و ســم رانداپ را اثبات كرد. به گزارش اوائو، اريك  سرانيلى 
بيولوژيست مولكولى در فرانسه چند سال پيش تحقيقاتى را در زمينه محصولات 
تراريخته (دستكارى شــده ژنتيكى) انجام داد و در نوامبر 2012 مقاله وى تحت 

عنوان «غذا و سموم شيميايى» منتشر شد كه واكنش هاى بسيارى را برانگيخت.
مطالعات اين دانشمند فرانســوى نشان داد تومورهاى ســرطانى در موش هاى 
صحرايى كه محصولات تراريخته استفاده كرده بودند بشدت رشد كرده و نتيجه 
گرفتند كه محصولات تراريخته باعث ايجاد سرطان در موش شده و امكان دارد بر 

جامعه انسانى هم بسيار خطرناك باشد. سرانيلى صدها مقاله منتشر كرده است كه بخش زيادى از آن ها در حوزه مهندسى ژنتيك است. 
مقاله اى با عنوان «سموم پايدار و علف كش رانداپ و ارتباط آن با ذرت تراريخته» باعث شد كشور كنيا همان سال مصرف محصولات 
تراريخته را در اين كشور ممنوع كند اما يك سال بعد به دليل انتقادهاى بسيار، عنوان «غذا و سموم شيميايى» از اين مقاله حذف شد.

مطالعات آزمايشگاهى سرطان زا بودن محصولات تراريخته را اثبات كرد

 زندگى/ محمــود مصدق   
اين روزها اعمال قانون از سوى 
مأموران راهنمايى و رانندگى با 
قدرت و شدت بيشــترى انجام مى شود. نه 
اشتباه نكنيد! كسى مخالف اجراى مقررات 
آن هم به صورت ســفت و ســخت از سوى 
پليس يا مجريان قانون نيســت اما در جايى 
كه قانون مى لنگد يا مردم چاره اى جز ناديده 

گرفتن آن ندارند، چه بايد كرد؟
* مسافت هاى بســيار طولانى توقف 

ممنوع
براى نمونه مى خواهم به تابلوهاى متعدد توقف 
ممنوع، ايستادن مطلقاً ممنوع، پارك ممنوع و 
حمل با جرثقيل كه در معابر، خيابان ها و بويژه 
ميدان ها نصب شــده اند، اشاره كنم. البته و به 
طور قطع اين علايم و تابلوها براى روان سازى 
ترافيك نصب شده اند. هدفى كه بعضى وقت ها 
به دلايل مختلف محقق نمى شــود. شايد يك 
دليل آن به نامناســب بودن محل نصب آن ها 
و طولانى بودن مسافت توقف ممنوع برگردد. 

با نگاهى به تابلوهــاى توقف ممنوع در ميدان 
انقلاب اين موضوع شايد بهتر روشن شود. در 
واقع از شــرق به غرب خيابان انقلاب از نبش 
خيابان قدس تا بعد از جمالزاده كه حدود يك 
كيلومتر مى شــود و از جنوب به شمال ميدان 
انقلاب يعنــى از قبل از شــهداى ژاندارمرى 
در خيابــان كارگر تا حوالــى خيابان فرصت، 
تابلوهــاى ممنوعيت توقف و ايســت، نصب 
شده اســت. يعنى قاعدتاً رانندگان خودروها 
نبايد در هيچ نقطه اى از اين محدوده نســبتاً 
بزرگ توقف كنند! امــا در عمل چنين چيزى 
را شاهد نيســتيم. به عبارت بهتر بسيارى از 
تاكسى ها و خودروهاى مســافركش توجهى 
به اين گونه تابلوها در ميــدان انقلاب و ديگر 

ميدان هاى مشابه نمى كنند، چون مسافران در 
اين محدوده ها توقف مى كنند تا سوار تاكسى 

يا خودروهاى مسافركش شوند. 
* مشكلات مسافران و رانندگان

از سوى ديگر براى مسافران هم آسان نيست كه 
فاصله زيادى را پياده طى كنند تا سوار خودرو 
شــوند. در اين ميان از ايســتگاه هاى تاكسى 
هم خبرى نيســت. با اين وجــود نكته جالب 
اينجاســت كه كمتر خودروى مسافركشــى 
پيدا مى شود كه از سوى مأموران راهنمايى و 

رانندگى حداقل ماهى 150 تا 200 هزار تومان 
به دليل ناديده گرفتن مقررات، جريمه نشود.

على، يكى از رانندگان مسير انقلاب- مديريت 
كه حداقل هر ماه سه تا چهار بار از سوى پليس 
جريمه مى شود در اين باره به قدس مى گويد: 
اگر بخواهم پايبند مقررات باشم و در جاهايى 
كه ايستادن ممنوع است توقف نكنم بايد آخر 
شب دســت خالى به خانه بروم چون در اين 
صورت نمى توانم مسافر ســوار كنم و كسب 

درآمد نمايم. 
* جريمه سه ميليون تومانى

صادق، معلم بازنشســته اى كــه قبض هاى 
جريمه اش تا كنون به سه ميليون تومان رسيده 
نيز حرف هاى مشابهى مى زند و به خبرنگار ما 
مى گويد: پليس و شهردارى هنوز نتوانسته اند 
مشكل ايجاد ايستگاه هاى تاكسى را در بسيارى 
از ميدان ها و خيابان هاى مهم كشور حل كنند، 
در نتيجه نه مسافران راضى به زحمت مى شوند 
و دورتر از ميدان ها مى ايستند تا سوار تاكسى 

شوند و نه هيچ مسافركشــى حاضر به چنين 
كارى اســت. بنابراين احتمال جريمه شدن 
را به جــان مى خرند تا پيش زن و بچه شــان 

شرمنده نشوند. 
وى با اشــاره به اين كه اعمال قانون از ســوى 
مأموران راهنمايى و رانندگى كاملاً سليقه اى 
اســت، مى گويد: بعضى از آن ها بيشتر سعى 
مى كنند تــا با هدايت و راهنمايــى رانندگان 
مانع سنگين شــدن ترافيك شوند اما هستند 

مأمورانى كه دست به جريمه شان خيلى خوب 
است. يعنى حتى در پشت درختان يا جاهايى 
كه رانندگان ديد كافى ندارند پنهان مى شوند تا 
بتوانند رانندگانى كه تخلف مى كنند را جريمه 
كنند. آن ها هدف شــان فقــط جريمه كردن 

است و لاغير. 
وى با بيان اين كه ســه ســال پيش سردار 
مؤمنى رئيس پليــس راهنمايى و رانندگى 
نيروى انتظامى قول كاهش تابلوهاى توقف 
ممنوع را در كلانشــهرهاى كشور داده بود، 
مى افزايد: امــا اين اتفاق نه تنهــا نيفتاد كه 
به نظر مى رسد حتى تعداد اين گونه تابلوها 

اضافه شده است!
يك جوان هم كه نبش ميدان انقلاب در انتظار 
تاكسى است در اين باره مى گويد: خيلى ديرم 
شــده. بايد هر چه زودتر به محل كارم بروم. 
بنابراين مجبورم اينجا بايستم. البته شايد اگر 
همه قانون و مقررات را رعايت كنند من هم اين 
كار را بكنم اما در شرايط هرج و مرج همه مثل 

هم مى شوند. 
يك مأمــور پليس كه همان حوالى ايســتاده 
است هم اگرچه حق را به رانندگان و مسافران 
مى دهد اما مى گويد: چاره اى جز اعمال قانون 
نيست چون برخى از رانندگان اصلاً ملاحظه 
ترافيك را نمى كنند و موجب ســنگين شدن 

ترافيك مى شوند. 
وى با اشــاره به اين كه شــهردارى و پليس 
بايد ايستگاه هاى مســافر را ساماندهى كنند، 
مى افزايد: از سوى ديگر ضرورت دارد تابلوهاى 
توقف ممنوعى كه از اهميت زيادى برخوردار 
نيستند جمع آورى شــوند چون وجود آن ها 
موجب بى اعتبار شدن تابلوهايى مى شود كه 
واقعاً ضرورت دارند و لازم است خودروها در آن 

جاها توقف نكنند.

بازى دزد و پليس مأموران با رانندگان در كنار خيابان ها

كلاً   توقف  ممنوع!
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سفرنامه صعود به دماوند (قسمت اول)
به سوى ديو سپيد پاى در بند

عباســعلى ســپاهى يونســى: «دماوند» 
بزرگ ترين نام در كوهنوردى ايران است. قله اى 
كه هر كســى دل در گرو كوه دارد، دوست دارد 

روزى بر فراز آن بايستد و اين افتخار را ثبت كند.
كمتر از دو ماه پيش بود كه دوستم على ناصرى از 
رفتن به دماوند برايم گفت و دعوتم كرد به رفتن و 

من بى درنگ گفتم: «مى آيم».
رفتن براى صعود به هر قله اى نياز به تمرين دارد 
و براى رفتن به دماوند نياز به تمرين بيشتر است. 
برايش اصطــلاح «قله جدى» را بــه كار مى برند 
و بايد آدمى از پس اين جــدى بودن برآيد. براى 
همين در مدت زمان باقى مانده، پاشنه كفش هايم 
را ور مى كشم و زمان هايى را به تمرين با گروهى 
اختصاص مى دهم كه بــا ورود من به جمع آن ها 
مى شوند هشت نفر. خوشبختانه رفتنِ گاه به گاهم 
به طبيعت كمكم مى كند تا در تمرينات راحت تر 
باشــم. براى تمرين هم قله «زو» را مى روم كه بام 
مشهد است و هم قله «چمن» و قله «شيرباد» كه 

براى خودش قله اى است و...
چند بارى هم شــب خودمان را بــه پارك ملت 
مى رسانيم براى تمرين دو كه مى تواند به آمادگى 
جســمانى ما كمك كند و همه آن لحظات را به 

عشق لحظه اى مى دوم كه بر قله دماوند بايستم.
در كنار كسب آمادگى جسمانى به برخى از وسايل 
هم نياز است كه شــامل پوشاك، كفش، كيسه، 
چادر و... است. زمان بسرعت مى گذرد و شهريور 
نزديك مى شود، اما برنامه رفتن ما به دلايلى سه 
روز به تعويق مى افتد. دو سه روز مانده به رفتن، 
جلسه اى برگزار مى شود تا براى غذا هم تصميم 
بگيريم و آخرين خريد ها شــامل تنقلات، غذا و 
برخى ديگر از وسايل مورد نياز از جمله اكسيژن، 

جعبه كمك هاى اوليه و... انجام شود. 
دو روز بعد، صبح زود نشسته ايم توى ماشين و جى 
پى اس فاصله 850 كيلومترى مــا را تا «رينه» در 
استان مازندران نشان مى دهد كه قرارگاه كوهنوردى 
در آن قرار دارد. يكشنبه، صبح زود از مشهد بيرون 
مى زنيم و تا به «رينه» برسيم، شب شده است. سرم پر 
از خيالات دماوند است. خسته ايم و شب براى ماندن 
جاى مناسبى پيدا مى كنيم با قيمتى بسيار مناسب 
و بسيار تميز. حال و احوال يكى از افراد گروه خوب 
نيست و اين باعث مى شود، فردا را از رفتن به سمت 
دماوند باز بمانيم تا هم استراحتى كرده باشيم و هم 

حال دوستمان خوب شود.

فيلمسازان از وضعيت امروز هنر هفتم شكايت دارند

11روز ملى براى كدام سينما؟

ادعاى زنانه شدن بزهكارى در جامعه صحيح نيستادعاى زنانه شدن بزهكارى در جامعه صحيح نيستادعاى زنانه شدن بزهكارى در جامعه صحيح نيستادعاى زنانه شدن بزهكارى در جامعه صحيح نيست
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

تسنیم: الهام امین زاده، معاون حقوقی رئیس جمهور در دولت یازدهم و از استادان 
حقوق دانشــگاه تهران، درباره مطرح شدن نامش به عنوان وزیر احتمالی علوم در 
دولت دوازدهم اظهار داشت: اخیراً دولت مذاکرات کلی در این باره با بنده داشته اما 
درباره برنامه پیشنهادی و مباحث جزئی صحبتی نشده است.  وی در همین زمینه 
افزود: دولت در حال بررسی سوابق برخی از اساتید کشور برای تصدی  وزارت علوم 
است. تا جایی که می دانم سوابق علمی و کاری حدود 10 نفر از استادان برجسته 

کشور برای مسئولیت وزارت علوم در حال بررسی است.

سوابق ۱۰ استاد در حال بررسی است

فارس: سرپرست معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در مراسم 
افتتاحیه هشتمین نمایشگاه کتاب استان البرز گفت: در زمینه تولید کتاب در میان 
کشــورهای منطقه و جهان در جایگاه مطلوب و مناسبی قرار گرفته ایم. در سال 
گذشــته 88 هزار عنوان کتاب در کشور منتشر شد. به طور میانگین حدود 75 
درصد تولید کتاب کشــور در تهران و 25 درصد در استان ها است. محمد سلگی 
گفت: در گام اول اعطای تســهیلات برای تأسیس و یا نوسازی کتابفروشی ها در 

اولویت قرار دارد و تا به حال 80 پرونده مورد بررسی قرار گرفته است. 

بررسی 8۰ پرونده تسهیلات برای کتابفروشان 

ایرنا: رئیس دانشکده علوم ارتباطات دانشگاه علامه طباطبایی ذات میثاق اخلاق 
حرفه ای رسانه ها را مثبت ارزیابی کرد و گفت: پایبندی به این میثاق در شرایطی 
مقدور است که حقوق خبرنگاران و روزنامه نگاران در چارچوب قانون تضمین شده 
باشد. محمدمهدی فرقانی افزود: طبع و ذات موضوع میثاق اخلاق حرفه ای رسانه ها 
اقتضا می کند که تشکل های فراگیر صنفی و کمیته های زیرمجموعه این صنوف، 
پاسدار این میثاق نامه باشند. این میثاق نامه همچنین باید ساختار دولتی نداشته 

باشد بلکه به عنوان یک بخش از نظام جامع رسانه ها در کشور مطرح گردد. 

دیدگاهی درباره میثاق اخلاق حرفه ای رسانه ها 

نویسنده رمان عاشورایی برگزیده جشنواره »دعبل«

»فردا مسافرم« زندگی 5 بانوی کربلا را روایت می کند  

باشگاه خبرنگاران جوان: مریم راهی، داستان نویس، درباره تازه ترین کتابی که نوشته است، گفت: »فردا 
مسافرم« یک رمان عاشورایی با هدف معرفی زندگی 5 بانوی بزرگوار: لیلا، شهربانو، حضرت ام البنین، رباب 
و حضرت ســکینه سلام الله علیهم است. زندگی این 5 بانوی بزرگوار در بستر کاروان اسرای عاشورا روایت 
می شــود. رمان از جایی شروع می شود که کاروان اسرا وارد کوفه می شوند و این داستان به همین ترتیب ضمن حرکت 
کاروان اسرا، زندگی این 5 بانوی بزرگوار را به تصویر می کشد. وی ادامه داد: ایده رمان از طرف انتشارات »نیستان« به من 
پیشنهاد شد که ایده بسیار خوب و ارزشمندی بود و جای کار داشت. من هم با افتخار قبول کردم و شکر خدا این رمان را 

نوشتم. در این رمان هرچه از دستم برمی آمده، انجام دادم و تمام توانایی ام را به کار بردم. 
راهی تصریح کرد: هدفم از نوشتن این رمان نشان دادن ولایت مداری این 5 بانوی بزرگوار بود. یعنی این 5 بانو ولایت امام 
حسین)ع( را ارجح می دانستند. حضرت ام البنین)س( نقش مادر امام حسین)ع( را داشتند یا لیلا، رباب و شهربانو سلام الله 
علیهم همسران امام حسین)ع( بودند. همچنین حضرت سکینه)س( دختر ایشان با اینکه قرابت فامیلی داشتند با این حال 

ولایت مداری بر ایشان ارجحیت داشته است که شاید این نکته جدیدی بوده و نظر داورها را جلب کرده است. 
راهی بیان کرد: در جشنواره »دعبل« حدود 340 اثر حاضر بودند. از اینکه وضعیت دیگر اثرها چگونه بودند، من خبری 
ندارم. به نظرم لطف داورها بوده که »فردا مسافرم« برنده جایزه شده است. رمان اواخر سال گذشته تمام شد و اوایل سال 

جدید وارد بازار شد. 
لازم به ذکر است که »فردا مسافرم« در 252 صفحه توسط انتشارات »نیستان« به چاپ رسیده است. این رمان به همراه 

رمان »شب های حرم خانه« از مریم بصیری در جشنواره »دعبل« شایسته تقدیر شده اند. 

نویسنده می گوید

با علیرضا راهب، شاعر و منتقد ادبی 

کتاب های خوب را کنار می گذارند تا آثارخودشان را چاپ کنند
 فرهنگ/ مهدیه قمری  مشــکلات نشر در 
کشور گویا  نهایت ندارد؛ مشکلاتی که تنها شامل 
2 یا 3 سرفصل نیست؛ مشکلاتی که همه فعالان 
عرصه نشــر - از مؤلفان و نویســندگان گرفته تا 
دســت اندرکاران چاپ و نشر- بســیاری از آن ها 
را کاملاً می شناســند و با آن مواجهند. اما آنچه 
می تواند سبب ارزیابی مشکلات و سپس رفع آن ها 

شود، توجه به جزئیات بیشتر است. 
به عنوان مثال، چند سالی است که تعداد زیادی 
از ناشــران بوِیژه ناشــران جدیدالورود به عرصه 
نشر کشــور برخی از داستان نویسان، مترجمان و 
شاعران را برای بررسی و کارشناسی آثار مناسب 
برای چاپ اســتخدام کرده اند. به گفته برخی از 
کارشناسان، این موضوع باعث می شود کارشناسی 
شعر و داســتان در انتشاراتی ها با دیدگاهی فنی 
و کارشناســی انجام شود. اما از طرف دیگر برخی 
معتقدند ایــن اقدام نتیجه خوبی در بر ندارد زیرا 
سبب می شــود برخی شــاعران با دخالت دادن 
رقابت های ادبــی، بعضی از آثار خوب را از چرخه 
داوری خارج کنند و اعمال نظر شــخصی کنند. 
حتی برخی شــاعران که آثاری را به ناشران برای 
چاپ داده اند، مدعی شده اند که برخی نمونه های 
مشابه ســروده های خود را در شعرهای شاعران 

کارشناس مشاهده کرده اند! 
البته مشکلات نشر آن قدر زیاد است که شاید این  
مسائل در برابر آن ها ناچیز جلوه کند اما اندیشیدن 
راهکاری برای کاهش آسیب ها، شاید بتواند تأثیری 

هرچند اندک بر عرصه نشر کشور داشته باشد. 

 عدم توجه به اخلاق و انسانیت
علیرضا راهب، شاعر، ترانه سرا و منتقد ادبی که به 
واسطه فعالیت حرفه ای در حوزه شعر و مدیریت 
نشست های تخصصی شعر و ترانه همواره معضلات 
و مشکلات عرصه نشر را رصد کرده است و آن ها 
را با اهالی رسانه برای اطلاع رسانی به مسئولین و 
جامعه نشر در میان می گذارد، در این باره از آنچه 
عدم توجه انتشــارات نوپا به اخلاق و انسانیت در 

چاپ آثار ادبی می نامد، انتقاد می کند. 
این شــاعر و منتقد با اشــاره به اینکه شــاعران 

کارمند در انتشــارات برای ارزش گذاری آثار ادبی 
داوران مناســبی نیســتند، می گوید: بارها ثابت 
شــده که آثاری در انتشاراتی ها چاپ می شوند یا 
در اولویت چاپ قرار دارند که آثار خودِ شــاعران 
کارمند در انتشــاراتی ها هستند. متأسفانه برخی 
از انتشاراتی هایی که به چاپ آثار شاعران کارمند 
خود می پردازند، برای آن ها سهمیه قرار می دهند 
و اگر برخی شاعران بخواهند آثارشان در مراحل 
زودترِ چاپ قرار گیرد، از آن ها درخواست مبالغی 
حدود 4 یا 5 میلیون و شاید هم بیشتر می کنند. 

راهب به آســیب دیگری نیز در این حوزه اشاره 
می کند و آن، کنار گذاشته شدن مجموعه های شعر 
خوب و باکیفیت در این گونه انتشاراتی هاست. وی 
از چاپ نشدن کتاب های خوب شاعران در برخی از 
انتشاراتی ها انتقاد می کند و می افزاید: آثار خوب به 
دست انتشاراتی ها می رسد، اما آن هایی که کتاب ها 
را ارزیابی می کنند، متأسفانه آثار مذکور را به دلیل 

اینکه کتاب های خودشــان در اولویت چاپ قرار 
گیرد، کنار می گذارند. 

وی یکی از معضلات ناشرانی که با این تفکر پیش 
می روند را عدم توجه به اخلاق و انسانیت توصیف 
می کند و می گوید: متأســفانه شــاعران کارمند 
در انتشــاراتی ها، کتاب های قوی را به بهانه های 

مختلف در مراحل چــاپ منتظر نگه می دارند و 
به تازگی نیز بهانه جدیدی پیــدا کرده اند و آن، 
مهلت دادن 3 ساله به مؤلفان برای رفع اشکالات 

آثار است!  

 رشد قارچ گونه ناشران 
این منتقد ادبی برگزاری نمایشگاه کتاب را یک 
نوع چپاول فرهنگی می داند و بیان می کند: علت 
این موضوع آن اســت که ناشران تلاش می کنند 
کتاب های بیشــتری را از مســیرهای نادرست 

بفروشند. 
راهب با اشــاره به اینکه هر شاعر یا نویسنده ای 
می تواند برای افزایش رونق اقتصادی زندگی خود 
فعالیت اقتصادی آزاد داشته باشد، اظهار می دارد: 
متأســفانه یکی از مشــکلات مهم در نمایشگاه 
کتاب، قرارگرفتن مؤلف یا شاعر کتاب در پشت 
گیشه غرفه انتشاراتی است. به این ترتیب شاعران 

به وســیله ای برای فروش آثار انتشاراتی به مردم 
تبدیل می شــوند.  او ادامه می دهد: متأسفانه اگر 
فردی ناآشنا با حوزه چاپ به غرفه مذکور مراجعه 
کند و از فروشــنده یا شــاعر برای خرید کتاب 
راهنمایی بخواهد، ممکن است شاعر یا مؤلف به 
جای راهنمایی درست مخاطب و ارائه کتاب های 
مرتبط با خواسته وی، چندین کتاب بی ارزش با 
قیمت گزاف را به مشتری بفروشند و به اصطلاح 
بیندازد.  این شاعر و ترانه سرا از این مدهای زشت 
که چند سالی اســت در جامعه نشر خودنمایی 
می کند، انتقاد می کنــد و می گوید: این موضوع 
یکی از دلایل چپاول فرهنگی در نمایشگاه های 

کتاب است. 
راهب یکی از دلایل مشــکلات ایجادشــده در 
ســال های اخیر در عرصه نشر را رشد قارچ گونه 
انتشارات می داند و ادامه می دهد: در قدیم، ناشران 
به فکر جمع کردن پول نبودند. هنوز نیز بسیاری 
از ناشران قدیمی هستند که با توجه به این مهم، 
اخلاق و انســانیت را در درجه اول کار خود قرار 
می دهند و برای آن ها حفظ شرافت و حیثیت نشر 

از جمع کردن پول اهمیت بیشتری دارد.  
وی با بیان اینکه متأســفانه برخی از انتشــارات 
نوپا برای افزایش درآمد خود حقه ها و نقشه های 
بسیاری را برای مؤلفان و شاعران پیاده می کنند، 
متذکر می شود: به نظر می رسد مسئولین فرهنگی 
قبل از اینکه مجوزی به ناشران نوپا دهند، توجه 
به اخلاق و انســانیت را از آن ها به صورت کتبی 

بخواهند. 
با توجه اینکه متأســفانه از نظر برخی از ناشران، 
شاعرانی برای چاپ آثار اولویت  دارند که همه نوع 
مطالب را در فضای مجازی انتشار می دهند. این 
گونه ناشران افراد فعال در این عرصه را آدم هایی 
هوشمند در فضای مجازی می دانند و متأسفانه 
آثار ضعیف و ســخیف آن ها را چاپ می کنند در 
حالی که این آثار برای چاپ اصلاً مناسب نیست. 
به نظر می رســد مسئولان بدون هیچ نظارتی به 
انتشاراتی ها مجوز می دهند و آن ها را به جان مردم 
و جامعه نشر می اندازند در حالی که باید نظارت 

جدی بر روند فعالیت انتشارات انجام شود.

کافه کتاب

زشت و زیبای شعر سیاسی 
نگاهــی به مجموعه »پای حرف های حروف« ســروده ســید 

محمدامین جعفری حسینی 
شاید  فرهنگ/ آرش شفاعی    
بســیاری از خوانندگان و مخاطبان 
حرفه ای شــعر، شعر سپید امروز ما 
را مانند غزل های غالب غزلسرایان، 
عرصــه ای بــرای بیــان فراق ها و 
این  بداننــد.  عاشــقانه  وصال های 
قضاوت تا حدود زیادی درست است 
زیرا بیشتر کتاب های شعر سپیدی 
که این روزها منتشــر می شوند، به 
بیان احساسات عاشقانه و رمانتیک 
خلاصه شــده اند و کمتر شاعری را 
می توان دید که نسبت به رویدادهای 

سیاسی و اجتماعی زمانه خود حساسیت داشته باشد. این قضاوت البته 
تا زمانی درســت است که مجموعه هایی مانند »پای حرف های حروف« 

که انتشارات »سوره مهر« منتشر کرده است را ندیده و نخوانده باشید. 
سید محمدامین جعفری حسینی برخلاف بسیاری از شاعران امروز، اتفاقاً 
بیشترین حجم ســروده هایش درباره مسائل سیاسی و اجتماعی است. 
او مانند یک روزنامه نگار موفق که به حوادث و رویدادهای روز حســاس 
است، سعی کرده اجتماع پیرامون خود را در شعرش بازتاب دهد. او برای 
پیامبر)ص( و ائمه)ع( شعر گفته، برای فلسطین و در رد خیانت های اعراب 
هم شعر گفته و برای پیرمردی روستایی که وصیت کرده اعضای بدنش را 
به بیماران ببخشند، هم شعر گفته است. به همین دلیل اتفاقاً شعر او در 

غالب موارد وجهی اجتماعی دارد، تا شخصی و حدیث نفس. 

 شاعری یعنی خطرکردن 
ســرودن شعر اجتماعی و سیاســی البته خطرات ویژه خود را هم دارد. 
شــاعری که به این حوزه هــا گرایش دارد، در خطر انحراف از شــعر به 
شعار قرار دارد. مثلاً ممکن است مثل سید محمدامین جعفری در برابر 
خیانت های اعراب چنان به خشم و خروش بیفتد که حاصل آن شعری 
مانند »جناس« شود که به سختی می توان آن را شعر دانست. گاهی نیز 
شاعر ممکن است چنان در مقام وعظ و خطابه غرق شود که از یاد ببرد 
هر اثر هنری باید با مشارکت مخاطبان کامل شود و برای همین هر شعری 

به مقداری ابهام هنرمندانه نیاز دارد. 
حاصل این غفلت می تواند شــعری شود مانند »با همین خون تازه« که 
شاعر از بای بسم الله تا تای تمت را بیان کرده و چیزی برای کشف و شهود 
مخاطب باقی نگذاشته است. شعری که تنها یک بار خواندن آن کافی است 

و چیزی برای خوانش های بعد ندارد. 
آسیب دیگری که این گونه شعرها از جمله شعرهای جعفری حسینی را 
تهدید می کند، خطر زیاده گویی و اطناب است. شاعر چون در مقام موعظه 
و توصیف قرار دارد، سعی می کند همه حرف هایی که می شود گفت را بر 
زبان بیاورد. بسیاری از شعرهای جعفری حسینی می توانست موجزتر و در 

نتیجه هنرمندانه تر از چیزی که هست، باشد. 
اما شاعر در این مجموعه از توانمندی های زبانی خود برای خلق شعر به 
حد وفور استفاده کرده است. اصولاً زبان آوری و فخامت جزو خصوصیات 
شعری اوست. استفاده از صنایع ادبی را به شیوه ای هنرمندانه و زیرکانه بلد 

است و بویژه از تناسبات واژگانی استفاده هایی دقیق کرده است. 
به این نمونه ها توجه کنید:

در پونه های پای قنات تمام آبادی ها/ در پینه های داغ قنوت تمام بی تابی ها
یا:

همین حرف ها را/ روزی با عسل اصیل چشمانت / در میان گذاشتم
او همچنین توانسته است با اتکا به قدرتمندی زبانی خود، گاه ترکیبات 
خوبی در زبان بیافریند که همین آفرینشــگری، نشــان دهنده تسلط و 

توانایی او در حوزه زبان است:
احتمالاً نزول یکی از همان لبقندها را دیده ای

یکــی از ویژگی های قابل توجه دیگری که به مدد جعفری آمده و باعث 
شده حتی تلخ ترین شعرهایش نمکی از لطافت داشته باشد، طنزی ظریف 
و گزنده است که او در شعرهایش به کار می برد. این شیوه از طنز، از همان 
جنس طنزی است که می گویند برای خندیدن نیست بلکه برای نیشخند 
است. طنزی تلخ، تأثیرگذار و ماندگار که شاید اگر جعفری در سروده های 
آینده اش بیشتر از آن استفاده کند، بتواند در ارتقای سطح شعرش گامی 
مهم بردارد. به این پاره شعر که برای رویداد تلخی مانند زلزله بم سروده 
شده است، دقت کنید و ببینید که استفاده از طنز چگونه به شاعر کمک 

کرده است: 
فکرش را بکن/ آن قدر مهم شــده ایم/ که در کنــار بحث داوری/ تجزیه 

می شویم و/ تحلیل می رویم

آنچه می خوانید

آثار خوب به دســت انتشــاراتی 
می رســد، اما آن هایی که کتاب ها 
را ارزیابــی می کنند، متأســفانه 
آثــار مذکــور را به دلیــل اینکه 
کتاب هــای خودشــان در اولویت 

چاپ قرارگیرد، کنار می گذارند
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هــنر

صدا پیشه »پسرعمه زا« به »فرمول یک« رفت  

»کلاه قرمزی« امسال 2 شخصیت جدید داشت  

هنر: ضیاء عصر یکشنبه میزبان محمدرضا هدایتی، بازیگر و خواننده و سیدفرزاد و بهزاد مرادی، خوانندگان 
گروه رســتاک بود. هدایتی با بیان اینکه از تئاتر کارم را شــروع کردم، افزود: در ابتدا بیشتر به سینما فکر 
می کردم اما بعد وارد تلویزیون شــدم. در تلویزیون دیده شــدم و به این واسطه در سینما هم به من نقش 
دادند. راستش را بگویم مدیوم سینما برایم از ارزش هنری بالاتری برخوردار است. تلویزیون مردمی تر است. در تلویزیون 
نقش هایی بازی کردم که مردم دوست دارند و از من تکیه کلام به جا مانده است اما در سینما هنوز این قدر دیده نشده ام. 
وی در بخش دیگری از سخنانش به این نکته اشاره کرد که مردم اگر اسمش را هم به یاد نیاورند، »طغرل« یادشان می آید. 
گوینده شخصیت »پسرعمه زا« در »کلاه قرمزی« یادآور شد: سخت ترین کاری که در زمینه هنر انجام داده ام، »کلاه قرمزی« 
است. با اینکه در استودیو روی زمین نشسته ایم، میکروفون عروسک گردان جلویمان است و منتظریم او کاری کند تا حرف 

بزنیم اما چون متن نوشته شده ای نداریم، این سخت ترین کاری است که انجام داده ام. 
هدایتی در پاسخ به اینکه واقعاً »کلاه قرمزی« بدون متن ساخته می شود، ادامه داد: در »کلاه قرمزی« ما همواره یک موضوع 

داشتیم؛ مثلا قند »جیگر« گم شده و او ناراحت است و ما باید پیرامون این موضوع بداهه جلو می رفتیم. 
او در پاســخ به این که برخی می گویند این برنامه افت کرده، اظهار کرد: »کلاه قرمزی« کماکان می تواند ادامه پیدا کند. 
امسال هم اگر پخش می شد، 2 شخصیت جدید به برنامه اضافه شده بود. امیدوارم مشکلات حل شود و »کلاه قرمزی« از 
تلویزیون پخش شود. وی درباره همکاری اش با مدیری نیز گفت: کارهای مهران مدیری گویای نبوغ او است و آرامشی که 
سر کار او داریم، هیچ جای دیگری نداریم. در کارهای او هیچ کس داد نمی زند. او هم نکاتش را آن قدر آرام می گوید که شاید 

فرد کنار دستی ما هم نشنود. او با همه محترمانه و انسانی برخورد می کند؛ از بازیگران گرفته تا تدارکات.

پردهشیشهای چهره-خبر

فارس: حامد همایون که تنها یک آلبوم موســیقی منتشر کرده، در مدت 5 ماه 
بیش از 2۳۰ کنســرت برگزار کرده است؛ یعنی این خواننده به طور متوسط در 
هر ماه ۴5 بار روی صحنه رفته اســت. حامد همایون تاکنون 5۰ سانس اجرا در 
تهران برگزار کرده و از این حیث به رکوردی قابل توجه دســت پیدا کرده است. 
این خواننده اخیراً با برگزاری 12 ســانس اجرا در تالار بزرگ کشور، جمعاً از ۳6 
 هزار مخاطب در این سالن میزبانی کرد. سیدحامد محمودزاده که با عنوان هنری 

»حامد همایون« فعالیت می کند، در خارج کشور نیز اجراهایی داشته است.

حامد همایون رکورددار شد 

هنر: ابوالحسن داودی کارگردان فیلم سینمایی »زادبوم« در نشست نقد و بررسی 
فیلم  در فرهنگســرای ارسباران گفت:این فیلم مشکلات بزرگی را تحمل کرد و 
من هم نمی دانم که چرا فیلم توقیف شد و سال ها منتظر جواب این پرسش بودم.

وی افزود: این فیلم به بدترین شــکل ممکن تعبیر شد و کسانی به این فیلم جفا 
کردند، درحالیکه ما هیچ وقت  و تحت هیچ شرایطی از مسیر قانون خارج نشدیم. 
این فیلم برای من یک فیلم نبوده است، بلکه یک بیانیه است و نگاهم در این فیلم 

جامعه شناسانه بوده است.

نگاهم جامعه شناسانه بود

مهر: سیروس ابراهیم زاده در آیین بزرگداشت نوزدهمین جشن بزرگ سینمای 
ایران گفت: از همه شــما تشکر می کنم. البته تواضع نمی کنم که بگویم شایسته 
الطاف شما نیستم چون می گویند پشــت تواضع زیاد، تفرعن زیادی وجود دارد. 
این تجلیل ها به کســی که تجلیل می شــود فرصت می دهد تا به گذشته خود و 
افت و خیزهای زندگی اش نگاه کند و درس های واپسین زندگی را فرا بگیرد. وی 
افزود: من مفتخرم که در عصری توانستم زنده بمانم که سینما پرچمدار بازشناسی 

فرهنگ غنی و تاریخ زندگی اجتماعی است.

سینما پرچمدار بازشناسی تاریخ زندگی اجتماعی است 

 هنر/ تکتم بهاردوست  »روز ملی سینما« 
روزی برای همه سینمادوســتان اســت. برای 
کســانی که حرفه شان ســینمایی است و برای 
مخاطبانی که به جهت دورماندن از مشغله ها و 
دغدغه های روزمره برای ساعتی پا به سالن های 
سینما می گذارند. با وجود افزایش نسبی فروش 
فیلــم ها در یکی دو ســال اخیر همچنان گروه 
زیادی از مردم علاقه چندانی به ســینما رفتن 
ندارند و از طرف دیگر گلایه ســینماگران روز به 
روز از وضعیت سینما و  نبود امنیت شغلی بیشتر 

می شود.
با این همه اما برای هر فردی  که از بیرون شاهد 
این ماجراها است سؤال هایی زیادی پیش می آید 
از جمله اینکه آیا افزایش فروش برخی فیلم های 
سینمایی در ســال های اخیر به افزایش کیفیت 
فیلم ها نیز منجر شده است یا در سینمای ایران 

در برهمان پاشنه قبلی می چرخد؟

 دست از سرسینما بردارید
سید ضیاهاشمی  رئیس اتحادیه تهیه کنندگان 
ســینماي ایران ازسال گذشته به عنوان بهترین 
ســال بعد از انقلاب در ســینما یاد می کند و 
می گوید: ما در سال گذشته حدود شصت و شش 
فیلم اکران کردیم که از ایــن تعداد دوازده تای 
آن جزو فیلم های پر فروش بودند و به سودهای 
خیلی خوبی هم رســیدند که این اتفاق در بعد 
از انقلاب کاملا بی ســابقه بوده اســت چون ما 
در ســال های پیش از این در طول ســال نهایتاً 
هفت فیلم پر فروش داشتیم و بقیه فیلم ها ضرر 
می دادند برای همین باید از سال گذشته به عنوان 

بهترین سال برای اقتصاد سینما یاد کرد.
وی در عین حال ادامه می دهد: با این همه باید 
بگویم که ســینمای ما در بهترین شــرایط هم 
پولساز نیســت و سینماگران به دلایل مختلفی 
درآمد ندارند.اول اینکه نمی گذارند درست فیلم 
بســازیم حالا این میان دو فیلم کمدی هم که 
ساخته می شود ومی فروشد کلی برایش حرف در 
می آید که ما سطح سلیقه مردم را پایین آورده ایم.

چرا؟ مردم این گونه فیلم ها را دوست دارند مردم 

از یأس و ناامیدی خسته شده اند چه اشکالی دارد 
اگر یک فیلم کمدی پر فروش باشــد. مگر قرار 
است همیشه  فیلم های فلسفی و رئال بفروشد؟ 
اصلاً تعریف سینما هم در کشور ما مشکل دارد.
مگر نه اینکه ســینما جای تفریح و ســرگرمی 
 است؟ پس چه اشکالی دارد اگر یک فیلم کمدی 
عامه پسند در سطح بالا بفروشد؟ قرار نیست که 
ســینما همه اش موعظه کند.کارکرد سینما که 
این نیســت.میزان نظر مردم است و آنچه آن ها 

می پسندند همان مهم است.
این تهیه کننده ادامه می دهد: من می گویم که 
سینمای ما چون سینمای بسته ای است همین 
اندازه هم که مــا می توانیم مردم را جذب کنیم 
خیلی جای حرف دارد.ما هشتاد میلیون جمعیت 
داریم که در سال سه دهم بیننده سینما هستند 
یعنی هر شش ســال، یک نفر سینما می رود و 
این فاجعه است در حالیکه در دنیا در کشورهای 
پیشرفته مردم در ســال بین سه تا شش فیلم 

می بینند و این برای کشور ما ننگ است. 
هاشمی اضافه می کند: ما اگر فیلم خوب داشته 
باشیم مردم استقبال می کنند ولی فضای سینما 
بسته است ما محدودیت سوژه داریم و به دلیل 
سالن سینما نمی توانیم برای فیلم هایمان هزینه 
کنیم وگرنه، نه امکانات کم داریم و نه مشــکل 
فیلمســاز داریم.ما الان یک فیلم پنج میلیاردی 
بسازیم جایی داریم که نمایشش بدهیم؟ نداریم! 
به هر شکل به نظر من با این ها وضعیت سینما از 
وضعیت کتاب که این همه هم یارانه دارد، بهتر 
است سینمای ما الان جهانی است ولی اگر دست 
از ســر ســینما برداند و بگذارند با مردم ارتباط 
بگیرد وضعیت بهتری پیدا می کند. البته این را 
هم بگویم که برخی سینما گران ما هم مشکل 

دارند نگاه سطحی به سینما مشکل ساز است.

 سقوط سطح کیفی فیلم ها
عبدالله علیخانی تهیه کننده دیگری اســت که 
او هم از وضعیت سینما شکایت دارد و اعتقادی 
هم به فروش فیلم ها در ســال گذشته ندارد وی 
می گویــد: ما در همه این ســال ها اصلا فروش 

بالایی درسینما نداشته ایم حتی در سال گذشته!  
شاید این شــبهه برای این پیش آمده که چون 
بلیت سینما را گران کرده اند و از نظر ریالی فروش 
زیاد بوده اســت، حتماً فروش فیلم ها هم خوب 
بوده است در حالیکه اینطور نیست. ما باید تعداد 
مخاطب را در نظر بگیریم.همین امســال تعداد 
تماشاچیان ما نسبت به سال گذشته خیلی پایین 

آمده است.
وی در پاســخ به این سؤال که دلیل این ریزش 
مخاطب چیست، می گوید: این ریزش مخاطب 
به دلیــل بی کیفیت بودن فیلم هاســت. فیلم 
های ما از سطح کیفی و استاندارد خیلی پایین 
آمده است قصه های فیلمسازان ما تکراری است.

ما تا کی باید توقع داشــته باشیم مردم پای این 
ســوژه های تکراری بنشینند؟ این شدنی نیست 
پس به اجبار یا می روند ســراغ ماهواره یا حتی 

فیلم های خانگی. به اعتقاد وی مســئله ممیزی 
هم مشــکل ساز شده است. علیخانی دراین باره 
می گوید:زمانی ممیزی  فقط مربوط به ارشــاد 
بود، الان شهرداری و تلویزیون هم اضافه شده اند 
باید طوری فیلم بســازیم که بشود در سینما و 
تلویزیون هم نمایش داد.دارند به ســینما فشار 

می آورند و جو ســینما بسته است. ما تا کی باید 
خود سانسوری داشته باشیم همین عوامل باعث 

پایین آمدن کیفیت فیلم ها شده است.
این تهیه کننده ادامه می دهد: سینما باید برای 
مردم سرگرمی ایجاد کند سینمای ما باید مورد 
پسند عامه مردم باشد مردم می خواهند دو ساعت 
فارغ از مشکلات روزانه شان بنشینند و از آن لذت 
ببرند.ما برای این سرگرمی که نمی توانیم اینقدر 

امر و نهی داشته باشیم.
این گونه فیلم ها را هم باید بخش خصوصی بسازد 
و بخش خصوصی هم که نمی آید برای فیلمی  که 
ســرمایه اش را برنمی گرداند هزینه کند.درست 
اســت که از نظر ابزار و تکنیکی خیلی پیشرفت 
کرده ایــم ولی از نظر قصه بــه عقب رفته ایم. ما 
فقرسوژه و سوپراستار داریم و سینما یعنی این ها 

چیزی که ما الان داریم که سینما نیست.

یادداشتشفاهی

سینمای ایران 
به تغییرات اساسی ساختاری نیاز دارد 

 منتقد/ جبار آذین  
هنر: هیچ کدام از فیلم های به نمایش درآمده در ســال های اخیر دارای 
اصالت فرهنگــی و ملی نبوده اند. اغلب این فیلم ها به تقلید از فیلم های 
پیش از انقلاب یا آثار خارجی ساخته شده اند و به گونه ای مبلّغ فرهنگ 
بیگانه اند. جای تأسف است که در هیچ یک از این آثار نه از فرهنگ ایرانی 
نشانی می بینیم و نه باورهای اسلامی  به درستی نمایش داده می شوند. پس 
وقتی در کشور ما چیزی به نام سینمای ملی وجود ندارد، داشتن روز ملی 

سینما چه دردی از سینما و ملتمان درمان خواهد کرد؟ 

در واقع داشــتن این روز در تقویم نوعی دهن کجی به ســینمای ملی 
اســت. من معتقدم سینمای کنونی ایران به تغییرات اساسی ساختاری 
فنی و محتوایی نیاز دارد. ما فیلمسازان خوب کم نداریم. امکانات خوب 
فیلمسازی هم داریم ولی هیچ گاه مدیریت درستی که این ها را به سمت 

ایجاد سینمای ایرانی و ملی سوق بدهد، نداشته ایم. 
از همین روست که در همة این سال ها سینمای ما نه در داخل به بالندگی 
رسیده و نه آن طور که انتظار می رفت در عرصه جهانی خودنمایی داشته 
است. با این اوصاف آیا بهتر نیست به جای برگزاری این برنامه ها که صرفاً 
تشریفاتی و نمایشی هستند و هیچ سودی به حال سینما ندارند، به فکر 
ساختن فیلم های ایرانی منطبق بر فرهنگ ایرانی و خواسته ملت باشیم؟ 
آن زمان اگر ما روز ملی ســینما هم در تقویم داشته باشیم، موضوعیت 
چنین روزی موجه خواهد بود وگرنه وجود روز ملی در تقویم صرفاً یک 
انحراف و سرگرمی  برای دورکردن مخاطبان فرهنگ و سینمای کشور از 
کاستی ها و کج روی های مدیران و مسئولان سینما و سازندگان مقلّد از 
خارجی ها است و هیچ ربطی به مناسبات اجتماعی و فرهنگ غنی ایران 
و باورهای دینی ندارد. بنابراین روز ملی سینما تنها می تواند به تمسخر 

سینمای ملی ایران بینجامد. 
اما بد نیست اگر در این روز کمی  هم از وضعیت سینما و فروش فیلم ها 
در این سال ها بگوییم. اوضاع اسفناک تولید و پخش فیلم های سینمایی 
در کشور ما چون با زد و بندها و یکه تازی های باند های مختلف سینمایی 
همراه است، سبب شده تا فیلم های مناسب و درست و منطبق بر آداب و 

رسوم ایرانی در سینما ها ساخته نشود و به اکران درنیاید. 
علی رغم جوّسازی ها و ارائه آمارهای دروغین مبتنی بر فروش خوب بعضی 
از فیلم ها در سینما، واقعیت این است که هیچ تغییر مستتر و منطقی برای 
پیشرفت فروش فیلم ها در گیشه ها وجود ندارد. با آماری هم که به تازگی 
وزارت ارشاد منتشر کرده، مشخص است که آمارهای مسئولان پیشین 
ســینما دروغی بیش نبوده اســت زیرا فروش یک فیلم به دلایل زیادی 
بســتگی دارد که مهم ترین آن ها خوش ساخت بودن، جذابیت و داشتن 

محتوا و نیز تطابق با استاندارد های سینما است. 
محصولات سینمای ما - به جز موارد بسیار اندک- متأسفانه سال هاست 
از روند ســالم و استاندارد به دور افتاده اند. به همین دلیل هیچ تغییری 
نه تنها در بالارفتن فروش فیلم ها رخ نداده که به میزان قابل توجهی هم 
از تعداد مخاطبان سینما کاسته شده است. اگر چند فیلمِ صرفاً تجاری و 
سرگرم کننده در گیشه به فروش چند میلیاردی دست پیدا کرده اند، بر 
اســاس جوّسازی های موجود بخشی از آمارهایی که ارائه می شود، دروغ 
اســت و وجود خارجی ندارد و برای ساختنِ فضای نادرستی ایجاد شده 

است که مخاطبان را به سالن های سینما بکشانند. 
چون آثار خوبی ساخته نمی شود، بدیهی است که مخاطب هم از سینما 
فاصله می گیرد. از همین رو است که متأسفانه هم مشتری های ماهواره ها 
بیشتر شده اند و هم بخش دیگر از روی ناچاری به دیدن سریال های شبکه 

خانگی روی آورده اند. 
پس با این وصف آنچه در مورد فروش صعودی فیلم ها گفته می شــود، 
واقعیت ندارد و کیفیت فیلم ها هم رشــد قابل توجهی نداشته است زیرا 
اغلب فیلم های روی پرده هم که گاه با توفیق تجاری روبه رو می شــوند، 
بســیار ضعیف هســتند که صرفاً با ســر هم کردن مشــتی شوخی و 
دیالوگ های نه چندان مناسبِ فرهنگی سعی در خالی کردن جیب مردم 
دارند. حقیقت این اســت که محصولات سینمایی ما هم از واقعیت های 

جامعه و هم از استانداردهای سینمایی فاصله دارند. 

فیلمسازان از وضعیت امروز هنر هفتم شکایت دارند

روز ملی برای کدام سینما؟

آنچهمیخوانید

قصه های فیلمســازان ما تکراری 
اســت،ما تا کی باید توقع داشته 
باشــیم مردم پای این سوژه های 
تکــراری بنشــینند؟این شــدنی 
نیست پس به اجبار سراغ ماهواره 

یا فیلم های خانگی می روند
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خط حادثه

جزئيات عجيب يك كودك ربايى اشتباهى
خط قرمز: قاچاقچيان پسر بچه 
8 ســاله را به علت طلبى كه از 
ديگران داشتند به اشتباه ربوده 

بودند. 
كودك هشــت ساله عنبرآبادى 
پس از 60 روز در مرز سيستان و 
بلوچستان از چنگال قاچاقچيان 

نجات يافت.
ســرهنگ بيدشــكى فرمانده 

نيروى انتظامى عنبرآباد گفت: اين پســربچه با تلاش مأموران آگاهى نيروى 
انتظامى عنبرآباد، ريش سفيدان آزادى كودك از چنگ آدم ربايان در جنوب 
استان منطقه سيستان و بلوچستان، دلگان و پنگ از آدم ربايان پس گرفته شد.
بيدشــكى افزود: افراد قاچاقچى اين پسر بچه را به علت طلبى كه با ديگران 
داشتند به اشتباه ربوده بودند، كه پس از 2 ماه كارهاى اطلاعاتى از سوى رئيس 
پليس آگاهى و دستگاه قضا، كودك هشت ساله در مرز سيستان و بلوچستان 

از دست قاچاقچيان آزاد و تحويل خانواده خود شد.

برخورد قاطع قضايى با رانندگان پرخطر 
در مشهد

خط قرمز : معاون دادســتان مركز استان خراســان رضوى از برخورد قاطع 
دستگاه قضايى با رانندگان پرخطر و توقيف خودروهاى آنان خبر داد.

قاضى  شريعت يار به خبرنگار ما گفت: خودروهاى حادثه ساز و پرخطر، توسط 
سامانه هاى كنترل ترافيك و مأموران پليس راهور شناسايى و براى اعمال قانون، 
به كميته پيشگيرى و شناسايى رفتارهاى رانندگان پرخطر دادگسترى مركز 

استان معرفى مى شوند.
وى خاطرنشان كرد: پنج دســتگاه خودرو در تاريخ 19 شهريور ماه جارى به 
خاطر سرعت غيرمجاز در محورهاى مشهد- سرخس و مشهد- نيشابور توسط 
پليس راه به اين كميته معرفى شدند كه پس از بررسى اسناد تخلفات، دستور 

توقيف اين خودروها صادر شد.
رئيس كميته پيشــگيرى از تصادفات دادســراى عمومى و انقلاب مشــهد 
همچنين با اشــاره به ليســت رانندگان پرخطــر اظهار داشــت: رانندگان 
خودروهاى 12ايران493ج75 - 42ايــران842ه55 - 42ايران728ص45 - 
36ايران928ط68 - 36ايران839ه43 - 36ايران997ه66 - 32ايران417د73 
- 36ايران583و83 - 36ايران594ه23 و 36ايران938ن27 نيز به دليل سرعت 
غيرمجاز و تخلفات متعدد رانندگى، توسط پليس راه به عنوان رانندگان پرخطر 
به كميته پيشگيرى و شناسايى رفتارهاى رانندگان پرخطر معرفى شدند كه از 

سوى مقام قضايى دستور توقيف اين خودروها صادر شده است.
وى با بيان اينكه صاحبان اين پلاك ها براى كسب اطلاعات بيشتر مى توانند به 
راهنمايى و رانندگى مراجعه كنند، از رانندگان خواست به منظور حفظ نظم و 
ايمنى ترافيك كلانشهر مشهد، به قوانين و مقررات راهنمايى و رانندگى احترام 
گذاشته و از رفتارهاى حادثه ساز و غلط ترافيكى كه جان خود يا شهروندان را 

به مخاطره مى اندازد، بپرهيزند.

كشف جسد دختر گمشده پس از70 روز 
خط قرمز: پيدا شدن جسد دختر گمشده پس از 70 روز خانواده اش را شوكه 

كرد. 
بهاره فتاحى عصر سه شنبه 6 تير 
هنگامى كه همــراه خانواده اش 
براى تفريح به منطقه كوهستانى 
«ونداربن» كلاردشت رفته بود با 
جدا شدن از آن ها ناگهان مفقود 
شد. پس از اين واقعه هولناك، 
تيم هاى  گســترده  تلاش هاى 
جست و جو براى يافتن ردى از 

دخترك آغاز شــد تا اينكه سرانجام پس از70 روز پيكر او در كنار رودخانه اى 
پيدا شد.

خانواده دختربچه كه اهل اصفهان و ســاكن روســتاى «كريچال» كلاردشت 
هستند در پى اين واقعه هولناك همچنان در شوك به سر مى برند.

تقدير خانواده دختر 5/5 ساله فريمانى 
از پليس

خط قرمــز - مهدى كاهانى: 
خانــو اده دختربچه 5/5 ســاله 
فريمانى شب دوشنبه با حضور 
در دفتر رئيــس پليس فريمان 
از عملكــرد به موقــع مأموران 
انتظامى در به دام انداختن قاتل 

فاطمه كوچولو قدردانى كردند.
به گزارش خبرنگار ما، خانواده 

فاطمه با تجليل از ســرعت عمل پليس در دستگيرى قاتل فاطمه، خواستار 
توفيق روز افزون براى اين خادمان حافظ جان و مال مردم شدند.

فرمانده انتظامى فريمان در اين ديدار اظهار داشت: تأمين امنيت مردم، خط 
قرمز نيروى انتظامى است و پليس با تمام توان به دنبال تامين امنيت و آسايش 

مردم است و ما در اين مسير از هيچ تلاشى دريغ نخواهيم كرد.
وى بيان داشت: نيروى انتظامى با افرادى كه باعث سلب امنيت و آرامش مردم 

شوند به شدت برخورد خواهد كرد.
وى در پايان ضمن ابراز همدردى، به خاطر حادثه تلخى كه براى فاطمه كوچولو 

اتفاق افتاد، از خداوند براى خانواده مرحومه در خواست صبر كرد.
فاطمه، دختربچه 5/5 ساله فريمانى چندى پيش توسط يك زن جوان تبعه 
افغانســتان كه با انگيزه سرقت النگوى طلا، او را به داخل سرويس بهداشتى 

منزل پدربزرگش كشانده بود، به طرز بى رحمانه اى خفه شد.
قاتل فاطمه كوچولو كه زنى مطلقه و داراى چهار فرزند قد و نيم قد است، در 
بازجويى ها به 15 فقره سرقت طلا از كودكان در شهرهاى فريمان، تايباد، تربت 

جام، شانديز و مشهد اعتراف كرد.

كشف 4500 كيلو ناس در150 روز
خط قرمز: در عمليات گسترده مبارزه با دخانيات حدود 4/5 تن «ناس» طى 5 

ماه در شهرهاى مختلف خراسان رضوى كشف شد.
مسئول برنامه كاهش و كنترل مواد دخانى خراسان رضوى گفت: در كنار طرح 
جمع آورى قليان ها، به سراغ مبارزه با عرضه مواد دخانى بدون دود رفتيم كه 
درنتيجه اقدامات صورت گرفته در اين زمينه، حدود 4 و نيم تن ماده دخانى 
«ناس» در بازه پنج ماهه از واحدهاى صنفى و كارگاه هاى غيرمجازى كه به توليد 

اين ماده در سطح استان اقدام مى كردند، جمع آورى شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

زنده به گور شدن دو كارگر 
زير خروارها خاك 

خط قرمز: دو مقنى جوان هنگام كار در قنات قديمى در 
زاوه دچار حادثه شدند و جان باختند. 

سرهنگ سيد كاظم حسينى، رئيس پليس شهرستان 
زاوه خراسان رضوى با اعلام اين خبر گفت: روز گذشته 
دو مرد جوان به نام هاى حســين 28و رضا 40ساله در 
روستاى ســاق اين شهرســتان در يك قنات قديمى 
مشــغول كار ناى گذارى بودند كه ناگهان قنات كهنه 

ريزش كرد. 
رئيس پليس شهرستان زاوه افزود: در اين حادثه حسين 

و رضا زير خروار آوار مدفون شدند. 
وى در پايان خاطرنشان كرد: با تلاش چند ساعته عوامل 
امدادى اجساد بى جان دو مقنى از زير آوار بيرون كشيده 
شد و با دســتور مقام قضايى به سردخانه انتقال يافت. 

تحقيقات پليسى در اين باره ادامه دارد.

 شهردار و 3 عضو شوراى شهر 
نظرآباد دستگير شدند 

خط قرمز: دادستان عمومى و انقلاب نظرآباد از بازداشت 
3 نفر از اعضاى شــوراى شهر پنجم نظرآباد و شهردار 

منتخب اين شهر خبر داد. 
محمد قيومى، دادســتان عمومــى و انقلاب نظرآباد با 
اشــاره به بازداشت سه نفر از اعضاى شوراى شهر پنجم 
شهرستان نظرآباد اظهار داشت: اين افراد قبل از اينكه 
شهردار منتخب را در نشست شوراى شهر انتخاب كنند 
در لابى گرى ها متاسفانه 3 نفر با هم عهد مى بندند كه 

يك فرد مشخصى شهردار شود.
وى با بيان اينكه شهردار منتخب هم بازداشت و تحت 
نظر است، افزود: يكى از اين افراد بازداشت شده خانم و 

2 نفر ديگر از اعضاى شورا مرد هستند.
دادستان عمومى و انقلاب نظرآباد با بيان اينكه در اين 
پرونده تاكنون 6 نفر بازداشــت شده اند كه از اين 6 نفر 
يك نفر زن است، بيان كرد: متهم زن اين پرونده به دليل 

دخالت همسرش در اين پرونده با قرار وثيقه آزاد است.
وى با بيان اينكه اين افراد به جهت اخذ رشوه كه براى 
رأى دادن به فرد مشــخصى دريافت كرده اند، دستگير 
شــدند،عنوان كرد: يك نفر از اعضا شوراى شهر اقرار به 
دريافت رشوه دارد و 2 نفر ديگر مى گويند كه قرار بوده 

به ما وجهى پرداخت شود.
قيومــى با بيان اينكه مبلغى به ميــزان 50 ميليون به 
حســاب يكى از اعضاى شوراى شهر واريز شده كه هم 
اكنون با دستور قضايى بلوكه شده است عنوان كرد: 2 
نفر ديگر از اعضاى بازداشت شده كه دستى بر كارهاى 
اقتصادى داشته اند پول را مستقيم در حساب خود واريز 
نكرده اند و به همين دليل نخست اقرار كردند كه چنين 
كارى نكرده اند ولى بعد كه تحقيقات نشان داد، گفتند 

كه قرار بوده است به ما هم داده شود.
دادستان عمومى و انقلاب نظرآباد با بيان اينكه در اين 
بين برخى از افراد ديگر هم بازداشت شده اند گفت: 2 نفر 

ديگر كه واسطه اين كار بوده اند هم بازداشت شده اند.

خط خبر

خط قرمز- ليلا طاهرى:  اگر آن روز خمارى 
گريبان مرد معتاد را نمى گرفت، اگر بخاطر چندر غاز 
دست به سرقت نمى زد و اگر در همان دست انداز كه 
چشــمش در چشمان معصوم دخترك 8 ماهه گره 
خورد، ترمز بى تفاوتى را مى كشيد، نه خانواده اى را 
داغــدار كرده بود و نه امروز طنــاب دار را به گردن 
خود نزديك مى ديد. شــايد بايد خيلى ها را مقصر 
دانست از ماشين روشــن در خيابان تا عابرانى كه 
بى تفاوت گذشــتند و مأمور گشتى كه دقت نكرد، 
اما اين جنايت بى رحمانه را يك بى تفاوتى كليد زد، 

بى تفاوتى يك دزد معتاد به شيشه.
جلسه محاكمه متهمان پرونده بنيتا كودك هشت ماهه 
20 شــهريور ماه در دادگاه كيفرى يك اســتان تهران 
به رياست قاضى محمدى كشــكولى برگزار شد. متن 
كيفرخواست توسط قاضى شهريارى به عنوان نماينده 
دادستان تهران قرائت شد.  قاضى شهريارى تصريح كرد: 
ساعت 10 صبح 29 تير حسب تماس فردى به نام حسن 
قلعه نويى مبنى بر سرقت خودروى پرايد به همراه فرزند 
خردسالش، پرونده اى در كلانترى تشكيل و تحقيقات 
پرونده آغاز شد.  شــهريارى گفت: با توجه به اظهارات 
شاكى زمانى كه او مشغول بســتن درب پاركينگ در 
خيابان مشيريه بوده است، در يك لحظه سارق اقدام به 
سرقت خودرو و كودك هشت ماهه مى كند. وى افزود: 
آدم ربايــى و قتل در اين پرونده در پاكدشــت به وقوع 
پيوسته است؛ اما پرونده به دلايل قانونى براى رسيدگى 

به دادسراى جرائم جنايى تهران ارجاع شد.

* درخواست قصاص متهمان
نماينده دادستان تهران اضافه كرد: متهم رديف اول 
«محمد.و» اتهاماتى چون شــرب خمر و حمل مواد 
مخدر و درگيــرى با مأموران پليــس را در پرونده 
خــود دارد. وى در اظهارات خود اعلام كرده كه روز 
حادثه به دنبال تهيه مواد مخدر با يك موتور برخورد 

مى كند كه قفل بوده و نتوانسته آن را سرقت نمايد.
شــهريارى بيان داشــت: متهم در ادامه اعترافاتش 
اعلام كــرده كه در ادامه با خودروى پرايد روشــن 
مواجه مى شــود و به دوســتانش گفته كه ماشين 
پرايد روشــن است بياييد سوار شويم و پياده نرويم 
و اينگونه ماشــين را سرقت كرده در حالى كه يك 
كودك خردســال در ماشــين گريه مى كرده است.  
وى ادامه داد: پس از بررســى ها، خودرو مســروقه 
و جســد كودك 8 ماهه در داخل آن كشــف و به 
پزشكى قانونى منتقل شد كه علت فوت گرمازدگى 
و عوارض ناشى از آن اعلام گرديد. شهريارى افزود: 
متهم رديف اول با توجه به ناتوان بودن كودك، شدت 
گرما، قرار دادن كودك در ماشين بدون عبور جريان 
هوا، سرقت مقرون به آزار و تحصيل مال نامشروع كه 

تمامــى اين اعمال بنا بر اظهارات خودش در نهايت 
آگاهى انجام شــده، متهم به قتل عمدى است. وى 
گفت: اتهامات متهم رديف دوم سرقت مقرون به آزار، 
تحصيل مال نامشروع، معاونت در سرقت و خوددارى 
از كمك به طفل شيرخواره است. نماينده دادستان 
تاكيد كرد: با توجه به ادله پرونده و تقاضاى اولياى دم 
براى قصاص، برابر قانون از دادگاه تقاضاى قصاص در 

ملأ عام و اشد مجازات براى متهمان دارم.

* اظهارات پدر بنيتا
پدر بنيتاى هشت ماهه در ادامه رسيدگى در جايگاه 
حاضر شــد. وى روز ماجرا را اينچنين تعريف كرد: 
«مى خواســتم به عيادت مادربزرگم بــه اراك بروم، 
وســايل را داخل ماشين گذاشته و در آخر نيز بنيتا 
را سوار ماشــين كردم و ايكاش اين كار نمى كردم. 
ماشين را جلوى پاركينگ پارك كرده و به همسرم 
گفتم كه بيايد تا برويم. يك لحظه ديدم فردى سوار 
ماشين شــد. خود را روى كاپوت ماشين انداختم، 
ويــراژ داد كه من را پرتاب كند و دنده عقب گرفت، 
به زمين كشــيده و بدنم زخمى شد. همسرم آينه 
بغل ماشــين را گرفت و به شبرنگ جدول كوبيده 
شــد. دوباره حركت كرده و كاپوت خودرو را گرفتم 
و دوباره ويراژ داد و سرم به خودروى سمند برخورد 
كرد.  پدر بنيتا ادامه داد: همسايه ها به دنبال ماشين 
رفتند و گوشى همسرم داخل ماشين بود كه پس از 
رديابى هاى لازم هفت دقيقه بعد از حادثه خاموش 
شد. او در فرصت مناسب به سرقت گوشى، وسايل 
داخل خــودرو و تعويض لباس اقدام كرده اســت. 
شــاكى در جلســه دادگاه خطاب به متهم گفت: 
بچه من قدرت دفاعى نداشــت، چه شكلى رهايش 
كــردى؟ در ادامه وكيل اولياى دم در جايگاه حاضر 
شــد. وى ضمن تقدير از رياســت دادگاه و نماينده 
دادستان درعلنى برگزار كردن جلسه و هشدار براى 
سايرين اظهار كرد: با عنايت به اينكه صاحب اتومبيل 
مانع سرقت مى شود، محمد و مهدى به سركردگى 
احمد به سرقت مقرون به آزار پدر بنيتا اقدام كرده 
و رفتارى انجام مى دهند كه قابل بررسى است. وى 
ادامه داد: محمد در همان ابتدا متوجه حضور كودك 
شده و طفل را رها مى كند. اين رها شدن تا زمان تلف 
شــدن كودك در تاريخ 3 مردادماه اتفاق مى افتد و 
نرساندن غذا و نوشيدنى و اتفاقات ديگر موجب فوت 
اين كودك شده اســت و اين در حالى است كه در 
ساك بنيتا وسايل حيات همچون آب و شير خشك 

موجود بوده است و مى توانسته مايه حيات او شود. 
پــدر بنيتا در ادامه براى توضيح پاره اى از مســائل 
حادثه در جايگاه حاضر شــد و گفت: من در لحظه 
اول محمــد را ديدم ولى مهــدى را نديدم. فقط به 

دنبال ماشــين مى دويدم و فرياد مى زدم كه فرزندم 
داخل ماشين است و او متوجه فرزندم شد. فضاى آن 
خيابان براى دنده عقب مناسب نيست و او ماهرانه 

براى پرتاب كردن من دنده عقب گرفت.
وى ادامه داد: ساعت 1 بعد از ظهر سه شنبه بود كه 
با من تماس گرفتند و به پسرخاله همسرم كه با من 
بود مشخصات فرزندم را اعلام كردند. همان لحظه با 
پليس آگاهى تماس گرفتم و گفتم كه فردى تماس 
گرفته و اعلام كرده كه جلوى فرماندهى پاكدشــت 
بياييد كه قبل از رســيدن مأموران پليس در آنجا 
حاضر بودند. شاكى بيان كرد: در داخل خودرو پول 
نقد، هديه كارت، ساك ورزشى، ابزار، ضبط ماشين 
و عينك دودى بوده كه فقط گوشى همسرم به من 
داده شد و چند روز بعد در داخل وسايل بنيتا يكى از 
سيم كارتهاى گوشى پيدا شد. وى گفت: پدرم بنيتا 
را شناســايى كرد چون نمى خواستم چهره خندان 
فرزندم از يادم برود. در ادامه مادر بنيتا در حالى كه 
اشك مى ريخت براى متهمان پرونده قصاص در ملأ 
عام را تقاضا كرد و افزود: بابت همه چيز شكايت دارم، 
اين حرمله ها بايد به صورت علنى مقابل چشــمان 
پدر و مادرهايشــان اعدام شوند. مادر بنيتا در پاسخ 
به ســؤال رئيس دادگاه مبنى بر اينكه آيا حاضريد 

گذشت كنيد؟ گفت اصلا گذشت نخواهم كرد.

* دفاعيات خونســردانه قاتل بنيتا كوچولو 
در دادگاه 

رئيس كلانترى خاتون آباد روبه روى قضات ايستاد 
و گفــت: مهدى گفته بود همان شــب به كلانترى 
مراجعه كرده اما كســى حرفش را باور نكرده است 
اما اين متهم به كلانترى ما مراجعه نكرده بود تا اين 
ماجرا را تشريح كند. رئيس كلانترى اما قبل از پايان 
صحبت هايش تحت تاثير دادگاه از هوش رفت و با 

كمك مأموران حاضر روى صندلى نشست.
سپس مسعود كه از دوســتان مهدى بود و موجب 
دســتگيرى آن ها و پيدا شدن جنازه دختر كوچولو 
شده بود به عنوان شاهد در جايگاه ويژه ايستاد. وى 
گفت: يك روز قبل از پيدا شدن جنازه بنيتا مهدى 
با من تماس گرفت و گفت محمد دســت به چنين 
كارى زده است. او يك خودرو را دزديده و كودكى را 
كه در آن بوده در خيابان رها كرده است.من به محض 
شنيدن اين حرف به خانه رفتم و در اينترنت جست 
و جو كردم. آنجا بــود كه عكس هاى دختر كوچولو 
دزديده شده و صداى كمك خواهى مادرش را كه در 
فضاى مجازى منتشر شده بود شنيدم. من چندين 
بار با شماره تلفنى كه خانواده بنيتا در فضاى مجازى 
منتشر كرده بودند تماس گرفتم تا بتوانم آن ها را پيدا 
كنم. سپس به پليس آدرس مهدى را ارائه دادم كه با 
همين سرنخ مهدى و محمد بازداشت شدند و جنازه 
بنيتا كشف شد. سپس مهدى به دفاع پرداخت. متهم 
خونسرد گفت: به شيشه معتاد بودم و در خانه عمه ام 
در مشيريه زندگى مى كردم. مهدى و احمد قرار بود 
از من مواد بخرند. به همين خاطر در خيابان ها پرسه 
مى زدم تا در فرصت مناســبى كه عمه ام خانه اش را 
ترك مى كند به خانه بــروم و مواد را بياورم. مهدى 
و احمد همراهم بودند اما چون زياد معطل شــدند 
احمد به آرايشگاه رفت. من و مهدى در خيابان بوديم 
كه متوجه شدم يك مرد ماشينش را مقابل در خانه 
روشن رها كرده است. بلافاصله پشت فرمان نشستم. 
اما همان لحظه مرد جوان و همسرش شروع به داد 
و فرياد كردند. چون 5سابقه كيفرى داشتم ترسيده 
بودم و حتى صداى آن ها را نمى شــنيدم. من فقط 
به فرار فكر مى كردم. به هميــن خاطر پايم را روى 
پدال گاز گذاشتم و گريختم. چند دقيقه اى گذشته 
بود كه از روى يك دســت انداز عبور كردم و صدايى 

شــنيدم. آن جا بود كه برگشتم و دختر كوچولو را 
روى صندلى عقب ديدم كه با چشمان باز به من نگاه 
مى كرد. شوكه شده بودم. همان موقع مهدى با من 
تماس گرفت و گفت بايد بچه اى را كه داخل ماشين 
بوده رها كنم. او پيشــنهاد داد بچه را به يك آژانس 
بســپارم. او گفت احتمالاً مأموران پليس در تعقيبم 
هستند.من هم كه ترسيده بودم ماشين را در يكى از 
خيابان هاى پاكدشت رها كردم. شيشه جلوى ماشين 
به اندازه چند سانتيمتر پايين بود. كولر هم روشن بود 
و من نمى دانستم وقتى ماشين را خاموش كنم كولر 
ماشين هم خاموش مى شود. گمان مى كردم به زودى 
مأمورانى كه در تعقيبم هستند مى رسند و بچه را با 
خود مى برند. وى ادامه داد: آخرين بار كه دســتگير 
شدم مأموران به سمتم تير شليك كردند. مى دانستم 
ممكن است اين بار در جريان دستگيرى كشته شوم. 
براى همين جرئت نداشــتم با پليس تماس بگيرم. 
ســپس مهدى به دفاع پرداخت و در حالى كه اشك 
مى ريخت گفت: محمد گفته بود شيشه را به قيمت 
مناسب ترى به من و احمد مى فروشد به همين خاطر 
با محمد قرار گذاشتيم اما فكر نمى كرديم به چنين 
درد سر بزرگى بيفتيم. من و محمد در خيابان قدم 
مى زديم كه او يكباره به ســمت يك ماشين روشن 
دويد و سوار آن شــد. من شاهد ماجرا بودم و از بى 
تابى هاى زن و مرد جوان فهميده بودم داخل ماشين 
يك بچه قرار داشته اما از ترسم حرفى نزدم. سابقه دار 
هستم و زن و بچه دارم. به همين خاطر فقط با محمد 
تماس گرفتم و از او خواستم تا بچه را به يك آژانش 
تحويل بدهد. من خودم هم همان شــب ماجرا را به 
دوستم مسعود گفتم. اما حالا مسعود ادعا مى كند يك 
روز قبل از پيدا شــدن جنازه من او را از ماجرا مطلع 
كرده ام. با طولانى شــدن دادگاه هيئت قضايى ادامه 

جلسه را به روز چهارشنبه موكول كرد.

 قصاص در ملأعام تقاضاى پدر و مادر بنيتا از دادگاه

 اعــدام، مجازات بى تفــاوتى

خط قرمز: متهمي كه پدر و دوست خود را حدود پنج 
سال پيش به قتل رسانده است ديروز صبح در شعبه دوم 
دادگاه كيفري يك استان تهران حضور يافت و به دفاع از 
خود پرداخت. گفتني است او در مقام دفاع از خود گفت 
من به خاطر اعتقاداتم پدر و دوستم را كشتم و در ادامه 
زماني كه يكي از قضات از متهم پرســيد اگر آزاد شوي 
چــه مي كني گفت همين كه مرا آزاد كنيد مي روم و به 
داعش مي پيوندم. قضات براي رأي پرونده تصميم گيري 

خواهند كرد. 
رســيدگي به اين پرونده از سال 91 و با اعلام يك فقره 
قتل عمدي در تهران آغاز شــد. قاتل كه دوست خود را 
در شهريار كشته و متواري شده بود به اتهام قتل پدرش 
دســتگير و در اختيار مأموران انتظامي در شرق كشور 
قرار گرفت. با دستگيري متهم روند رسيدگي به پرونده 
تسريع يافت در حالي كه متهم بر اتهام خود اصرار داشت. 
رسيدگي در زمينه قتل دوست اين مرد در شهريار تهران 
به همت قضات شــعبه دوم دادگاه كيفري يك استان 
تهران انجام شــد و قاتل بــا رأي اين قضات به قصاص 
محكوم شــد و اين رأي در ديوان عالي كشــور به تأييد 

قضات نيز رسيد.

*محاكمه قتل پدر
رسيدگي به اين پرونده ديروز صبح در شعبه دوم دادگاه 
كيفري يك استان تهران صورت گرفت. زمانيكه اولياي 
دم در جايگاه قرار گرفتند براي قاتل درخواست قصاص 
كردنــد و پس از اين متهم در جايــگاه قرار گرفت و در 
جلســه اي كه به رياســت قاضي زالي و مستشار قاضي 
اسلامي برگزار شده بود اينچنين مطرح كرد: من با كمال 

ميل اتهام قتل پدرم را قبول دارم.
متهم در ادامه در زمينــه انگيزه خود از قتل گفت: هم 
دوستم را به خاطر اعتقاداتم كشتم و هم پدرم را. هر دو را 
نيز با چاقو كشتم. با آن ها مشكل اعتقادي داشتم و آن ها 

بايد كشته مي شــدند. اگر الان هم زنده شوند و همان 
اعتقادات را داشته باشند حتماً آن ها را خواهم كشت.

متهم در ادامه با اشــاره به قتل پدرش گفت: من بعد از 
كشتن دوستم در شهريار به شهر خودمان بازگشتم. ما 
در تايباد زندگــي مي كرديم. به ديدن پدرم رفتم و با او 
صحبت كردم. با هم از گذشــته اختلافاتي نيز داشتيم 
كــه او گفت اينجا را ترك كن و برو. گفتم اگر نروم چه 
مي كنــي. او گفت به 110 زنگ مي زنم. گفتم زنگ بزن 
بيايند و اگر نيايند حتماً تو را خواهم كشــت. زنگ زد 
و چند دقيقه اي گذشــت. از نيم ساعت بيشتر گذشته 
بود كه ديگر ديدم دارد دير مي شــود و چاقو را به دست 
گرفتم و به سراغش رفتم. او را گرفتم و با بريدن گردن 

خلاصش كردم. 
متهم همچنين در برابر سؤال قضات كه سر را كاملاً جدا 
كردي يا خير پاسخ داد: كاملاً جدا نشده بود و مقداري از 

سر به پوسته اي از گردن متصل بود. 
در انتهاي جلسه قضات قصد داشتند وارد شور بشوند كه 
از متهم سؤال كردند اگر روزي بتواني رضايت بگيري و 
آزاد بشوي چه كار خواهي كرد كه او جواب داد حتماً به 

داعش خواهم پيوست.

 متهمي كه پدر و دوست خود را حدود پنج 
سال پيش به قتل رسانده است ديروز صبح در شعبه دوم 
دادگاه كيفري يك استان تهران حضور يافت و به دفاع از 
خود پرداخت. گفتني است او در مقام دفاع از خود گفت 
من به خاطر اعتقاداتم پدر و دوستم را كشتم و در ادامه 
زماني كه يكي از قضات از متهم پرســيد اگر آزاد شوي 
چــه مي كني گفت همين كه مرا آزاد كنيد مي روم و به 
داعش مي پيوندم. قضات براي رأي پرونده تصميم گيري 

*محاكمه قتل پدر

اعترافات هولناك جوان تايبادى كه سر پدرش را بريد

خط قرمــز: نوجوان 15 ســاله اى كه 
براى تأمين هزينه اعتيادش، در مشــهد 
كش روزنى مى كرد، در حال ارتكاب جرم 

دستگير شد.
فرمانده انتظامى مشهد با اعلام اين خبر 
گفــت: در پى گزارش چنــد فقره كش 
روزنى هــاى حرفه اى از فروشــگاه هاى 
گوشــى تلفن همــراه در مراكز تجارى 

مشهد، تحقيقات پليسى آغاز شد.
افزود: طرح  سرهنگ محمد بوســتانى 
ويژه براى شناسايى و دستگيرى عامل يا 
عاملان اين كش روزنى ها در دستوركار 
پليس قــرار گرفــت و مأمــوران دايره 
تجسس كلانترى شــهيد نواب صفوى 
مشهد با كنترل و مراقبت هاى نامحسوس 
با هماهنگى كسبه اين مراكز تجارى، به 
سرنخ هايى دست يافتند كه نشان مى داد 
پسرى نوجوان يكى از عاملان اصلى اين 

سرقت ها است.
فرمانده انتظامى مشــهد گفت: مأموران 
پليس در اجراى ايــن عمليات ضربتى، 
متهــم مورد نظــر را در يكــى از مراكز 
تجارى بزرگ، در حال ارتكاب ســرقت 

دستگير كردند.
وى اظهار داشــت: اين پسر 15 ساله كه  
تبعه خارجى اســت در تحقيقات اوليه 

گفت كه پدرش معتاد و بلامكان است و 
از مادر معتاد خود نيز خبرى ندارد.

ســرهنگ بوســتانى گفت: اين پسر 
نوجوان كــه بــا مادربزرگش زندگى 
مى كند و به حشــيش معتاد اســت، 
تاكنون به ســه فقره سرقت و گوشى 
قاپى با استفاده از غفلت فروشنده ها، 
هنگام ارائه گوشــى به مشتريان شان 

اعتراف كرده است.
فرمانده انتظامى مشهد افزود: تحقيقات 
از اين متهم براى كشف ديگر سرقت هاى 
انجام شده توسط او و همچنين شناسايى 

و دستگيرى همدستانش ادامه دارد.
وى تأكيــد كرد: اســتفاده از تجهيزات 
بازدارنــده و دوربين هاى مداربســته در 
مراكز تجارى و فروشگاه ها نقش مؤثرى 
در پيشگيرى از وقوع چنين سرقت هايى 

دارد.
با  سوار  آپاچى  قاپان  كيف  *توقف 

شليك پليس
وى در ادامــه به خبرنگار مــا گفت: با 
تيزبينى مأموران كلانترى سناباد مشهد 
نيز دو كيف قاپ آپاچى ســوار در حال 

سرقت شناسايى و دستگير شدند.

سرهنگ محمد بوســتانى افزود: ساعت 
13/30 روز يكشــنبه يكــى از تيم هاى 
گشت نامحســوس كلانترى 15 هنگام 
گشــت زنى در محدوده خيابان شهيد 
دستغيب مشــهد به دو مرد جوان كه با 
يك موتورســيكلت آپاچى قرمز رنگ به 
صورت خلاف جهت حركت مى كردند،  

مظنون شدند.
وى افــزود: مأموران كلانترى ســناباد 
ســپس اين افراد را تحــت نظر گرفتند 
و بلافاصله پــس از آنكه اين دو جوان با 
قاپيدن گوشى تلفن همراه يك شهروند 
در خيابان نوراللهيان، قصد فرار داشتند، 

وارد عمل شدند. 
راكب موتورســيكلت با مشــاهده تيم 
گشت، با ســرعت زياد متوارى شد كه 
پس از طى مســافتى تعقيــب و گريز 
مأموران با اســتفاده از قانون بكارگيرى 
سلاح و تيراندازى هوايى، موتورسيكلت 
را در حوالــى ميدان شــريعتى متوقف 

كردند.
كرد:  خاطرنشــان  بوســتانى  سرهنگ 
با  هماهنگى مقــام قضائى تحقيقات از 
اين متهمان 19 و 30 ســاله كه سينا و 
سعيد نام دارند، براى كشف ديگر جرائم 

احتمالى آنان ادامه دارد.

پايان دزدى هاى سريالى نوجوان معتاد در مراكز تجارى مشهد



خط بين الملل

اعدام دانشجويى در چين 
ركنا: يك دانشجوى چينى به جرم قتل عمد همكلاسى خود به مرگ محكوم 
شــد.  اين دانشجو كه «تنِگ فى» نام دارد و در دانشگاه «سيچوان» به تحصيل 
مشغول بود، همكلاسى خود را بعد از يك مشاجره در 27 مارس2016 به قتل 
رســاند. وى به طور داوطلبانه خود را تحويل پليس داد و بعد ها مشخص شد 
دچار افسردگى است. با وجود اين و به تشخيص قاضى دادگاه، اين مرد توانايى 
برعهده گرفتن مســئوليت اعمال خود را دارد و تهديدى جدى براى جامعه به 

حساب مى آيد.

دستگيرى مرد آدمخوار 
بعد از خوردن يك دختر

ركنا: مردى به جرم ربودن يك زن جوان، قتل و خوردن گوشــت بدن وى، 
توسط مأموران پليس «مونت فرر» دستگير شد. 

به گفته سروان «اديث ميوكو» حوالى ساعت 1:30 بعدازظهر روز شنبه، يك مرد 
23ســاله در يكى از خيابان هاى اصلى مونت فرر دست به ربودن يك دختر زد 
و بــا منتقل كردن وى به منزل خود اقدام به بريدن گلوى دختر جوان با چاقو 
كــرد. هنگامى كه مادر متهم اين صحنه را مشــاهد مى كند، با پليس تماس 
مى گيرد و هنگامى مأموران به صحنه جرم مى رســند كه فرد قاتل مشــغول 
خوردن گوشــت بدن قربانى  خود بود. قاتل با شنيدن دستور ايست مأموران، 
با چاقوى خود به ســمت آن ها حمله ور شد و چندين شليك هوايى مأموران 
نيز تأثيرى در متوقف كردن وى نداشت. در نهايت مأموران مجبور به شليك به 
سمت وى شدند و اين قاتل در حال  حاضر در بيمارستان تحت  نظارت نيرو هاى 

پليس قرار دارد.

هجوم دزدان آمريكايى به فروشگاه ها 
و خانه هاى طوفان زده 

ديلى ميل: در پــى ورود طوفان 
ايرمــا به برخى مناطــق فلوريدا 
سارقان به فروشگاه ها و خانه هاى 
منطقــه هجوم آورده و دســت 
به دزدى زدنــد. مأموران پليس 
ميامى با سارقان درگير شده و 2 
نفر از آن ها را در منطقه «فورت 

لادرديل» بازداشت كردند.
بر اســاس گزارش ديلى ميل، به گفته سخنگوى پليس بسيارى از فروشگاه ها 
در پــى طوفان خالى مانده و مردم از ترس جان خــود فرار كرده اند. در عين 
حال سارقان از موقعيت سوء استفاده كرده و دست به كار شده اند با اين وجود 

نيروهاى پليس كه به حالت آماده باش در آمده اند، آن ها را بازداشت كرده اند.

فرار عجيب دختر15 ساله از اسارتگاه 
سه شيطان صفت 

خط قرمز: دختر 15 ساله آمريكايى پس از 29 روز شكنجه و آزار و اذيت در 
اســارتگاه سه پسر شيطان صفت، سرانجام از راه درياچه فرار كرد و خود را به 

پليس رساند. 
متهم اصلى پرونده كه «توماس باركر»نام دارد با طرح نقشه اى، دختر 15 ساله 
را از خيابانى در شهر «الكساندريا» ربود. او پس از انتقال گروگان به خلوتگاهش، 
دخترك را با طناب بست و او را به همراه دو همدستش 29 روز مورد تجاوز قرار 
دادند. سرانجام روز سى ام وقتى سه پسر جوان براى تهيه غذا از خانه بيرون رفته 
بودند دختر نوجوان فرصت را غنيمت شمرد و پس از بازكردن دست هايش از 
خانه مخوف به ناچار داخل درياچه پريد و تا نزديكى خانه شان شنا كرد. ساكنان 
آن سوى درياچه كه در طول يك ماه گذشته بارها عكس و خبر ناپديد شدن 
دختر نوجوان را در رســانه ها ديده بودند پس از نجات او از درياچه، پليس را 

باخبر كردند. دقايقى بعد هم سه پسر تبهكار دستگير شدند.

اقدام هولناك مستـأجر شيطان صفت 
با دختر صاحبخانه 

خط قرمز: مــرد بى خانمان كه پس از جلب 
ترحم زن جوان، در اتاق زيرشــيروانى خانه او 
اقامت كرده و در مدت زمان سه سال، با فريب 
دختر 10 ســاله صاحبخانه، او را مورد آزار و 

اذيت قرارداده بود سرانجام دستگيرشد. 
«آلن دارت»- 30 ســاله- ســه سال قبل در 
خانه اين زن واقع در شــهر «دوون» انگليس 
زندگى اش را آغاز كرد. اما اين شيطان صفت 

مدتى پس از ورود به خانه زن نيكوكار، دختركوچولويش را فريفته و با ادعاى 
اينكه عاشق اوست، دخترك را هدف تجاوزهاى مكرر قرار داده بود. اين رابطه 
هولناك پس از سه سال سرانجام توسط مادر دخترك فاش شد و با شكايت او، 
«آلن دارت» دستگير و زندانى شد. با وجودى كه متهم در همه جلسات دادگاه 
اتهاماتش را رد مى كرد، قاضى با توجه به شواهد و مدارك او را مجرم شناخت 

و به 18 سال حبس محكومش كرد.

7قتل در تيراندازى ايالت تگزاس آمريكا 
ركنــا: تيراندازى در تگزاس جان 7 تن را گرفت.  رســانه هاى محلى آمريكا 
گزارش دادند كه در يك مورد تيراندازى در شــهر پلانوى ايالت تگزاس 7 تن 
كشته و دو نفر ديگر زخمى شدند. بر اساس گزارش رسانه ها عامل تيراندازى 

نيز از سوى پليس هدف قرار گرفته و كشته شده است.

چاقوكشى در كليساى بيرمنگام انگليس 
خط قرمز: فردى در حمله به كليسايى در شهر بيرمنگام انگليس سه نفر را با 
چاقو زخمى كرد.  اين حمله شامگاه (يكشنبه) و در حالى رخ داد كه 150 نفر 

از شهروندان براى حضور در مراسم در كليسا بودند.
بر اساس گزارش تلگراف، به گفته «كوين هاچينسون» واعظ اين كليسا،  افراد 
داخل كليسا سعى كردند مانع از حضور فرد مهاجم به داخل كليسا شوند اما 

وى با يك چاقوى بزرگ آشپزخانه به مردم حمله كرد.
طبق اطلاعيه اى كه كليسا در اين زمينه صادر كرده است در اين حمله 3 نفر 

زخمى و به بيمارستان منتقل شدند. 
پليس اين مرد 46 ساله را به اتهام تلاش براى قتل بازداشت كرد. طبق بيانيه 
پليس، يافته هاى اوليه حاكى از آن است كه ضارب و يكى از قربانيان يكديگر را 
مى شناختند و حمله به دليل مشكل شخصى رخ داده است اما بررسى ها براى 

يافتن دليل اصلى اين حمله ادامه دارد.
طبق اين گزارش، دو نفر از كسانى كه مجروح شده اند در واقع از همان افرادى 

هستند كه سعى در ممانعت از ورود فرد مهاجم به كليسا داشتند.

13

محاصره خانه مخفى قاتلان 
فرارى در حاشيه ايرانشهر 

خط قرمز: قاتلان فرارى پس از ســه سال در خانه اى در 
حاشيه شهر ايرانشهر دستگير شدند. 

سرهنگ دوســتعلى جليليان، رئيس پليس شهرستان 
ايرانشــهر در تشريح جزئيات اين خبر گفت: در پى قتل 
جوانى 22 ســاله در ســال 93 با ضربات چاقو و متوارى 
شدن قاتل از محل وقوع جرم، دستگيرى قاتل يا قاتلان 
احتمالى به صورت ويژه در دستور كار كارآگاهان پليس 
آگاهى اين فرماندهى قرار گرفت.  وى افزود: با تحقيقات 
و بررســى هاى انجام شده و اشراف اطلاعاتى، كارآگاهان 
پليس مخفيگاه متهمان كه مردى 39 ساله و جوانى 19 
ســاله بودند را شناسايى و با هماهنگى قضائى آنان را در 
يك عمليات ضربتى و غافلگيرانه در خانه اى در حاشــيه 

شهر ايرانشهر دستگير و به فرار 3 ساله آنان پايان دادند.

سقوط مرگبار مرد 52 ساله 
در اراك 

خط قرمز: مردى 52 ســاله هنگام كار در ساختمانى با 
ســقوط از ارتفاع جان خود را از دست داد.  حدود ساعت 
14 و 43 دقيقه روز گذشــته در پى اعلام مركز فوريت 
ســامانه 110 مبنى بر ســقوط كارگرى از ساختمان در 
حال ساخت در شهرستان اراك عوامل انتظامى و امدادى 
جهت بررسى موضوع در محل حاضر شدند. با بررسى به 
عمل آمده مشخص شــد مردى 52 ساله در هنگام كار 
در ســاختمان در حال ساخت به علت عدم رعايت نكات 
ايمنى و سقوط از ارتفاع جان خود را از دست داده است.

دستگيرى  مأمور قلابى 
كميته امداد 

خط قرمز: مأمور قلابى كميته امداد توســط مأموران 
پليس طاقبستان دستگير شد.  سرهنگ رضا شيرزادى 
در ايــن رابطه گفت: در پى وقــوع دو مورد كلاهبردارى 
تحت پوشش مأموران كميته امداد، رسيدگى به موضوع 

به صورت ويژه در دستور كار قرار گرفت.
وى افزود: مأموران كلانترى 19 طاقبستان با انجام اقدامات 

اطلاعاتى متهم مورد نظر را شناسايى و دستگير كردند.

شناسايى 70سارق تهرانى 
در يك شب
خط قرمــز: رئيس  
پليــس آگاهى تهران 
بزرگ بــا اعلام اتمام 
طــرح  اول  مرحلــه 
برخورد با ســارقان و 
مالخران گفت: شــب 
گذشته 70 سارق در 
پايتخت شناســايى و 

دستگير شدند. سردار عباسعلى محمديان در حاشيه بازديد 
از نمايشگاه اموال مسروقه در اداره پليس آگاهى در جمع 
خبرنگاران گفت: فاز اول طرح سراسرى برخورد با سارقان 
و مالخران كه از اواخر هفته گذشــته و با دستور فرمانده 
انتظامــى تهران بزرگ در تهران آغاز شــده بود، به پايان 
رســيد و در مدت اجراى اين طرح، مأموران موفق شدند 
از بيش از 900 واحد صنفى بازديد كنند و نســبت اموال 
ثبت شده در دفاتر اين واحدهاى صنفى با اموال موجود در 
انبار را رصد كرده و نســبت به كشف اموال مسروقه اقدام 
كنند. وى با اعلام اينكه خوشــبختانه بين پليس آگاهى 
و اصنــاف همكارى خوبى وجود دارد، افزود: از ســال 91 
تاكنون هر سال در سه نوبت مأموران پليس آگاهى نسبت 
به رصد اموال موجود در انبارهاى صنوف باطرى ســازى، 
فروش كامپيوترهاى خــودرو و مغازه هاى فروش قطعات 
داخل خودرو اقدام مى كنند. امســال و بــا اجراى فاز اول 
طرح سراسرى برخورد با سارقان و مالخران، تنها 30 واحد 
متخلف شناسايى شدند كه نسبت به پلمب اين واحدهاى 
صنفى، اقدامات لازم انجام شد. همچنين 70 واحد صنفى 
كه داراى مدارك مشكوك و نداشتن اصالت اجناس داخل 

انبار بودند نيز اخطار پلمب دريافت كردند.

سارقان مأمورنما اموال و 
متولى امامزاده را با هم ربودند

خط قرمز: رئيس  پليس آگاهى تهران بزرگ با اشاره به 
اينكه شــب گذشته يكى ديگر از طرح هاى امنيت محله  
محور در ســطح شهر تهران با هماهنگى مأموران پليس 
آگاهى و پايگاه هاى پليس آگاهى به انجام رسيد، گفت: 
در اين عمليات مأموران 10 نفر از سارقان سابقه دارى را 
كه بعد از مرخصى از زندان، ديگر به زندان مراجعه نكرده 

بودند را نيز دستگير كردند.
محمديان گفت: در اجراى طرح همچنين مأموران پليس 
آگاهى يك باند ســه نفره سرقت مسلحانه را نيز منهدم 
كردند كه اعضاى اين باند در طول 6 ماه گذشــته اقدام 
به ســرقت مســلحانه با غصب عنوان «مأمور پليس» در 
شهرستان هاى ديگر از جمله سمنان و اصفهان مى كردند.
وى با اشاره به اينكه دستگيرى اين متهمان با تعامل پليس 
آگاهى تهران و پليس آگاهى دو اســتان ديگر انجام شد، 
افزود: بررسى ها نشان مى داد متهمان دستگير شده باند سه 
نفره اى را راه اندازى كرده بودند كه اعضاى اين باند در طول 
چند ماه گذشــته با استفاده از تجهيزات پليسى و غصب 
عنوان مأمور پليس، اقدام به سرقت اموال و دارايى هاى يك 
امامزاده در شهرستان اصفهان كرده و متولى امامزاده را نيز 
ربوده و بعد از بستن دست و پاهاى وى، او را در بيابان هاى 

اطراف شهرستان اصفهان رها كرده بودند.
رئيــس  پليس آگاهى تهــران بزرگ با اشــاره به اينكه 
شناسايى اين متهمان حاصل تلاش دو هفته اى كارآگاهان 
اداره يكم پليس آگاهى تهران بود، گفت: كارآگاهان اداره 
يكم موفق شدند رد متهم سابقه دار كه سردسته اين باند 
بود را در حوالى ميدان خراسان تهران رصد كرده و بعد از 
دو هفته تلاش شبانه روزى، وى و همدستانش را در محل 

اختفايشان غافلگير كنند.
محمديان با اشــاره به اينكه در زمــان اجراى عمليات 
دستگيرى، سردســته باند اقدام به پريدن از طبقه سوم 
ساختمان محل اختفا كرده بود، افزود: متهم اصلى در حال 
حاضر در بيمارســتان بسترى است و دو متهم ديگر نيز 
براى بازجويى ها در اداره آگاهى هستند. از محل اختفاى 
متهمان، يك قبضه ســلاح جنگى به همراه فشــنگ و 
همچنين نقشه سرقت مسلحانه از يك طلافروشى بزرگ 
حوالى ميدان خراســان كشف و ضبط شد.به گفته وى، 

تحقيقات از متهمان دستگير شده همچنان ادامه دارد.
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رئيس  
پليــس آگاهى تهران 
بزرگ بــا اعلام اتمام 
طــرح  اول  مرحلــه 
برخورد با ســارقان و 
مالخران گفت: شــب 
 سارق در 
پايتخت شناســايى و 

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: با فرارســيدن نيمه 
دوم شهريور ماه و اوج گرفتن دوباره سفرهاى تابستانى و 
ايجاد ترافيك سنگين در جاده هاى كشور، رعايت مقررات 
و فرهنگ صحيح رانندگــى و پرهيز از رفتارهاى پرخطر 
ترافيكى بايد در اولويت ســفر رانندگان و مســافران قرار 

بگيرد.
بــه گفته معاون اجتماعي و فرهنگ ترافيك پليس راهور 
ناجا، بي توجهي به جلو هنگام رانندگى، تخطى از سرعت 
مطمئنه و انحراف به چپ از محور وسط راه در جاده هاى 
دوطرفه، از علل مهم تصادفات جاده اى است كه 76 درصد 

از سوانح را به خود اختصاص مى دهد.
ســرهنگ جهانى در گفت و گو با خبرنگار ما، بر رعايت 
بيش از پيش مقررات راهنمايى و رانندگى در جاده ها به 
خصوص در حوالى 30 كيلومترى شــهرها تأكيد و علت 
تصادفات اين محدوده را تردد عابران پياده و وسايل نقليه 
از عرض جاده ها و رانندگى توام با خستگى و خواب آلودگى 

بعضي رانندگان در اين محدوده اعلام كرد.
وى به هموطنان توصيه كرد: در سفرهاى نيمه دوم شهريور 
ماه، رعايت مقررات و فرهنگ صحيح رانندگى و پرهيز از 
رفتارهاى غلط ترافيكى را در اولويت سفر خود قرار دهند.

وى همچنين از مسافران خواست از طريق تماس با شماره 
تلفن 88255555 از آخريــن وضعيت جوى و ترافيكى 
جاده هاى كشور مطلع شده و در صورت نياز به امدادرسانى 

در حوادث احتمالى نيز با همين شماره تماس بگيرند.
سرپرست سازمان اورژانس كشور نيز با اشاره به اوج گيرى 
سفرهاى تابستانى توصيه كرد: افراد داراى شرايط جسمى 
و روحى و يا مبتلا به بيمارى خاص، بايد قبل از ســفر با 

پزشك متخصص خود مشورت كنند.
وى گفت: افراد مبتلا به نارسايى قلبى و يا لخته شدن خون، 
بايد پروازهاى كوتاه مدتى داشته باشند و از نشستن هاى 
طولانى مدت پرهيز كنند و بيماران مبتلا به آسم و ساير 

بيمارى هاى ريوى نيز بايد از اقامت در شــهرهاى آلوده و 
مناطق مرتفع خوددارى كنند.

دكتر پيرحسين كوليوند گفت: در مرحله اول افرادى كه 
قصد سفر با مسافت طولانى و بين شهرى با وسيله شخصى 
خــود را دارند، بايد خــودرو را از لحاظ برقى و مكانيكى 
بررســى كرده و نواقص فنى احتمالى را پيش از حركت 

برطرف كنند.
وى با تاكيد بر اين كه رانندگان نبايد به هنگام ســفر، بار 
اضافى روى باربند خودرو قرار دهند و به وســيله طناب و 
چادر، از ســقوط لوازم جلوگيرى كنند، افزود: لازم است 
رانندگان افــرادى بيش از ظرفيت خودرو ســوار نكنند 
و از ســوار كردن افراد در پشــت كاميونت و كاميون جدا 

خوددارى كنند.
سرپرست ســازمان اورژانس كشور باتاكيد بر حمل كيف 
كمك هاى اوليه به هنگام سفر گفت: همراه داشتن كيف 
كمك هاى اوليه و خاموش كننده آتش نشانى در خودرو 
شخصى مى تواند در زمان وقوع حادثه احتمالى و حريق به 
راننده و سرنشينان خودرو كمك كرده و حتى جان افراد 

را نجات دهد.
وى افزود: در صورت بروز هر گونه تصادف يا حادثه جاده اى 
در درجه اول لازم اســت راننده، خودرو خود را به منتهى 
اليه ســمت راست جاده هدايت كرده و با گذاشتن علائم 
هشدار در فاصله 50 مترى، ساير رانندگان در حال حركت 

را از حضور خود مطلع كند.
كوليوند ادامه داد: در صورت بروز تصادف شديد، در صورتى 
كه بنزين از خودرو به بيرون نشــت مى كند، لازم اســت 
رانندگان در درجه اول موتور ماشــين را خاموش و بست 

باطرى آن را قطع كنند.
وى باتاكيد بر حفظ خونسردى به هنگام بروز آتش سوزى 
در خــودرو گفت: در صورت بروز حريــق در خودرو ابتدا 
بايد راننده و سرنشــينان خودرو خونسردى خود را حفظ 

كرده و با اســتفاده از خاموش كننده آتش نشانى و طبق 
دستورالعمل مربوطه سعى كنند خودرو را خاموش كنند.

فرمانده پليس راه البرز هم با اشاره به اوج گرفتن سفرهاى 
تابســتانى در نيمه دوم ماه پايانى تابســتان، تاكيد كرد: 
چنانچه رانندگان قصد سفر به استان هاى شمالى كشور 
ازجاده كرج - چالوس را دارند، درصورت ترافيك سنگين 

مى توانند ازمحورهاى جايگزين استفاده كنند.
وى خاطرنشــان كرد كه يكى ازراه هاى خروجى از جاده 
كرج -چالوس، جاده نوجان - آتشــگاه است كه درموقع 
افزايش ســفر ســبب گره ترافيكى دراين مسير مى شود 
و لازم اســت رانندگان با توجه به شــرايط خاص محور، 

توصيه هاى ماموران پليس راه را رعايت كنند.
وى يادآورشد: مســافران هنگام سفر از توقف در حاشيه 
راه هاى استان البرز بويژه مناطق كوهستانى بپرهيزند، زيرا 

اين اقدام بر بار ترافيكى موجود مى افزايد.
فرمانده پليس راه البرز خاطرنشان كرد: باتوجه به احتمال 
ناپايدارى هوا و بارش باران در مناطق مختلف اين استان، 
مسافران در محدوده ها رودخانه ها و مسيل ها توقف نكنند 
و از چادرزدن در حاشيه رودخانه ها به طور جدى خوددارى 

كنند.
گودرزى اضافه كرد: باتوجه به فصل تابستان و جذب نشدن 
آب باران، كمترين بارش احتمال بروز سيلاب وجود خواهد 

داشت كه موجب حوادث ناگوارى خواهد شد.
وى افزود: رانندگان هنگام ســفر ازسلامتى برف پاك كن 
و چراغ هاى خودرو خود اطمينان داشته و با برنامه ريزى 
مناســب پرهيز از عجله و شــتاب توأم با رعايت قوانين 

راهنمايى و رانندگى اقدام به رانندگى كنند.
پليس آگاهى ناجا نيز به همين مناسبت به مسافران توصيه  
كرد: مسافران بايد از پذيرش مواد خوراكى و نوشيدنى از 
ديگر افراد ناشناس خوددارى كنند و رانندگان وسايل نقليه 
نيز بايــد ضمن اين كه در انتخاب مســافران خود دقت 
مى كننــد، موادخوراكى نيز از آنان دريافت نكنند و تا حد 
ممكن از انتقال مسافران به مسيرهايى كه آشنايى با آن 

ندارند، بپرهيزند.
موادخوشبوكننده نيز يكى از مواردى است كه سارقان با 
اســتفاده از آن اقدام به بيهوش كردن راننده يا مسافران 
و ســرقت از آنان مى كنند. بنابراين لازم است رانندگان و 
مسافران وسايل نقليه عمومى در اين زمينه نيز دقت كافى 

را داشته باشند.
پليــس آگاهى با تاكيد بر اينكه پايانه هاى مســافربرى و 
شركت هاى تعاونى تاكسيرانى، بهترين و مطمئن ترين راه 
براى انتقال مسافران به خارج از شهر هستند، از مسافران 
خواســت براى انتخاب محل اقامت در طول مسافرت نيز 
به افرادى كه در حاشــيه جاده اقدام به اجاره ســوئيت و 
اتاق مى كنند، اعتماد نكنند و براى استراحت به مكان  هايى 
مانند هتل، مســافرخانه و اماكنى كه مورد تأييد پليس 

است، مراجعه كنند.

درخواست پليس از مسافران روزهاى شلوغ جاده ها                      آخرتابستان اول مصيبت نشود

جوانى براى فرار از ازدواج نامزدش را كشت

 خط قرمز: پســرى كه شش سال
        قبــل دختر مــورد علاقه اش 
را در پارك طالقانى به قتل رسانده 
بود با پرداخت ديه 450 ميليونى از 

قصاص فاصله گرفت. 
يكم ارديبهشت ماه ســال 90، زن 
ميانســالى مأموران كلانترى 103 
گانــدى را از ناپديد شــدن دختر 
18 ساله اش به نام آتوسا با خبر كرد 
و گفت: دخترم دانشجو بود. صبح 
امروز براى رفتن به دانشگاه از خانه 
خارج شد، اما ديگر بازنگشت. تلفن 
همراهش را نيز پاســخ نمى دهد و 
هرجا ســراغش رفتم، از او خبرى 
نيست و نگرانم برايش اتفاقى افتاده 
باشــد. با طرح اين شكايت تلاش 
پليس براى يافتن دختر جوان آغاز 
شده بود كه خبر رسيد جسد دختر 
جوانى در حالى كه با ضربات چاقو 
كشته شده بود، در پارك طالقانى 
كشف شده است. با انتقال جسد به 
پزشكى قانونى و تشخيص هويت، 
مشخص شد جسد متعلق به همان 
آتوســا اســت كه مادرش اعلام 

مفقودى كرده بود.
مادر آتوســا در ادامــه تحقيقات 
به مأموران گفــت: مدت ها قبل 
دخترم با پســر يكى از دوستان 
خانوادگى مــان ارتباط دوســتانه 
داشــت و قرار بود با هــم ازدواج 
كنند. آتوسا چندين بار در مورد 
او بــا من صحبت كــرده و گفته 
بود كه كيــارش از ازدواج طفره 
مى رود. احتمال مى دهم كيارش 
در قتل دخترم دست داشته باشد. 
همزمان با ادامه تحقيقات درباره 
اين حادثــه، مأمــوران كيارش 
20 ســاله را به عنوان مظنون به 
قتل تحت تعقيب قــرار دادند و 
توانســتند او را در خانه اش واقع 

در شهررى شناســايى و بازداشت 
كنند. متهم در همان مراحل اوليه 
بازجويى لب به اعتراف گشــود و با 
اقرار به قتل دخترجوان گفت: پنج 
ســال از آشــنايى خانواده  هاى من 
و آتوسا مى گذشــت و در اين رفت 
و آمدها بود كه عاشــق او شــدم و 
پيشنهاد ازدواج دادم كه آتوسا هم 
قبول كرد. ارتبــاط تلفنى ما ادامه 
داشــت و هميشــه درباره مراسم 
ازدواجمان با هــم حرف مى زديم، 
اما شرايطم براى ازدواج مهيا نبود. 
متهم در خصوص روز حادثه گفت: 
روز حادثه با آتوســا به پارك رفته 
بوديم. كمى خوراكــى خريديم و 
روى صندلى پارك نشستيم و بعد 
از خوردن خوراكى ها در مورد آينده 
و زندگى مان صحبت مى كرديم كه 
آتوســا دوباره بحث ازدواج را پيش 
كشيد و به من فشار آورد كه هرچه 
زودتــر به خواســتگارى اش بروم و 

زندگى مان را شروع كنيم.
به او گفتم در حال حاضر شــرايط 
ازدواج نــدارم، اما او تهديد كرد كه 
ماجــرا را به پدرش خواهد گفت. از 
آنجايى كه من و آتوسا اين ارتباط 
را از پدرهايمان مخفى كرده بوديم، 
به همين دليــل از اين حرف هاى 
او عصبانى شــدم و با هم مشاجره 
لفظى كرديم. وقتى درگيرى ما بالا 
گرفت، عصبانى شدم و كنترلم را از 
دست دادم و با چاقويى كه هميشه 
همراهم بود، دو ضربه به ســينه او 

زدم.
آتوســا خونين نقش بر زمين شد و 
من هم از ترس فرار كردم، اما بعد از 
چند روز دستگير شدم. با بازسازى 
صحنه جرم، كيفرخواست عليه متهم 
صادر و پرونده به شعبه دوم دادگاه 
كيفرى يك استان تهران فرستاده 

 ، شــد
اما متهم قبل از برگزارى جلســه 
با پرداخت ديه توانست  محاكمه 
رضايت اوليــاى دم را جلب كند. 
بنابرايــن روز گذشــته متهم از 
جنبه عمومى جرم در شعبه دوم 
دادگاه كيفرى يك اســتان تهران 
به رياست قاضى زالى حاضر شد 
و بار ديگر ماجرا را شــرح داد. او 
در آخريــن دفاعش گفت: من به 
آتوســا علاقه داشتم، اما به خاطر 
اينكه دانشجو بودم و شرايط ازدواج 
مهيا نبود، خواستم كمى صبر كند. 
من از آتوسا خواستم تا درسم تمام 
شــود و بعد از خدمت سربازى و 
شغل مناســب به خواستگارى اش 
بــروم، اما قبول نكــرد. روز حادثه 
اين مشــاجره ما بالا گرفت و او با 
سر و صداى زياد مرا تهديد مى كرد 
كه آبرويم را خواهد برد، به همين 
خاطر نتوانســتم خودم را كنترل 
كنم و با چاقو دو ضربه به سينه اش 
زدم و فرار كــردم. متهم ادامه داد 
و گفت: مى دانم اشــتباه كرده ام و 
خيلى پشيمانم. در اين چند سال 
مادرم به بيمارى روانى مبتلا شده 
اســت و خانواده ام با سختى 350 
ميليون تومان به اولياى دم پرداخت 
كردنــد و هنوز هــم 100 ميليون 
تومان بدهكارنــد. از هيئت قضايى 
تقاضاى بخشش دارم و مى خواهم 
هرچه زودتر مرا آزاد كنند تا بتوانم 

به خانواده ام خدمت كنم.

در شهررى شناســايى و بازداشت 
كنند. متهم در همان مراحل اوليه 
بازجويى لب به اعتراف گشــود و با 
اقرار به قتل دخترجوان گفت: پنج 
ســال از آشــنايى خانواده  هاى من 
و آتوسا مى گذشــت و در اين رفت 
و آمدها بود كه عاشــق او شــدم و 
پيشنهاد ازدواج دادم كه آتوسا هم 

 ، شــد

درگيرى مرگبار مالباخته با 
دزدى كه مواد مى فروخت

خط قرمز: 3 جوان كه به دنبال سارق خودروى شان 
بودند با حضور در پارك رضوان به سراغ يكى از متهمان 

سابقه دار رفته و سناريوى مرگبارى را رقم زدند. 
 ساعت 2 بامداد دوشنبه 20 شهريور ماه امسال صداى 
درگيرى در پارك رضوان خيابان كميل سكوت شبانه 
را شكســت و همين كافى بود تا ماجراى درگيرى به 

مأموران كلانترى 111 هفت چنار گزارش شود.
بدين ترتيب تيمى از مأموران پاى در محل گذاشتند و 
با مرد 40 ساله اى كه هدف ضربات چاقو قرار گرفته بود 
روبرو شدند و خيلى زود اين مرد به بيمارستان منتقل 
شد اما اين مرد به خاطر خونريزى و ضربه چاقو روى 

تخت بيمارستان به كام مرگ فرو رفت.
همين كافى بــود تا ماجراى جنايــت خونين پارك 
رضوان به بازپرس شــعبه دهم دادسراى امور جنايى 
تهران مخابره شود و تيمى از مأموران اداره 10 پليس 

آگاهى براى تحقيقات فنى وارد عمل شدند.
كارآگاهــان در تحقيقات ابتدايى پى بردند كه قربانى 
جنايت ســعيد يكى از متهمان سابقه دار است كه از 
چندى قبل در پارك رضوان اقدام به فروش مواد مخدر 

مى كند.
مأموران در مرحله نخست احتمال دادند كه درگيرى 
مرگبار به خاطر معامله بر ســر مواد مخدر باشــد و 
تجســس هاى خود را در پارك آغاز كردند تا اينكه به 

سرنخ جديدى در اين پرونده رسيدند.
بررســى هاى پليسى نشــان از آن داشت كه 3 جوان 
شبانه سوار بر موتور داخل پارك رفته و پس از درگيرى 

با سعيد دست به اين جنايت زده اند.
مأموران در ادامه موفق شدند با اقدامات پليسى يكى از 
عاملان اين جنايت را در عمليات فنى پليس دستگير 

كنند.
بازجويى هاى پليســى از متهم خبر از آن داشت كه 
چندى قبل دزدان پرايد پدر يكى از عاملان جنايت را 
سرقت كرده اند و پسر جوان كه به دنبال سارق ماشين 
پدرش بود متوجه مى شود كه يكى از سارقان حرفه اى 
و سابقه دار در داخل پارك رضوان اقدام به فروش مواد 
مخدر مى كند با اين فرضيه كه سرقت خودروى پدرش 
از ســوى او صورت گرفته است با دوستانش به سراغ 
سعيد مى رود و بر سر اين موضوع با هم درگير شده و 

اين پرونده جنايى رقم مى خورد.
بنا به اين گزارش، متهم دســتگير شــده به دستور 
بازپرس شعبه دهم دادســراى امور جنايى در اختيار 
مأموران اداره 10 قرار دارد و تجسس ها براى دستگيرى 

ديگر متهمان اين درگيرى مرگبار ادامه دارد.

خط قرمز: 2 نوجوان كه دوســت خــود را در خان ببين به 
قتل رسانده بودند دستگير شــدند.  سردار جاويدان، رئيس 
پليس اســتان گلستان گفت: عصر روز يكشــنبه، مأموران 
كلانترى خان ببين از يك مورد قتل نوجوان 16 ساله و كشف 
جسد وى در حاشيه جنگل شيرآباد اطلاع پيدا كردند. رئيس 
پليس گلستان ادامه داد: در پى اطلاع وقوع اين قتل، تيمى 

متشكل از پليس آگاهى راميان، مأموران يگان امداد و مأموران 
كلانترى خان ببين، تحقيقات وسيع خود را آغاز كردند. وى 
گفت: مأموران كمتر از 2 ساعت، 2 نوجوان را كه در وقوع اين 
قتل نقش داشته را شناسايى و با كنترل محل ها ومسير هاى 
احتمالى فرار، اين 2 مجرم را دستگير كردند. جاويدان افزود: 
با تحقيقات انجام شده، اين 2 نوجوان 15 ساله به قتل دوست 
خود پس از يك مراســم عروسى و در توهم مصرف شيشه 

اعتراف كردند. علت و انگيزه قتل در دست بررسى است.

قتل پسر 16 ساله در جنگل شيرآباد 



الاهلی- پرسپولیس ۱۹:۴۵ در ابوظبی

عبور از گذرگاه  میلیاردرها
 فوتبال  ورزش  پرسپولیس تنها نماینده 
ایران در لیگ قهرمانان آســیا به زجر کشیدن 
در این رقابت ها عــادت دارد. این تیم پس از 
صعود پر زحمت از مرحله گروهی و یک هشتم 
نهایی حالا می خواهد از سد یک چهارم نهایی 

عبور کند.
قرمزهــا در بازی رفــت خود مقابــل الاهلی 
عربستان چیزی نمانده بود که کاملا از صعود 
ناامید شوند اما برانکو ایوانکوویچ با تعویض های 
به موقعش موفق شد بازی دو- صفر عقب افتاده 
را دو- دو مساوی کند.حالا سرنوشت در دستان 
خود پرسپولیس است و این تیم با یک پیروزی 

می تواند خود را به نیمه نهایی برساند.
پرسپولیس میزبان بازی رفت بود اما به دلیل 
مشــکلات بین ایران و عربستان، آن مسابقه 
در مسقط عمان برگزار شد. نتیجه دو- دو در 
خانه باعث می شود که یک تساوی یک-یک 
یــا صفر-صفر به معنای حذف پرســپولیس 
باشد.پرســپولیس در این فصــل لیگ برتر 
عالی کار کرده و به راحتی حریفان را شکست  
می دهد و برد روحیه بخش در خانه گسترش 
فولاد این تیم را آماده برگزاری جشن صعود 

کرده است.
قهرمان ایــران در این فصل لیــگ قهرمانان، 
حریفان بسیار قدرتمندی مثل الوحده امارات، 
الهلال و الاهلی عربستان، الریان و لخویای قطر 
داشــته و بازی مقابل این تیم ها تجربه خوبی 
برای بازیکنان این تیم شــده که فرداشب در 
ابوظبی بدون اشــتباه مقابل الاهلی به میدان 

بروند.
دست پرُ برانکو

امتیاز پرسپولیس نسبت به فصل قبل نیمکت 
قوی این تیم اســت. این نیمکت نشینان تیم 
بودند که نتیجه بازی رفت را عوض کردند. در 
بازی گسترش- پرسپولیس هم همین اتفاق 

تکرار شد.
برانکــو در این فصل دســت باز تــری دارد و 

می تواند هر بازی ترکیب تیمش را عوض کند. 
سیدجلال حسینی در بازی رفت محروم بود و 
حالا به جمع نفرات تیم برگشته است. کاپیتان 
پرســپولیس اما کمی مصدوم است و احتمال 
بازی کردن او زیاد به نظر نمی رسد. برانکو در 
خط میانی هافبک باکیفیتی مثل بشار رسن را 
روی نیمکت دارد. گادوین منشا هم می تواند 

در خط حمله به کمک تیم بیاید.
پرسپولیس از هر لحاظ شرایط خوبی برای 
غلبه بر الاهلی دارد، اگر قرار باشد تیمی به 
ناکامی تیم های ایرانــی در لیگ قهرمانان 
آســیا پایان دهد آن تیم همین پرسپولیس 

کنونی است. ایران چهار سال در نیمه نهایی 
نماینده ای نداشته و تنها ســه بار تیم های 
ایرانی تا نیمه نهایی رسیده اند. العین امارات 
و الهلال عربســتان دیگر تیم های حاضر در 
مرحله یــک چهارم نهایــی در منطقه غرب 

آسیا هستند.
الاهلی تیمی با ستاره های گران قیمت

الاهلی بــرای نتیجه گرفتن در آســیا هزینه 
زیادی کرده است. این تیم ســرمربی خود را 

عوض کرد و چند خرید میلیاردی داشت.
سرگئی ربروف اوکراینی جانشین کریستین 

گروس سوئیسی شد. 

این تیم ۶ بازیکن خارجی دارد. عمر الســوما 
سوری و محمد عبد الشــافي مصری از فصل 

قبل همراه الاهلی باقی ماندند.
جنجالی ترین و مهــم ترین خریــد الاهلی، 
لئوناردو سوزا برزیلی است. الاهلی برای خرید 
این بال چپ ۴ میلیون یورو هزینه کرد تا ستاره 
پارتیــزان بلگراد را جذب کنــد. دیگر برزیلی 
الاهلی کلادمیر است که با قیمت ۲،۷ میلیون 
یورو از بروژ بلژیک به الاهلی پیوست.عربستان 
در این روزهــا همچنان ســرخوش از حضور 
دوباره در جام جهانی است و آنها می خواهند در 

لیگ قهرمانان هم خودی نشان دهند.

دوباره سوما
در آستانه این دیدار یک بار دیگر نگاه ها به عمر 
السوما سوری است. ســوما برترین گلزن لیگ 
عربستان در ۳ فصل پیاپی در ۷۱ بازی در لیگ 
۷۳ گل به ثمر رسانده است و بهترین بازیکن 
الاهلی در ســالهای اخیر بوده است. سوما در 
یک ماه گذشته بدجوری برای علیرضا بیرانوند 
دردســر ایجاد کرد. او در بازی رفت زننده گل 
اول الاهلی بود. در بازی ایران-سوریه هم این 

بازیکن در دقیقه ۹۲ کار را به تساوی کشاند.
 سوما در یک بازه ۲۱ روزه برای سومین مرتبه 

مقابل بیرانوند قرار می گیرد.

شایان مصلح: الاهلی را باید 
هوشمندانه شکست دهیم

مهر: مدافع پرســپولیس با اشــاره به دیدار با الاهلی تاکید کرد که 
یک بازی منطقی مقابل نماینده عربستان می تواند ضامن پیروزی 
سرخپوشان باشد. شایان مصلح می گوید: پیروزی مقابل گسترش 
فولاد به تیم کمک کرد تا با روحیه بالا خودمان را برای بازی حساس 
با الاهلی آماده کنیم. یکی از بزرگترین بازی هایی است که باید در 
ســال ۹۶ انجام دهیم. چاره ای جز پیروزی نداریم و می خواهیم به 
جمع ۴ تیم نهایی برســیم. انگیزه بسیار بالایی برای کسب پیروزی 
داریم و امیدوارم با یک بازی منطقی و هوشمندانه به پیروزی دست 

پیدا کنیم.

فروزان: به دو دلیل مقابل استقلال 
کم کاری نمی کنم

ورزش سه: دروازه بان پارس جنوبی اعلام کرد که مقابل استقلال 
قصد دارد ثابت کند که هنــوز می تواند درون دروازه آبی پوشــان 
قرار بگیرد. محسن فروزان می گوید: همیشــه در طول سال های 
گذشــته که از اســتقلال جدا شــدم و در تیم های دیگری حضور 
داشتم، دوست داشــتم به اســتقلال برگردم تا ثابت کنم که هنوز 
هم می توانم دروازه بان استقلال باشم. فروزان ادامه می دهد: به دو 
دلیل مقابل استقلال کم کاری نمی کنم و بهترین عملکرد را برجای 
می گذارم؛ دلیل اول اینکه شرافتم تحت هر شرایطی برایم اهمیت 
دارد، شرافتی که با سختی به دست آوردم و به من می گوید بهترین 
بازی ام را جلوی استقلال انجام دهم. دلیل دوم درخواست هواداران 
استقلال در فضای مجازی از من است، در روزهای گذشته بسیاری 
از طرفداران از من خواسته اند حالا که لباس پارس جنوبی را برتن 
دارم بهترین عملکرد را جلوی استقلال داشته باشم که این فرهنگ 

بالای طرفداران استقلال را می رساند.

هاشمی جواهری:
ارزش بازی منتخب کربلا و مشهد برابر 

دیدار ملی و بین المللی است  
ورزش:  هاشــمی جواهری مدیر عامل تربیت بدنی آستان قدس 
رضوی در دیدار نماینده تیم فوتبال کربلا پیش از بازی این تیم مقابل 
نماینده مشهد در افتتاحیه ورزشگاه امام رضا )ع( می گوید: این برای 
اولین بار در تاریخ فوتبال است که یک تیم ورزشی از اعتاب مقدسه 
حسینی میهمان حضرت رضا )ع( می شود. مدیرعامل تربیت بدنی 
آستان قدس رضوی مهمترین بعد ورزش را تربیتی دانست و افزود : 
برگزاری این گونه مسابقات می تواند ابعاد تربیتی و فرهنگی ورزش 
را مورد تاثیر قرار داده و باعث ارتقای آن شود. ارزش فوتبالی و ورزش 
این بازی با توجه به ابعاد مذهبی و فرهنگی آن در حد بازی های ملی 

و بین المللی است.

ماهینی: شرایط ابوظبی بهتر از مسقط 
است

مهر: کاپیتان پرســپولیس با اشاره به شــرایط بهتر شهر ابوظبی 
نسبت به مسقط برای بازی با الاهلی، تاکید کرد که بازی همیشگی 
پرسپولیس می تواند این تیم را مقابل نماینده عربستان پیروز کند. 
حسین ماهینی معتقد اســت: یکی از بازی های سختمان را پیش 
رو داریم. فکر می کنم اگر بتوانیم بازی همیشگی خودمان را انجام 
دهیم  خواهیم توانست از سد تیم الاهلی که تمام برنامه ریزی اش را 
برای صعود انجام داده است، بگذریم. او اضافه کرد: همه تلاشمان را 
می کنیم تا این بازی بزرگ را به کام خودمان و هواداران فوتبال ایران 
شیرین کنیم. فکر می کنم جو بازی در ابوظبی بهتر از مسقط عمان 
باشد. تماشاگران بیشتری خواهیم داشــت و امیدوارم ایرانی های 
مقیم ابوظبی و دوبی هم به ورزشگاه بیایند تا با روحیه ای بالا بازی 
کنیم. الان فقط برای هواداران پرسپولیس بازی نمی کنیم و خودمان 

را نماینده ایران در لیگ قهرمانان آسیا می دانیم.

نماینده تیم کربلا: حضور کرار در بازی 
روز شنبه منتفی است

ورزش: سید عباس عبدالحسین زوین هماهنگ کننده و نماینده تیم 
فوتبال کربلا که در مشهد حضور دارد حضور کرار جاسم بازیکن عراقی 
را در بازی دوستانه روز شنبه بین منتخب مشهد و منتخب کربلا منتفی 
اعلام کرد. وی افزود: برابر آخرین هماهنگی ها حضور کرار با توجه به 
شرایط لیگ ایران در این بازی مهیا نیســت. وی در خصوص باشگاه 
فوتبال کربلا افزود: ۲0 تیم در لیگ برتر عراق حضور دارند که تنها ۲ تیم 
آن خصوصی هستند که باشگاه فوتبال کربلا یکی از ۲ باشگاه خصوصی 
عراق است. تیم فوتبال کربلا در فصل گذشته لیگ عراق که اول شهریور 

ماه به پایان رسیده است مقام هفتم را بدست آورده است.

سرکنسول عراق: ورزشگاه امام رضا )ع( 
افتخار شیعیان است

ورزش: در راستای هماهنگی بیشتر جهت حضور و اعزام تیم فوتبال 
کربلا و حضور وزیر ورزش کشور عراق جهت بازی روز ۲5 شهریور 
ماه بین تیم فوتبال کربلا و منتخب مشهد مدیر عامل تربیت بدنی 
آستان قدس رضوی در محل کنســولگری عراق با سرکنسول این 

کشوردیدار و گفتگو کرد. 
در این ملاقات نصیر عبدالحسین سرکنسول کشور عراق خدمات 
آســتان قدس رضوی را برای جهان اســلام بی نظیر دانست و این 
خدمات را الگویی برای ســایر اعتاب مقدسه دانست. وی ورزشگاه 
امام رضا )ع( را افتخاری برای شیعیان و ورزشکاران دانست که باعث 

اعتلای جایگاه مشهد در بین دیگر شهرها خواهد شد.
سرکنسول عراق با تقدیر از تربیت بدنی آستان قدس رضوی بابت 
فراهم نمودن شرایط این مسابقه حضور یک تیم از عتبه حسینی را 
باعث نزدیکی بیشتر شــیعیان و ارادتمندان ائمه هدی به یکدیگر 

دانست  که باعث انتقال تجارب ورزشی و فرهنگی می شود.

اتهام مهابادی به سر مربی سیاه جامگان
ورزش: مهابادی، سرمربی برق نوین شــیراز داور و کادرفنی سیاه 
جامگان را دلیل شکســت این تیم در جام حذفــی می داند. داوود 
مهابادی می گوید: از میثاقیان ناراحت هستم. او به عنوان سرمربی 
باید الگو باشــد و فرهنگ جوانمردی را نشــر دهد. او با این کارها 
می خواهد به کجا برسد؟ به روح پدرم که اگر این اتفاق برای ما رخ 

می داد، من اجازه می دادم تیم حریف به ما گل بزند.

ضد حمله

 ربروف: تساوی بازی رفت نشانه قدرت 
پرسپولیس است

ورزش: سرمربی الاهلی عربستان پیش از دیدار با پرسپولیس در دیدار برگشت 
مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا از بازیکنانش خواست تا ایرادات بازی 
رفت را اصلاح کنند. سرگئی ربروف می گوید: بازی مقابل پرسپولیس بسیار برای 
ما اهمیت دارد مخصوصا اینکه یکی از اهداف ما در این فصل قهرمانی در آســیا 
است. دیدار رفت را انجام دادیم و تیم رقیب موفق شد یک تساوی به دست آورد و 
این نشانه قدرت رقیب ماست. بدون شک من به عنوان سرمربی تیم وظیفه دارم 
که اشتباهات بازی رفت را اصلاح کنم. در بازی رفت با توجه به اینکه جلو بودیم و 
برخی از اتفاقات رخ داد راضی نیستم. اکنون باید اشتباهاتمان را تصحیح کنیم. 
وظیفه ام تصحیح اشتباهات اســت و به همین خاطر در این زمینه صحبت های 

زیادی با بازیکنان کردم.

برانکو: هوای امارات با پرسپولیس یاری نمی  کند
ورزش: سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس از انگیزه هایش برای شاد کردن دل ایرانی ها 
خبر داد اما تاکید کرد که شــرایط آب و هوایی محل برگزاری مســابقه اصلا به نفع 

پرسپولیس نیست.
 برانکو ایوانکوویچ می گوید: شــرایطمان در دوبی بسیار عالی است. تمام تلاشمان را 
می کنیم تا در بازی با الاهلی موفق باشیم. متاسفانه هوا با ما یاری نمی کند چون اینجا 
رطوبت بسیار بالایی دارد ولی این شرایط نمی تواند برای ما مشکلساز شود و با تمام 
خوشبینی به ابوظبی خواهیم رفت. فقط یک هدف داریم و آن هم پیروزی است. وی 
افزود: طبیعی است کار ساده نیست. الاهلی هشت بازیکن ملی پوش در تیم عربستان 
دارد و همچنین عمر السوما ملی پوش سوریه که هم در عمان در بازی رفت و هم در 
تیم ملی سوریه مقابل ایران به ما گل زد. با این حال ما نشان داده ایم ضعیفتر از الاهلی 

نیستیم و این را ثابت کرده ایم. 14
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   رئیس فدراسیون فوتبال می گوید برگزاری دیدار تدارکاتی تیم ملی فوتبال 
با توگو قطعی است.

   مهدی فنونی زاده پس از انتخابــش به عنوان رئیس کمیته فنی آلومینیوم 
اراک می گوید که آمده است تا یاد ناصر حجازی را در این شهر زنده کند.

   علی اکبر طاهری مدیرعامل باشگاه پرســپولیس می گوید در جلسه او با 

مهدی تاج قرار بر این شد که بلیت فروشــی بازی های لیگ برتر به باشگاه ها 
واگذار شود.

   تاریخ تولد بختیاری زاده و برومند بازیکنان اسبق تیم ملی فوتبال ایران و 
باشگاه استقلال در فهرست متولدین فیفا قرار گرفت.

   محمد انصاری مدافع پرســپولیس در بین 5 مدافع برتر قاره آســیا در ماه 

آگوست قرار گرفت.
   لوکا بوناچیچ سرمربی گسترش فولاد در جلسه هیئت مدیره تیمش حاضر 
شــد و دفاعیات خود را از عملکرد ضعیف تیمش ارائه داد که در نهایت موجب 

حمایت هیئت مدیره برای ادامه کار او شد.
   تیم میوندالن در حضور سوشا مکانی با شکست تیم مطرح رانحیم همچنان 

شانس خود را برای حضور در مرحله پلی آف لیگ برتر نروژ حفظ کرد.
   مهرداد پولادی از فهرســت بازیکنان تیم فوتبال باشــگاه بانکوک یونایتد 

تایلند کنار گذاشته شد.
   تیم آلکمار در غیاب علیرضا جهانبخش، ملی پوش ایرانی بازی خانگی هفته 

چهارم اردویژه هلند را با پیروزی به پایان رساند.

 فرانک دی بوئر، سرمربی کریستال پالاس تنها پس از ۴ بازی از نیمکت این 
تیم اخراج شد.

   ادن هازارد، ستاره چلسی مدعی شد که فشار زیادی که روی بازیکنان تیم 
است، باعث می شود تا آنها برای کسب قهرمانی چمپیونزلیگ بهتر کار کنند.

   کیلیان امباپه، ستاره پاری سن ژرمن مدعی شد که زین الدین زیدان، الگوی 

او است و او حتی مدل موهایش را از روی زیزو تقلید می کرده است.
   گرت بیل، ستاره رئال مادرید مدعی شد که فصل گذشته برای اینکه بتواند 

بازی کند باید دائما مسکن مصرف می کرده است.
   از اظهارات اخیر الکساندر چفرین، رئیس یوفا اینچنین برداشت شده بود که 

یوفا قصد دارد پی اس جی را از رقابت های اروپایی محروم کند.

زرینچه: 
طلبم فدای سر 

استقلال!
ورزش: مربی پیشــین اســتقلال 
ابراز امیدواری کــرد پیروزی اخیر 
تیم محبوبش در جام حذفی باعث 

بهتر شــدن شــرایط آبی پوشــان شــود و نظر جالبی نیز در خصوص 
طلب های مالی خود از اســتقلال بیــان کرد. جواد زرینچــه می گوید: 
استقلال بازی ســختی در جام حذفی داشت، ان شاالله که در آینده بهتر 
شود. در خصوص طلب هایم نیز از این باشگاه باید بگویم امیدوارم وضع 
استقلال خوب شود و ســپس مطالبات من را پرداخت کنند. اگر هم این 

اتفاق رخ نداد، فدای سر استقلال!

خانزاده: فوتبالم را 
مدیون دایی هستم

ورزش: مدافع پدیده که تجربه شــاگردی 
علی دایی در پرسپولیس را دارد، در آستانه 
بازی تیمش با ســایپا به سرمربیگری دایی 
می گوید تا همیشه حضور در فوتبال را مدیون 

این مربی می داند. محمد خانزاده می گوید: از نظر انگیزشی که برایم فرقی نمی کند بازی با 
سایپا، پیکان، نفت، گسترش یا هر تیم دیگری باشد. علی آقا همیشه به بنده لطف داشتند، 
ایشان من را به فوتبال ایران معرفی کردند و تا آخر فوتبالم، به ایشان مدیون هستم اما طبیعی 
است که در این دیدار سعی  کنم بهترین عملکردم را داشته باشم. بازی با سایپا بازی سخت 
و مهمی است که با پیروزی اش می توانیم خودمان را به رتبه سوم برسانیم. این بازی برایمان 
خیلی اهمیت دارد چون سایپا تیم فوق العاده خوبی است و از کادرفنی خوبی نیز بهره می برد.

چمنیان: در این مقطع 
بزرگترین کمک به 
تیم نوجوانان توجه 

رسانه ها است
فارس: سرمربی تیم فوتبال زیر ۱۷ سال 

ایران در فاصله حدودا سه هفته ای تا شروع 
مسابقات جام جهانی این رده سنی در هند، نقش رسانه ها را در دادن انگیزه به بازیکنان 
ملی پوش حیاتی توصیف کرد. عباس چمنیان معتقد اســت: در مقطع فعلی مهمترین 
چیزی که می تواند به تیم ما کمک کند، توجه کافی و مناســب است. این بازیکنان باید 
درک کنند در چه جایگاهی حضور دارند و اگر مورد حمایت رسانه ها قرار بگیرند متوجه 
می شوند به عنوان نماینده ایران چه مسئولیت سنگینی بر عهده دارند. حضور مهدی تاج 
و محمدرضا ساکت در بازی روز گذشته در همین راستا بود. رسانه ها می توانند نقش اصلی 

را ایفا کنند و باعث بالا بردن انگیزه بازیکنان شوند.
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ورزشـــی

حرکت ارزشمند سرمربی ایرانی فوتسال علیه مسلمان کشی های اخیر

کردی:عواقبکنارهگیریازهدایتمیانمارراپذیرفتهام
میثاقیان: همه در مورد جادوگری

 از من سؤال می کنند
تسنیم: سرمربی تیم سیاه جامگان وقتی با برخی مسائل موجود در اطراف تیمش مواجه 
می شود، می گوید که ترجیح می دهد بیشتر در مورد مسائل فوتبالی صحبت کند. اکبر 
میثاقیان درباره آخرین وضعیت تیم سیاه جامگان و دیدار این تیم مقابل تراکتورسازی در 

هفته ششم لیگ برتر صحبت هایی انجام داده است که در ادامه می خوانید:
*بعد از دیداری که در جام حذفی مقابل برق جدید شیراز انجام دادید، سرمربی 
حریف خیلی به مسائل داوری اعتراض داشت. شما نمی خواهید در این باره 

صحبت کنید؟
من نمی توانم درباره داور صحبت کنم. به آقای مهابادی احترام می گذارم. او تیم خوبی 
داشت که خیلی خوب کار کرد، اما ما بهتر و قوی تر بودیم که توانستیم گل بیشتری بزنیم.
*یکی از صحبت های دیگر مهابادی در نشست خبری این بود که کادر فنی 
سیاه جامگان نگذاشــت بازیکنانش گل به خودی بزنند و بازی جوانمردانه را 

رعایت کنند. واقعاً شما چنین چیزی به بازیکنان تان گفتید؟
خدا وکیلی نمی دانم. اصلًا نمی دانم ایشــان در نشســت خبری درباره چه چیزهایی 
صحبت کرده است. من به همین خاطر اســت که زیاد اهل مصاحبه کردن نیستم. هر 
کس می خواهد با ما مصاحبه کند، یا در مورد داور می پرسد یا در مورد جادوگر و این طور 
چیزها. من دوست دارم بیشتر در مورد مســائل فوتبالی سیاه جامگان صحبت کنم، نه 

جادوگر و داور!
* درباره بازی با تراکتورســازی صحبت کنید. به نظر می رسد در تبریز کار 

سختی مقابل این تیم خواهید داشت.
تراکتورسازی یکی از تیم های واقعاً قدرتمند لیگ برتر است. آنها همیشه مثل استقلال 
و پرسپولیس قدرتمند بوده اند. تراکتورسازی یک تیم باشخصیت است که مربی خیلی 
خوب و کاربلدی هم دارد، اما بچه های ما هم آماده این دیدار هستند. ما با تمرکز و خیلی 

قبراق به میدان می رویم و امیدواریم تبریز را با دست پر ترک کنیم.

ایسنا: سرمربی ایرانی تیم ملی فوتسال 
میانمــار از تصمیمش برای اســتعفا از 
هدایت این تیم به دلیل کشــتار مردم 
مسلمان میانمار دفاع کرد. رضا کردی می 
گوید: اواخر سال میلادی سال گذشته 
بود که پیشــنهادی از میانمار دریافت 
کردم. من از سال ۲00۸ در قطر مشغول 
بودم و مقطعی هم در کویت مربی گری 
کردم و همان موقع از میانمار پیشنهاد 
داشتم اما به دلیل اقدامات وحشیانه ای 
که علیه مسلمانان انجام می دادند اعلام 
کردم نمی آیم. بنابراین از ســال ۲0۱۳ 
به قطر بازگشــتم و اواخر سال میلادی 
۲0۱۶ دوباره پیشنهادی از سوی آن ها 
مطرح شــد و بعد از مذاکره، پذیرفتم به 

میانمار بروم.
او افزود: ۱0 روز پیش بــرای مرخصی از 
میانمار به ایران بازگشتم و قرار بود جمعه 
به این کشور بازگردم اما به خاطر اقدام هایی 
که علیه مســلمانان در این کشور انجام 
می شود، به آن ها ایمیل زدم و گفتم با این 

شــرایط حاضر به ادامه همکاری نیستم. 
بنابراین استعفا دادم و منتظر واکنش طرف 

مقابل هستم.
سرمربی سابق تیم فوتسال پرسپولیس 
همچنین در پاســخ به این پرسش که 
بازتاب این اتفاق را چطور دیده اســت، 
گفت:  ابتــدا از مردم کشــورم که از من 
حمایت کردند تشــکر می کنم. افرادی 
که آنها را نمی شــناختم برای من پیام 
محبــت آمیز فرســتادند. این نشــان 
می دهد در کشــوری زندگی می کنیم 
که با بصیرت هستند و ســره را از ناسره 
تشخیص می دهند. همچنین از مهندس 
کیومرث هاشمی تشــکر می کنم که در 
همان ســاعات اولیه با من تماس گرفت 
و ابراز محبت کرد. بازخــورد این اتفاق 
در ایران خیلی خوب بود. امیدوارم اول 
خدا قبول کند. از هیچ شخص، دستگاه و 
ارگانی نیز انتظاری ندارم چون تصمیمم 
کاملا شخصی بود و خودم آن را گرفتم. 

عواقبش را هم می پذیرم.

او اضافه کرد: در کشور میانمار روزنامه ها 
و سایت های محلی با زبان های میانماری 
و انگلیسی به بازتاب این اتفاق پرداختند 
و این خبــر در میانمار به شــدت صدا 
کرده اســت. حتی خبرگزاری هایی از 

کشورهای مســلمان مثل ترکیه و قطر 
با من تماس گرفتنــد و درباره انگیزه ام 

سوال کردند.
این مربــی ایرانی در بخــش دیگری از 
گفت وگو در پاسخ به این پرسش که آیا 
پیش از گرفتن این تصمیم به ضرر مالی 
ناشــی از آن فکر کرده است یا نه، گفت: 
فلسفه و تفکراتم در زندگی این است که 
همه چیز پول نیست. قرارداد بسیار خوبی 
با فدراسیون فوتبال میانمار بستم چون 
قرار بود تیم های فوتسال و پایه فوتبال را 
پوشش دهم. اما فکر نمی کنم همه چیز 
زندگی، پول باشد. رسول الله می فرماید 
هر مسلمانی از شــما کمک خواست و 
اگر می توانستی به هر نوعی کمک کنی 
و نکردی، مسلمان نیستی. نمی خواهم 
بگویم آدم بسیار مذهبی ای هستم اما در 
یک شهر مذهبی بزرگ شده ام و اهل قم 
هستم. بنابراین یک سری مسائل بر پول 
مقدم است. همه شرایط را هم می دانستم 

و تبعاتش را می پذیرم.



امروز آغاز جام قهرمانان بزرگ جهان

تيم ملى واليبال به دنبال درخشش در سرزمين آفتاب تابان
 واليبــال  ورزش      هفتمين دوره رقابــت هاى جام 
قهرمانان بزرگ جهان كه پيش از اين با نام جام بين قاره اى 
شناخته مى شــد، از امروز  با حضور 6 تيم در ناگوياى ژاپن 
استارت مى خورد و در ادامه در شهر اوساكا دنبال مى شود. 
برزيل، فرانسه، ايران، ايتاليا، ژاپن و آمريكا 6 تيم حاضر در 
اين رقابت ها هستند. 5 تيم به عنوان قهرمان هاى قاره هاى 
مختلف و جهان به همــراه ژاپن ميزبان براى رســيدن به 
قهرمانى تلاش مى كنند. دور روز اول اين مسابقات در شهر 
ناگويا برگزار مى شــود و تيم ها پس از يك روز استراحت و 
عزيمت (پنجشنبه) به شهر اوساكا، اين رقابت ها را در اين 

شهر پيگيرى مى كنند.
چهارمى، بهترين جايگاه در 2 دوره حضور

 تيم ملى واليبال از 6 دوره اى كه اين رقابت ها برگزار شده، 
در 2 دوره اخير حضور داشته است. بلندقامتان ايرانى در سال 
2009 پايين تر از برزيل، كوبا، ژاپن و لهستان و بالاتر از مصر 
در جايگاه پنجم ايستادند. ايران در سال 2013 كه آخرين 
دوره برگزارى اين مسابقات و به سرمربيگرى خوليو ولاسكو، 
شركت داشت، تيم كشورمان در جايگاه چهارم و پايين تر از 
برزيل، روســيه و ايتاليا و بالاتر از آمريكا و ژاپن قرار گرفت. 
پيروزى تاريخى ايران مقابل آمريكا در اين دوره، نقطه عطفى 
در واليبال ايران بود. جالب است بدانيد كه تيم ملى واليبال 
برزيل كه در هفتمين دوره اين مسابقات هم در كنار 5 تيم 
ديگر حضور دارد، با كسب 4 عنوان قهرمانى پرافتخارترين 

تيم جام بين قاره اى محسوب مى شود. 

آتزورى؛ اولين حريف ايران
تيم ملى واليبال ايران در نخســتين ديدار خود به مصاف 
ايتاليا  مى رود. ســابقه رويارويى دو تيم ايران و ايتاليا از 
مسابقات قهرمانى جهان ســال 2006 ژاپن آغاز شد كه 
در آن بازى ايتاليايى ها صاحب برترى سه بر صفر شدند. 
از آن روز تا به بعد دو تيم 17 بار با هم روبرو شده اند كه 
سهم ايران 5 برد و ســهم لاجوردى پوشان 12 پيروزى 

بوده است.

  پاداش تيم ها چقدر است؟
 فدراســيون بين المللى واليبال (FIVB)، براى هفتمين دوره 
رقابت هاى جام قهرمانان بزرگ در بخش مردان مبلغ 635 هزار دلار 
جايزه نقدى در نظر گرفته است كه به قرار زير به تيم ها تعلق مى گيرد:

  برنامه بازى هاى تيم ملى
 سه شنبه 21 شهريورماه؛ ناگويا

ساعت 11 و 10 دقيقه: ايران - ايتاليا
چهارشنبه 22 شهريورماه؛ ناگويا

ساعت 11 و 10 دقيقه: ايران - آمريكا
پنج شنبه 23 شهريورماه: استراحت

جمعه 24 شهريورماه؛ اوساكا
ساعت 8 و 10 دقيقه: ايران - برزيل

شنبه 25 شهريورماه؛ اوساكا
ساعت 14 و 45 دقيقه: ژاپن - ايران

يكشنبه 26 شهريورماه؛ اوساكا
ساعت 10 و 10 دقيقه: ايران - فرانسه

سال 2017 بهترين سال ايران در تاريخ 
كشتى فرنگى

ورزش: تيم هاى ملى كشــتى فرنگى ايران در جهان، بهترين هاى 
سال 2017 جهان شدند.

 ايران كه يك بار با عنــوان قهرمانى جهان 2014 در بزرگســالان 
عملكردى شايسته داشت، امسال در رده نوجوانان نايب قهرمان، در 

رده جوانان قهرمان و در رده بزرگسالان دوم جهان شدند.
در  كشــتى فرنگى  نوجوانان توسط مهران ســعادتى فرد و محسن 
مدهنى طلا، مصطفى كايد خورده به نقره و محمد نصرتى برنز گرفت 
و دوم شــدند. در جوانان ، كشتى ايران توســط پويا دادمرز، كرامت 
عبدولى و امين كاويانى نژاد طلا، آرمان عليزاده عبدولى نقره و امين 
ميرزاده برنز گرفت. كشتى فرنگى ما 3 برنز توسط محمد على گرايى، 

سعيد عبدولى و حسين نورى به دست آورد .
تيم هاى كشتى فرنگى ما در سال 2017 با 5طلا 2 نقره و6 برنز و با يك 
عملكرد استثنايى به عنوان بهترين سال تاريخ خود رسيد و عملكردش 

نسبت به كشتى آزاد هم بهترين عملكرد تاريخ شد .

فدراسيون كاراته چيزى برايم كم نگذاشت
مهدى زاده: دچار مسموميت 

وحشتناكى شدم
ورزش ســه: نفر اول رنكينگ 60-كيلوگرم كاراتــه جهان گفت: 
هدفمان نه تنها رســيدن به المپيك بلكه موفقيت و كسب مدال در 

اين رقابت ها است. 
  امير مهدى زاده كه سابقه قهرمانى در رقابت هاى جهانى و آسيايى 
را در كارنامه خود دارد، در فاصله 3 سال مانده تا اولين تجربه المپيكى 

كاراته تلاش خود را براى حضور در اين مسابقات آغاز كرده است.
  وى گفت: بعد از وزن كشــى، غذايى خورديم كه باعث شــد دچار 
مسموميت وحشتناكى شــوم. با همين شــرايط 4 حريف خودم را 
شكست دادم و به نيمه نهايى رســيدم. در مسابقه نيمه نهايى آنقدر 
حالم بد بود كه فقط ايستادم تا مسابقه تمام شود. ناى راه رفتن نداشتم 
و نمى توانستم رقص پا كنم. به همين دليل به گروه بازنده ها رفتم و 
چون اين مرحله بعد از 2 روز برگزار شد، خيلى خيلى بهتر شده بود. 

توانستم با شكست 8 بر صفر حريف روسى به مدال برنز برسم.

بعد از رايزنى با مسئولان فيده
شطرنج ايران رفع تعليق شد

ورزش: رئيس فدراســيون شــطرنج از رفع تعليق اين رشته بعد از 
رايزنى با فيده خبر داد.

 تعليق شطرنج ايران كه از 5 روز قبل رخ داده بود، نگرانى هاى زيادى 
را بابت حضور نمايندگان كشورمان در بازى هاى داخل سالن آسيا به 

وجود آورده بود، اين مشكل برطرف و شطرنج ايران رفع تعليق شد. 
 تعليق فدراسيون ايران به دليل عدم پرداخت بدهى 120 هزار دلارى 
باقى مانده از ميزبانى رقابت هاى شــطرنج قهرمانى زنان جهان در 
بهمن ماه سال 95 رخ داده بود.  مهرداد پهلوان زاده، رئيس فدراسيون 
شطرنج گفت: هنوز بدهى 120 هزار دلارى را پرداخت نكرديم؛ اما 
بعد از رايزنى با مســئولان فيده توانستيم فعلا اين مشكل را برطرف 
كنيم. ملى پوشان ايران بدون مشكل مى توانند در رقابت هاى داخل 
سالن حضور پيدا كنند. همچنين نام شطرنج بازان ايرانى به ريتينگ 

فدراسيون جهانى بازگشته است.
وى همچنين مى افزايد: فعلا از فيده مهلت گرفتيم و قرار اســت با 
همكارى و حمايت وزارت ورزش به زودى اين بدهى را پرداخت كنيم. 
قرار است در چند قسط اين بدهى پرداخت شده و مشكل به صورت 

كامل رفع شود. 

خبر

انگليس - ليگ برتر
 برنلى 1 ................................................................... 0 كريســتال پالاس
 سوانســى 0 ................................................................... 1 نيوكســل

اسپانيا - لاليگا
 ديپورتيوو لاكرونيا 2 .............................................. 4 رئال سوســيداد
 بيلبائــو 2 ................................................................... 0 خيرونــا
 ســلتاويگو 1  ................................................................... 0 آلاوس
 ويارئــال 3 ................................................................... 1 بتيــس

ايتاليا - سرى آ
 اينترميــلان 2  ................................................................... 0 اســپال
 كاليــارى 1 ................................................................... 0 كروتونــه
 هلاس ورونــا 0 ................................................................... 5 فيورنتينا
 اودينــزه 1 ................................................................... 0 جنــوا
 آتالانتــا 2 ................................................................... 1 ساســولو
 لاتزيــو 4 ................................................................... 1 آث ميــلان
 بنونتــو 0 ................................................................... 1 تورينــو
 بلونيــا 0 ................................................................... 3 ناپولــى

آلمان - بوندسليگا
 هرتابرليــن 1 ................................................................... 1 وردربرمن
 شــالكه 3 ................................................................... 1 اشــتوتگارت

ميز نتايج
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محمدى: 
بدشانسى باعث از 

دست رفتن قهرمانى شد
مهر: ســرمربى تيم كشــتى آزاد نوجوانان ايران پس از كسب عنوان 

چهارمى رقابت هاى جهانى گفت: اين تيم شايســتگى ايستادن بر سكوى 
نخست را داشت، اما گرفتار بدشانسى و ناداورى شديم.   غلامرضا محمدى گفت: 

هر چند اين تيم نسبت به سال گذشته با چهار پله صعود در رده چهارم جهان قرار 
گرفت و از سوى ديگر با 5 مدال رنگارنگ، يك مدال بيشتر از دوره قبل گرفتيم، اما 
از  نتيجه كسب شده راضى نيســتم، چراكه اين تيم استحقاق ايستادن بر سكوى 

قهرمانى جهان را داشت.
وى گفت: اگر يكى از دو كشــتى گير ما كه با ناداورى حقشان خورده شد در 

جدول مى ماندند ما به راحتى بر سكوى نخست ايستاده بوديم.  شرايط 
اصلا مســاعد نيســت و اكثريت كشــورها از اين موضوع ناراضى 

بودند، چراكه اين شــكل برگزارى باعث خســتگى بيشتر 
كشتى گيران مى شود و  به لحاظ حفظ سلامتى و 

اصول علمى روش غلطى است.

با يك 
طلا، يك نقره و 3 برنز

تيم كشتى آزاد نوجوانان به 
مقام چهارم جهان رسيد

ورزش: تيم ملى كشــتى آزاد نوجوانان ايران به مقام چهارم جهان 
رسيد.

  در پايان مسابقات كشتى آزاد قهرمانى نوجوانان جهان، تيم ايران با 53 
امتياز چهارم شد. روسيه با 73، آمريكا با 66 و آذربايجان با 61 امتياز اول، 

دوم و سوم شدند.
 اين رقابت ها كه طى 3 روز در آتن يونان برگزار شــد، با يك طلا، يك 

نقره و 3 برنز همراه بود.   آزادكاران ايرانى در مجموع در 10 وزن به 
5 مدال رسيدند. اين در حالى است كه سال گذشته آزادكاران 

نوجوان كشورمان در مسابقات جهانى گرجستان به 
مقام هشتم دست پيدا كرده بودند.

كولاكوويچ: 
امروز، روز بزرگى براى 

واليبال ايران است
ورزش: سرمربى تيم ملى واليبال ايران مسابقه امروز مقابل ايتاليا 

را جدالى حساس و حياتى دانست و گفت: ملى پوشان ايتاليا توانايى 
بالايى دارند. وى گفت: بازى اول تيم ايران برابر ايتاليا است. بار آخرى كه 
برابر ايتاليا قرار گرفتيم در ليگ جهانى بود كه با نتيجه سه بر صفر مغلوب 

شديم. در اينجا فرصت ديگرى براى ايران فراهم شده تا بهتر بازى كنيم.
وى افزود: ايتاليا نايب قهرمان المپيك 2016 ريو است. درست است كه 
ايتاليا در جام قهرمانان بزرگ جهان دو بازيكن مهم خود (زايتســف 

و خوآنتورينا) را در اختيار ندارد، اما ساير بازيكنان ايتاليا از توان 
بالايى برخوردارنــد. ايتاليا تيم قدرتمندى اســت. تمام 

تلاش خود را مى كنيم، و به كسب بهترين نتيجه 
اميدواريم.
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 شروع فصل جديد رقابت هاى ليگ قهرمانان
رئال به دنبال ركورد تاريخى بايرن 

 فوتبال  دلارام عظيمى  بــازى هاى مرحله 
گروهى ليگ قهرمانان فصل 2018- 2017 در حالى 
آغاز مى شوند كه رئال مادريد بعد از دو عنوان قهرمانى 
پياپى در دو سال اخير ، كماكان مدعى اصلى قهرمانى 
اين رقابت ها محسوب مى شــود. كهكشانى ها به 
دنبال كسب افتخارى هستند كه پيش از اين تنها 
بايرن مونيخ در دهه هفتاد ميلادى موفق به كسب آن 
شده بود. تيم هاى هشت گروه مرحله مقدماتى اين 
مسابقات در آستانه شروع رقابت هاى اين فصل در اين 

شرايط به سر مى برند:
گروه 1: بنفيكا، يونايتد، بازل، زسكا مسكو

ژوزه مورينيو از بازگشــت يونايتد به اين رقابت ها 
بعد از يك سال غيبت راضى اســت و تلاش دارد 
نخستين مربى باشد كه با سه تيم مختلف اروپايى 
دراين رقابت ها قهرمان شده است. بنفيكا در بين 
تيم هاى درجــه دو فوتبال اروپا هميشــه دراين 
رقابت ها عملكرد مقبولى داشــته و بازل نسبت به 
تيمى كه درسال 2011 در مرحله گروهى يونايتد را 
شكست داده بود، به دليل فروش پياپى ستاره هايش 
تيم ضعيف ترى به نظر مى رسد. زسكا مسكو هم در 
چهارسال اخير بازى هاى مرحله گروهى را در رتبه 
آخر به پايان رسانده است. يونايتد بعد از اينكه در 
4 بازى نخست اين فصل ليگ برتر 10 امتياز كسب 
كرده، به عنوان قهرمان سه دوره  اين رقابت ها خود 

را مدعى اصلى صعود ازاين گروه مى داند. 
گروه 2: بايرن مونيخ، پى اس جى، اندرلشت، 

سلتيك
نيمار بعد از انتقال 222ميليون يورويى از بارسلونا 
به پارى سن ژرمن، قهرمانى دراين رقابت ها را به 

هدف اصلى خود تبديل كرده اســت. پى اس جى 
معمولا به راحتى بــه مراحل حذفى اين رقابت ها 
صعود مى كند و بايد ديد بــا ورود امباپه به جمع 
بازيكنان اين تيم چه اندازه شانس هاى تيم پاريسى 
براى پيشروى به مراحل بالاتر اين رقابت ها افزايش 
يافته اســت. آنچلوتى مربى بايرن پيشتر تجربه 
مربيگرى روى نيمكت پارى سن ژرمن را داشته 
و سلتيك هرگز تيم راحتى براى حريفان خود در 
ليگ قهرمانان نبوده ولى احتمالا قهرمان اسكاتلند 
با اندرلشت براى كسب عنوان سومى گروه رقابت 

مى كند. 
گروه 3: چلسى، اتلتيكو مادريد، رم، قره باغ

قره باغ نخستين تيم آذربايجانى است كه توانسته 
در مرحله گروهى مهم تريــن رقابت هاى فوتبال 
باشگاهى اروپا حاضر باشــد. اتلتكيو مادريد دوبار 
در سه سال اخير به فينال اين رقابت ها راه يافته 
و هردو دفعه مغلوب رئال مادريد شــده و چلسى 
قهرمان سال 2012 بعد از شروع ضعيف در ليگ 

برتر، دوباره به شرايط اوج خود بازگشته است. 
گروه 4: يوونتوس، بارســلونا، المپياكوس، 

اسپورتينگ
اگر يووه و بارســلونا كه روى هم 7 بار قهرمان اين 
رقابت ها شــده اند از اين مرحلــه صعود نكنند، 
شگفتى بزرگ اين فصل چمپيونزليگ رقم خواهد 
خورد. آنها در فينال ســال 2015 بــا هم روبرو 
شده بودند كه بارســا به لطف قدرت خط حمله 
رويايى اش تيم آلگــرى را درهم كوبيده بود. يووه 
فينال سال گذشته را هم به رئال مادريد واگذار كرد 
و از سال 1996 قهرمان چمپيونزليگ نشده است. 

المپياكوس و اسپورتينگ به ندرت به مرحله بعدى 
اين رقابت ها راه پيدا مى كنند و اسپورتينگ درپى 
فروش ادرين سيلوا به لســتر نسبت به سال هاى 

اخير ضعيف تر به نظر مى رسد.

گروه 5: اسپارتاك مسكو، سويا، ليورپول، 
ماريبور

 در ضعيف ترين گروه مرحله مقدماتى، ليورپول 
قهرمان پنج دوره اين رقابــت ها از طريق پلى اف 
به اين مرحله راه يافته و دنبــال انتقام گيرى بعد 
از شكست برابر ســويا در فينال ليگ اروپاى سال 
2016 اســت كه مانع از حضور اين تيم در ليگ 
قهرمانان سال گذشته شد. اسپارتاك كه قهرمان 
ليگ برتر روسيه شــده براى نخستين بار از فصل 

2013 -2012 در مرحلــه گروهى حضور يافته و 
ماريبور نماينده اسلوونى ناشناخته ترين تيم اين 
گروه به شــمار مى رود كه در تلاش براى كسب 

عنوان سومى خواهد بود. 

گروه 6: شاختاردونتسك، منچسترسيتى، 
ناپولى، فاينورد

سيتى پپ گوارديولا در قرعه كشى خوش شانس 
بود كه در بين سيدهاى نخست با شاختار همگروه 
شــد. قهرمان اوكراين در سه ســال اخير تاوان 
سنگين عدم امكان بازى در زمين خانگى خود را 
درپى درگيرى هاى سياسى پرداخت كرده است. 
با اين حال ناپولى همچنان يكى از ســخت ترين 
حريفان سيتى است كه در پلى اف توانسته نيس 

را حذف كند. فينورد هم بعد از 15 سال غيبت به 
مرحله گروهى بازگشته است. 

گروه 7: موناكو، پورتو، بشيكتاش، لايپزيگ
موناكو شــگفتى بزرگ فصل قبل ليگ قهرمانان 
بود كه در نيمه نهايى حضور يافت و با از دســت 
دادن امباپه، برناردو سيلوا و بنجامين مندى دراين 
تابستان تضعيف شــده به نظر مى رسد. تقابل با 
پورتو به نوعى تكرار فينال سال 2004 خواهد بود 
كه تيم پرتغالى فاتح آن شده بود. لايپزيگ درآن 
زمان هنــوز وجود خارجى هم نداشــت. اين تيم 
درسال 2009 شــكل گرفته و تيم تازه واردى در 
عرصه رقابت هاى اروپايى محسوب مى شود. اما 
نايب قهرمان فصل گذشته بوندسليگا، تنها سيد 
چهارمى بود كه همه بــزرگان اروپا از رويارويى با 

آن هراس داشتند.
گروه 8: رئال مادريد، بوروســيا دورتموند، 

تاتنهام، آپوئل
رئال مادريد سه بار در چهار سال اخير قهرمان اين 
رقابت ها شــده و تلاش مى كند نخستين تيمى 
باشد كه به ركورد سه عنوان قهرمانى پياپى بايرن 
مونيخ در فاصله سال هاى 1976تا 1974 دست 
پيدا مى كند. جدايى دمبله از بوروسيا دورتموند 
رقيب اصلى اين تيم را در مرحله گروهى ضعيف تر 
كرده و تاتنهام در ومبلى ورزشگاه موقت فعلى خود 
به دنبال دستيابى به نتايج بهترى نسبت به آنچه 
دراين فصل در اين استاديوم كسب كرده، خواهد 
بود. آپوئل هم تيمى اســت كه در اوج شــگفتى 
درسال 2012 به مرحله يك چهارم نهايى صعود 

كرده بود.

سهشنبه 21 شهريور  ليگ قهرمانان آسيا
 الاهلى عربستان - پرسپوليس

 ساعت: 19:45 زنده از شبكه سه

سهشنبه 21 شهريور ليگ قهرمانان اروپا
 آاس رم - اتلتيكومادريد

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 21 شهريور ليگ قهرمانان اروپا
 بارسلونا - يوونتوس

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 22 شهريور  واليبال جام قهرمان قاره ها
 ايران - آمريكا

 ساعت: 11:10 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 22 شهريور  ليگ قهرمانان اروپا
 رئال مادريد - آپوئل نيكوزيا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما

در مراسم نصب پلاك افتخار عنوان شد

استاد عبداحد: مزد سال ها زحمت در بسكتبال را گرفتم
سينا حســينى : مراســم رونمايى از پلاك افتخار على 
عبداحد پيشكسوت ورزش خراســان رضوى صبح ديروز 
با حضور مســئولان ورزش استان دانشــگاهيان ، مديران 
حوزه شهرى ، پيشكسوتان ورزش خراسان و اعضاء انجمن 
ورزشى نويسان و عكاسان خراســان رضوى در منزل اين 
پيشكسوت نامى عرصه گزارش ، خبر و بسكتبال برگزار شد. 
در اين مراسم سرپرست سازمان فرهنگى تفريحى شهردارى 
با اشاره به نقش ويژه پيشكسوتان حوزه ورزش گفت: احترام 
به پيشكســوتان حوزه ورزش بايســتى در همه اوقات به 
درستى رعايت شود چون پيشكســوتان تاريخچه ورزش 
استان هستند و بى شك توجه به تجربيات و نقطه نظرات 
آنها مى تواند مســير پيش روى مديران را براى توســعه و 
پيشرفت ورزش فراهم سازد.حسين نخعى شريف با اشاره 
به تلاش اســتاد عبداحد در حوزه توسعه بسكتبال افزود: 
استاد عبداحد با حضور در تمامى ميادين ورزشى به دنبال 
راهنمايى و مشاوره دادن به نسل جوان هستند و در عرصه 
گزارش و خبر هم الگويى از تخصص و كار دقيق و حرفه اى 

براى ما هستند. 
قرائت پيــام ويژه محمود مشــحون ، رئيس فدراســيون 
بســكتبال براى اســتاد عبداحد هم بخش ديگرى از اين 

مراسم بود.
در اين متن آمده بود :انتقادهاى تندش، خطاب به بنده را 
روى تخم چشم گذاشــته ام و از آن ها متأثر نشدم؛ چون او 
در نوشته هايش هم، داشته  ها را مى بيند و هم نداشته ها را. 
سال هاست عبد احد را مى شناســم و به من ثابت شده كه 

هيچ گاه در جهت تخريب، انتقاد نكرده و هميشه حامى و 
خدمت گزار ورزش بوده است. 

برخى قلم تند و برخى قلم كند يا متوسط دارند. اين مثل 
راننده اى مى مانـَـد كه با وجود تند رانــدن، بازهم جوانب 

احتيــاط را رعايت مى كنــد و نه   تنها ســالم به مقصدش 
مى رسد بلكه زودتر هم مى رسد. و اگر عبد احد قلمِ تندى 
دارد، به كسى هجمه اى وارد نمى كند و درجهت سازندگى 

گام برداشته است. 

او مردى بزرگ است و زحمت كش. به عزيزانى كه موقعيت 
تقدير از او را فراهم كردند، تبريــك مى گويم. مجد،مدير 
تربيت بدنى همگانى شهردارى مشهد هم با اشاره به نقش 
ويژه پيشكســوتان در حوزه ورزش خراسان رضوى و شهر 
مشهد گفت: خوشــحاليم كه امروز از پلاك افتخار يكى از 
پيشكسوتان خوشنام و دانشگاهى عرصه بسكتبال رونمايى 
مى كنيم و اميدواريم تا پايان سال جارى از ساير پلاك هاى 
افتخار ديگر افتخارآفرينان ورزش مشهد رونمايى هم كنيم. 
بيژن قنبرى و احمد ســلامى همكاران رسانه اى على عبد 
احد نيز در اين مراسم با اشاره به خاطرات مشترك خود با او 
از نقش ويژه وى در حوزه رسانه هاى ورزشى تقدير كردند و 
ابراز اميدوارى كردند جايگاه پيشكسوتان همچنان از سوى 

مديران ورزش استان به خوبى ديده شود.
استاد على عبد احد ،خبرنگار روزنامه قدس و گزارشگر صدا 
وسيما  در سخنانى كه براى ميهمانان داشت ضمن تشكر از 
مديريت تربيت بدنى شهردارى مشهد و مسئولان ورزشى 
اســتان براى برپايى چنين مراسمى عنوان كرد مزد سالها 
زحمت و جنگيدن در بكستبال را با اين مراسم دريافت كرده 
و قدردان همه دوستان و عزيزانى اســت كه در اين مسير 
سخت همراهش بودند. او از خانواده خود بابت همراهى اش 
در اين سالها تشــكر ويژه اى كرد و اين مراسم را متعلق به 

همه اصحاب ورزش و رسانه دانست.
در پايان اين مراسم از كتاب خاطرات على عبداحد رونمايى 
شد و پلاك افتخار طراحى شده بر سر در خانه ايشان واقع 

در خيابان فرهاد مشهد نصب شد.
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 جامعه/ محبوبه علی پور 
در روزهای گذشــته رسانه ها به نقل 
از دکتر محمود خدادوست، مدیرکل 
دفتر طب ســنتی وزارت بهداشــت نوشــتند که 
موضوعی به نام طب اسلامی نداریم.روز گذشته نیز 
دکتر ایرج حریرچی، سخنگوی وزارت بهداشت به 
سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب اشاره کرد 
و گفت: در سیاست های کلی سلامت؛ طب سنتی 
با عنوان »طب ســنتی ایرانی« آورده شــده و کلمه 
اسلامی وجود ندارد و چنین کاری سهواً انجام نشده 

بلکه با علم انجام گرفته است.

 کشمکش همیشگی میان »یاهمه یا هیچ«
گرچه طی ســال های اخیر شاهد توجه بسیاری به 
حوزه طب سنتی هســتیم ولی هنوز این عرصه با 
نابسامانی های فراوانی دســت به گریبان است که 
جدی ترین آن ها را می توان کشمکش میان تفکرات 

افراطی و تفریطی در این حوزه دانست.
دکتر احمد حمزه، عضو کمیســیون بهداشــت و 
درمان مجلس شورای اسلامی با تأیید این مقوله به 
گزارشگر ما می گوید: ما ملت جالبی هستیم و تابع 
تفکر یا همه یا هیچ هستیم. چنانکه هر مقوله ای را یا 
صددرصد تایید می کنیم یا صددرصد رأی به نفی آن 
می دهیم و هیچ حد وسطی برای امور قائل نیستیم. 
در حوزه طب سنتی نیز همین رویه حاکم است؛از 
همین رو طب سنتی ایرانی - اسلامی ما مظلوم واقع 
شده است.چنانکه عده ای این قضیه را نفی می کنند 
درحالی که نمی توان دستاوردها و پیشینه علمی و 
فرهنگی یک ملت را نادیده گرفت.از ســوی دیگر 
نیز شاهدیم برخی فعالان حوزه طب سنتی چنان 
افراطی عمل می کنند که حتی نیازی به دانش روز و 
مدرن پزشکی قائل نیستند. وی تأکید می کند: طب 
سنتی مایه افتخار ماست چرا که نوابغ و اندیشمندان 
ســرآمدی در این زمینه داشــته ایم که تا قرن ها 
دســتاوردها و اندیشــه های آن ها در دانشگاه های 
معتبر جهان مورد توجه بوده اســت.از این رو باید 
پذیرفت شیوه طبابتی که پیشینه چند هزار ساله 
دارد حرف هایی نیز برای گفتن خواهد داشت و این 
شیوه را نمی توان از بیخ و بن نادیده گرفت و منکر 
تمام تاثیراتش شــد.همچنین این تفکر که تأکید 
کنیم امروزه طب سنتی قادر به پاسخگویی به همه 
نیازهای درمانی ماست و دیگر نیازی به دانش مدرن 

پزشکی نیست نیز سخنی گزاف و بی پایه است.

 ضرورت وجود تفکرات انتقادی
دکتر ســعید صانعی،فعال حوزه طب سنتی نیز با 
تأکید بر این که در هرچالشــی باید رعایت انصاف 

شــود و این تفکر »چون از ما نیستی با ما نیستی« 
رویه ای غیر معقول است،می گوید: نفی طب اسلامی 
از سوی متولیان حوزه سلامت تفکری افراطی است. 
البته باید توجه داشت در جامعه ما هر مقوله ای که 
همراه با عنوان اسلامی و پشتوانه امامان معصوم)ع( 
باشد مورد اقبال مردم است اما اگر مواردی در طب 
سنتی در جامعه مشــاهده می کنیم که همسو با 
دانش و آموزه های بزرگان دینی ما نیســت باید از 
سوی متولیان نظام سلامت مورد ارزیابی و بازنگری 
قرارگرفته و مفاهیم ناب آن مورد استفاده قرار گیرد. 
چرا که آموزه های دینی و ادعیه معتبری وجود دارد 

که از سوی اندیشمندانِ به نام تأیید شده است.
وی با اشــاره به این که طب اسلامی که به تازگی 
رواج پیــدا کرده، متون خود را مبتنی بر احادیث و 
روایات می داند، می افزاید: همــواره بخش هایی از 
طب سنتی که مطابق احادیث معتبر و متواتر است 
را فعالان این حوزه به دیده منت پذیرفته و برروی 
چشم می گذارند.چنانکه در حال حاضر بسیاری از 
فعالان طب سنتی از این آموزه ها بهره می برند.این 
درحالیست که برخی روش های مورد توجه عاملان 
طب ســنتی خارج از این آموزه ها و احادیث متقن 
هســتند.این مسئله نیز به برخی منابع موجود این 
دانــش برمی گردد. درعصر عباســی حاکمان این 
سلســله که به دنبال غلبه بر آموزه ها و دانش ائمه 
معصومین بودند علوم یونانی را ترویج کردند.البته 
بســیاری از اندیشــمندان ایرانی همانند ابن سینا 
این علوم را بومی ســازی کرده و رنگ و بوی ایرانی 

بخشیدند که سرانجام به عنوان رهاورد دانش ایرانی 
در جهان شناخته شده است.

دکتر صانعی می افزاید: برخی افراد نیز در ادامه این 
رویه به ســوی احادیث و روایات در دسترس خود 
که به مسائل درمانی و سلامت می پرداختند، اقبال 
نشان دادند.این درشرایطی بوده که در برخی موارد 
دقتی به سلســله روایات و راوی آن ها نشده است. 
همچنین اگر احادیثی نیز معتبر باشد باید پرسید 
امام معصوم)ع( این سخن را برای چه فردی و با چه 

مشکلی مطرح کردند. 

 حضور کمرنگ طب سنتی درنظام سلامت
آیا در نظام سلامت جایگاهی برای طب سنتی لحاظ 
شده اســت و چگونه می توان این جایگاه را تقویت 

کرد؟
صانعی، فعال طب سنتی در پاسخ اظهار می کند:هر 
مقوله ای که در ســاختار و نظامی متولد شــود تا 
زمانی که به بهره برداری برســد با چالش ها و فراز 
و فرودهایی همراه است. جایگاه طب سنتی نیز در 
نظام سلامت ما از این مقوله مستثنی نمی باشد. چرا 
که امروزه افراد خبره در طب سنتی به تعداد کافی 
نیســتند و استادان به نام این دانش از دنیا رفته اند. 
همچنین به دلیل محدودیت های گذشــته نسبت 
به طب سنتی که به عصر پهلوی  بر می گردد روند 
تربیت نیروی انســانی این حوزه به کندی رخ داده 

است.
وی خاطرنشــان می کند: گرچه در سالهای اخیر از 

سوی متولیان امر قدم های قابل توجهی در زمینه 
تقویت طب سنتی برداشته شــده اما هنوز هم به 
دلیل سیاســت بازی هایی که در وزارت بهداشت 
وجــود دارد و به دلیل کمبود اعتبارات و تنگناهای 
اقتصادی طب سنتی جایگاه مطلوبی ندارد. چنانکه 
صــدور مجوز برای راه اندازی چند ســلامتکده به 
منظور ارائه خدمات با وجود حجم چشمگیر بیماران 
و مراجعه کنندگان چندان کافی نیســت.از دیگر 
چالش های طب ســنتی نبود حمایت های بیمه ای 
است چرا که مردم بیشتر ترجیح می دهند به جای 
مراجعه برای درمــان بیماری های متداول خود به 
متخصصان طب سنتی به داروخانه ای مراجعه کنند 
و دارویی را خودسرانه مصرف کنند. البته روند بیمه 
کردن این خدمات نیز با دشواری هایی همراه است 
چرا که بســیاری از داروهای این حوزه دارای مجوز 

نبوده و یا هزینه های آن بسیارگران است. 

 بازگشت به طب سنتی مؤثر
دکترحمزه، نماینده مردم درخانه ملت با توصیه به 
این که برای حل چالش های حوزه طب سنتی باید 
نگاهی واقع گرایانه داشت، می افزاید:ضروری است 
که جایگاه مشخصی برای روش های طبابت سنتی و 
مدرن پزشکی در نظر بگیریم و بر همین اساس برای 
آن ها ارزش قائل شویم.چرا که مجموعه این دو شیوه 
می تواند نیازهای درمانی و سلامت کشور را تأمین 

کرده و البته هزینه های این عرصه را کاهش دهد. 
وی با اشاره به آثار طب سنتی خاطر نشان می کند: 

با بهــره گیری از این روش ها می توان از بســیاری 
از مشــکلات و گرفتاری های حوزه ســلامت بشر 
پیشــگیری و آن ها را درمان کرد. امروزه ســازمان 
بهداشــت جهانی بازگشتی به سمت بهره مندی از 

طب سنتی ملل مختلف کرده است.
این نماینده مجلس شــورای اسلامی می افزاید: در 
مقطعی تلاش های ارزشــمندی برای تقویت طب 
ســنتی در نظام سلامت ما شکل گرفت.همین که 
طب ســنتی به عنوان رشته دانشگاهی مورد توجه 
قرار گرفت و رسمیت یافت قدم قابل تأملی بود.البته 
متأسفانه دیدگاه های افراطی عاملان طب سنتی که 
اغلب نیز غیر دانشگاهی هستند باعث شده وزارت 
بهداشت با محدودیت بیشتر در این مقوله عمل کند 
و روند تقویت جایگاه منطقی طب سنتی به کندی 
پیش بــرود.از این رو انتظار مــی رود همانگونه که 
تخلف فعالان حوزه سلامت در رشته های تخصصی 
به حســاب تمامی فعالان آن نوشته نمی شود، در 
زمینه طب سنتی نیز نظرات وزارت بهداشت تغییر 
کرده و به همان نگــرش مؤثری که به حوزه طب 

سنتی داشت؛ برگردد.
مهدی مصری، رئیس مرکــز قرآن، حدیث و طب 
دانشــگاه علوم پزشکی بقیه الله)عج(، نیز با اشاره به 
ســخنان برخی از مدیران وزارت بهداشت مبنی بر 
نبود مکتبی پزشکی به نام طب اسلامی می گوید: 
اگر این ســخن ناظر به نبود روشــی بــه این نام 
است؛ این سخن درســت بوده و روش یا مکتبی و 
مجموعه ای به نام طب اسلامی در حال حاضر نداریم 
اما اگر این سخن ناظر به این باشد که ما یک مبانی 
در اسلام نداریم که به آن فلسفه داده تا این فلسفه 
راه و روش خود را پیدا کند و از آن به عنوان مکتب 
طبی یاد کنیم، این درست نیست و آقایان کم لطفی 

می کنند.
وی تأکیــد کرد: ما مبانی را در روایت و قرآن داریم 
که باید توسط دانشمندان مسلمان و افرادی که علم 
را در کنار حلم دارند مستند شده و تیمی از انجمن 
فلسفه و حکمت این مبانی را تبدیل به فلسفه کنند، 
اگر این کار انجام شــود در آینده می توان گفت که 

طب اسلامی داریم.
مصری عنوان کرد: وزارت بهداشت می تواند پزشکان 
و دانشــمندان مســلمان را در پژوهشکده ها جمع 
کــرده به مبانــی موجود فلســفه داده و از دل آن 
روش ایجاد کــرده و در این حوزه پژوهش کنند تا 
این مسأله پیش رود، ما برخی از مسائل را با فلسفه 
دادن می توانیم جلو ببریم، برخی از مســائل را نیز 
با پژوهش و برخی دیگر مانند ســبک زندگی را با 
پروتکل نویســی می توانیم در خدمت علم بشر در 

حوزه سلامت در آوریم.

قدس چرایی ادعای مسئولان وزارت بهداشت را بررسی می کند

تیغ بی انصافی بر چهره طب اسلامی
 سه شنبه 21 شهریور 1396 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

 نمایشگاه تولیدات خراسان در 83 سال پیش
 و نگاهی به امروز

.ـش/ 1934 م نمایشــگاهی از تولیدات و کالاهای استان  در ســال 1313 ه
خراســان در مشهد دایر شــد و چون در آن ایام، مهر 1313 عده زیادی از 
شرق شناسان و ایران شناسان خارجی از کشورهای آمریکا، شوروی )سابق(، 
انگلستان، فرانسه، آلمان، دانمارک، چکسلواکی، عراق، افغانستان، هندوستان 
)مستعمره آن زمان بریتانیا(، مصر و غیره در مشهد حضور یافته بودند هر یک 
اشــیایی از مصنوعات خراسان خریداری کردند یا به آنان هدیه شد و با خود 

به کشورهایشان بردند.
بعضی از غرفه های کارگاه ها و کارخانه های مشهد در آن سال به شرح زیر بود 

که تقریباً نیازهای اهالی را برطرف می کردند:
کارخانه کاشــی سازی اســماعیل زاده و شــرکا- لاک های ایرانی تولید آقا 
حسینقلی فرهنگی- ظروف زینت سنگی مسیواکایی اف- انواع نوار و فتیله و 
قطار شصت تیر تولیدی کارگاه آقاعباس مشهدی )از زمان صفویه اسلحه و 
مهمات سازی در بازار آهنگرها متداول شده بود که ملت ایران همیشه در برابر 
عثمانی ها و ازبکان مسلح باشد مثل امروز نبود که اراذل و اوباش بروند لب مرز 
از عراق و افغانستان کلت 800 هزار تومانی و کلاشینکف یک میلیون تومانی 
بخرند و بیایند زن و بچه و پدرزن و همسر سابقشان را تیر باران کنند- همین 
اسلحه های ساخت بازارها سبب شد که محمود افغان که اصفهان و شیراز و 
کرمان و یزد را گرفته بود در تمام شــهرها با قیام مردانه مردم مواجه شده و 

دسته دسته سپاهیانش بوسیله مردم ایران تار و مار شدند.(
محصولات اداره نوغان )ابریشم( دولتی انواع پنبه و پشم تولیدی کارگاه های 
عزیزالله خان خضرایی- پشــم و کرک کارخانه پشم ریسی ملکم هارتونیان 
ارمنی- انواع آرد و پارچه پشــمی کارخانه ســرخوش- انواع پوست کارخانه 
حاج محمد حسین خزچی- روغن پنبه دانه و صابون مشهد کارخانه اوالویی، 
پارچه های امپر مابل مسیوبالا یانس زاده- شعبه تجارتخانه عسکرزاده توکیو 
اقسام ســیگار- تجارتخانه نبویان انواع پوست حیوانات- غرفه رضازاده انواع 

کراوات و دستمال )برای آنکه کراوات از خارج وارد نشود(. 
خشکبار و میشن تجارتخانه حاج علی اکبر باقرزاده- غرفه کمپوت خراسان 
شــرکت پاپولی و دانش- انواع توتون و ســیگار ایرانی کارخانه طلوع شرق- 
تجارتخانه آقای کوزه کنانی- غرفه فیروزه آقای مهدویان- تابلوهای نقاشی و 
دست دوزی های آقای مویدپردازی- امتعه ابریشمی خراسان تجارتخانه حاج 
عبدالله و پسران- قالی های ممتاز کارخانه عمو اوقلی- ماشین طبع دستی کار 
آقای محمد صادق خسروی زنجانی- نقاشی ها و مینیاتورها و کاشی سازی 
آقای طاهرزاده بهزاد- شیرینی پزی اتحاد خراسان- جوراب های خوب کارخانه 
22 ساله آقای محمد جواد جورابچی- کارهای حجاری حجارباشی زنجانی- 
نمونه های مرغوب کارخانه چرمسازی خراسان- غرفه کارخانه بافندگی تریکو 
تاژ آقای جیبی- برک های بجســتانی و بافت خراسان و شالجات تجارتخانه 
آقای حاج سید باقر )برک پیژامایی بود که مرحوم دکتر مصدق می  پوشید و 
وقتی به آمریکا رفت و در بیمارستان از او با برک عکس برداشتند کارخانه ای 
در آمریکا شــبیه آن را تولید کرد و مردم آمریکا علاقه زیادی به خرید برک 

نشان دادند(. 
ورشوســازی جالب توجه آقای محمود علی پور )آقای نخعی مدیر و صاحب 
هتل ملل در مشــهد حدود 400 سماور در هتلش متعلق به ادوار حتی قبل 
از صفویه به نمایش گذارده اســت. صنایع ورشــو در خراسان مقام مهمی 
داشته است(، کفش های ممتاز حاج ولی و پسران از چرم های خراسان- انواع 
ســنگ های معدنی خراسان- مجسمه های کاشی و چینی و گچی آقا اصغر 
آقا نصیری- نمونه های خوب کارخانه روغن گیری از پنبه دانه و صابون پزی 
تجارتخانــه نصرالله زاده در خبر ملاحظه می فرمایید 83 ســال پیش چون 
مردم ایران می خواستند از ننگ مصرف کالاهای بیگانه آسوده شوند فقط در 

خراسان این همه کالا تولید می شد.
در سایر استان ها نیز وضع به همین گونه بود؛ مثلاً تبریز از نظر تولید کبریت 
نیاز کشــور به کبریت روسی و کبریت سوئدی و اتریشــی را رفع می کرد. 
جمعیــت ایران در آن زمان حــدود 15 میلیون نفر بود. گچ و آهک و خاک 
فراوان بود اما کم کم کارخانه های سیمان راه اندازی شد که ساختمان ها محکم 

باشد، کوره های آجرپزی در اغلب شهرها راه اندازی شد.
در خبرها خواندم وزارت جلیله صنعت و معدن و تجارت که تاکنون دشمن و 
برانداز تولیدات داخلی بود و وزیر سابق مجوز ورود برای آب معدنی فرانسوی 
با بهای 60 هــزار تومان هر بطری صادر می کرد )که مثلاً 30 هزار تومان از 
هر بطری به عنوان مالیات و عوارض نصیب خزانه شــود( یا ورود چوب پنبه 
برای در بطری و ســنگ قبر چینی و مصری و قبرسی و انواع اتومبیل های 
میلیارد تومانی آزاد شــده بود تا سهمی نصیب خزانه دولت ها شود، مردم را 

بد عادت کرد.
مردم بدجوری عــادت به اجناس خارجی کرده اند. مــن جز یک بار که در 
لندن یک دو کت و شــلوار ارزان خریدم و حدود 20 ســال گاهی از آن کت 
و شــلوارها اســتفاده می کردم، در طول عمر خود از کت و شلوار با پارچه و 
دوخت ایرانی و کفش ایرانی استفاده کرده ام و خیلی لذت می برم، دستمزدی 
که به خیاط و کفاش و پیراهن دوز می دهم نصیب هموطنان زحمتکشــم 
شــود، اکنون هر کس که تا پریروز کاره ای نبــوده و گردش زمانه پولدارش 
کرده سعی می کند کت و شلوار کار لندن و رم بپوشد که بگویند آقا اعتباری 
دارد و کلاسش بالاست! به تن آن ها این لباس ها زار می زند و خیال می کنند 

شیکپوش هستند.
اغلب این تازه به دوران رسیده ها نمی دانند آنچه می  پوشند یا به پا می کنند 
تولید چین و خاور دور است که به آمریکا و اروپا صادر می شود و مارک های 

تقلبی آمریکایی و اروپایی بدان می خورد. 
یکی از اشــتباهات بزرگ و ندانم کاری های کابینه مرحوم مهندس بازرگان 
این بود که از تبلیغات توده ای ها و منافقین و چریک های مثلاً فدایی خلق که 
اکنون لندن نشین و لس آنجلس نشین شده اند و همه کراوات های گران قیمت 
می بندند ترسید و ناگهان چپگرا شد و حدود 53 شرکت بزرگ و 800 کارخانه 
معظم را با افتخار تمام مصادره کرد. تمام دســتاوردهای 150 سال احیای 
صنایع ایران به وســیله بخش خصوصی از میان رفت و دولتی ها مخصوصاً با 
جوانانی که ادای لنین و کاسترو و چه گوارا را درمی آوردند نتوانستند آن همه 
کارخانه های تولیدی را حفظ کنند و می بینید که تأمین اجتماعی می خواست 
170 کارخانه و شرکت را یکجا و جرینگی به بابک زنجانی بفروشد که البته 

این امر تحقق نیافت و اکنون اغلب در حال ورشکستگی هستند.
من بســیاری از صاحبان صنایع را می شــناختم. بعضی از آن ها از کارگری 
ریخته گری و کارگری ساده به مقام مدیر صنعتی رسیده بودند، حضرات آمدند 
مؤسسه انتشارات امیرکبیر را که یک برند جهانی بود، کفش ملی، کفش ایران، 
کالباس سازی آرز و مایتان، را مصادره کردند چه نتیجه ای حاصل شد؟ اکنون 
چه از آن باقی مانده است آن همه کارخانه ها متلاشی شد، صادرات از میان 
رفت و ندانم کاری ها، بی سوادی ها ادای کاسترو درآوردن ها و مهم تر از همه 
عدم بلدیت کار را بدین جا رســاند که ارج و آزمایش دو تولید کننده بزرگ 
ایرانی و روغن نباتی جهان ورشکست و تعطیل می شود. آخر مگر ممکن است 

کارخانه ای که روغن خوراکی تولید می کند ضرر کند و تعطیل شود؟

یادداشت های ساعت 25

 رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس عنوان کرد:نرخ پروازهای اربعین مشخص شد سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس انتقاد کرد

سوء استفاده از پزشکان برای 
تبلیغ داروهای وارداتی 

 یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 
برای رفت و برگشت

جلسات محرمانه در مجلس درباره 
»تراریخته«

»صورتی شدن« پسران 
آسیب زاست

خانه ملت: سخنگوی کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
گفت: استفاده از پزشکان در قالب تورهای تفریحی برای تبلیغ 
داروهای خاص با اخلاق حرفه ای ســازگار نیست.احمد همتی 
درخصوص اقدام شــرکت های داروسازی وارداتی به پیش بینی 
تورهــای تفریحی بــرای پزشــکان برای به فروش رســاندن 
داروهایشــان، گفت: برگزاری تورهــای تفریحی به عنوان یک 
مشوق برای برخی مسائل در حوزه پزشکی شاید به نوعی قابل 
قبول باشــد، اما برگزاری تورهای تفریحی از سوی شرکت های 
واردکننــده دارو با هدف به فروش رســاندن و تبلیغ داروها به 
هیچ عنوان در شــأن پزشکان نیست.وی افزود: اینکه پزشکان 
درقالب تورهای تفریحی داروهای خاص شرکت های داروسازی 
وارداتی را تبلیغ کنند خلاف اخلاق و قانون اســت.وی با تأکید 
براینکه برخورد و مقابله با این گونه اقدامات باید از سوی وزارت 
بهداشت و سازمان نظام پزشکی انجام شود، تصریح کرد: بخشی 
از نظارت ها مربوط به وزارت بهداشت است، اما درسازمان نظام 
پزشــکی داد سرای تخصصی وجود دارد که حتی بدون شاکی 
می تواند با طرح دعوا برای پزشکان متخلف پرونده تشکیل دهد؛ 
بنابراین وزارت بهداشــت و سازمان نظام پزشکی با تعامل باید 

میزان نظارت ها برعملکرد شرکت های دارویی را افزایش دهند.

فارس: با هدف جلوگیری از ایجاد بازار سیاه نرخ بلیت پروازهای 
اربعین، قیمت  بلیت ها امسال تکلیفی و مشخص  شد.

دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی گفت: در این راستا سقف 
نرخی برای مقطع زمانی ســفرهای اربعین مشخص شد؛ روز 
اربعین امسال 18 آبان ماه است بنابر این برای پروازهای تاریخ 

13 آبان تا 22 آبان سقف نرخی مشخص شد.
مقصود اسعدی سامانی ادامه داد: در این راستا قیمت بلیت 
پــرواز تهران ـ نجــف ـ تهران یک میلیــون و 200 هزار 
تومــان و تهران  ـ بغداد ـ تهــران نیز یک میلیون و 200 

هزار تومان تعیین شد. 
وی ادامه داد: نرخ بلیت پرواز مشــهد  ـ نجف ـ مشــهد یک 
میلیون و 500 هزار تومان، نرخ بلیت پرواز مشــهد ـ بغداد  ـ 

مشهد نیز یک میلیون و 500 هزار تومان تعیین شد.
وی ادامه داد:  از بقیه شهرها هر شرکتی که پرواز داشته باشد 
مسیر رفت و برگشت به بغداد به نجف قیمت بلیت یک میلیون 

و 200 هزار تومان خواهد بود.
وی افزود: نرخ بلیت های یکسره تهران ـ نجف 600 هزار تومان 
و مشــهد  ـ نجف نیز 750 هزار تومان تعیین شد ضمن آنکه 
قیمت های بیزینس  کلاس نیز طبق تعرفه  ایرلاین ها خواهد بود.

تسنیم:عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از برگزاری 
جلسات محرمانه در پارلمان درباره محصولات تراریخته خبر 
داد. همایون هاشمی با تأکید بر اینکه محصولات تراریخته هم 
مزایا و هم معایب دارد، افزود: برخی از دانشــمندان معتقدند 
محصولات تراریخته موجب بروز بیماری هایی در طول زمان 
می شــود، البته این موضوعات در هالــه ای از ابهام قرار دارد 
که عمدتاً برخی از آن ها به اثبات رســیده اســت. هاشــمی 
اظهار داشت: کشورهایی که از محصولات تراریخته استفاده 
می کنند، مصرف کننده را نیز محق می دانند که از تراریخته 
بودن محصولات آگاه باشــند. وی با اعلام اینکه از مؤسسات 
تحقیقاتی خواسته شده در این زمینه گزارش هایی به مجلس 
ارائه دهند، افزود: وزارت جهاد کشــاورزی و وزارت بهداشت 
به عنوان متولیان امنیت غذایی مکلف شدند یکسری کارها 
در راســتای استفاده از مزایای تراریخته انجام دهند. هاشمی 
با بیان اینکه چندین  بار به صورت محرمانه مسئولان مربوط 
به مجلس آمده اند و توضیحاتی ارائه داده اند، گفت: یکســری 
محصولات از سایر کشورها وارد ایران می شود که دستگاه های 
متولی بایــد درباره آن ها اظهارنظر کنند و نگرانی هایی را که 

درباره بیماری زا بودن این محصولات دارند برطرف کنند.

 فارس: رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی اظهار 
داشت: در بسیاری از موارد در دوره دوم مقطع ابتدایی، معلم 
دانش آموزان پسر، زن هستند و این مسئله به تربیت صورتی 

منجر شده است.
حجت الاسلام والمسلمین محی الدین بهرام محمدیان افزود: 
وقتی دانش آموز پنجم و ششم ابتدایی پسر، معلم زن داشته 
باشد، در حالی که به الگوی مرد احتیاج دارند و قد و هیکل 
بسیاری از آن ها بزرگ شــده و خصلت های مردانه باید در 
آن ها تقویت شــود، تربیت صورتی شــکل می گیرد و این 
مســئله هم برای دانش آموزان و هم معلمان مشکل ایجاد 
می کند. وی گفت: مســئله تربیت صورتی و نیاز پسران در 
ســن 10 تا 13 سالگی یک مسئله علمی است؛ 50 درصد 
معلمان آموزش و پرورش به دلیل حضور دانش آموزان دختر 
حتماً باید زن باشــد، اما آمار 85 درصد معلم زن در تهران 
فاجعه است.حجت الاسلام بهرام محمدیان افزود: دانش آموز 
پسر وقتی به اول متوسطه می رود در حالی که تا پیش از آن 
با معلم زن تحصیل کرده است در حال و هوای دیگری است 
و این مسئله جزء همان مسائلی است که در بازنگری ها حتماً 

باید به آن توجه شود.

*خسرو معتضد

جامعه- مریم آزاد: تلاش می کنیم با »دادگاه های درمان 
محور« بانوان را به ســوی مراکز ترک اعتیاد ســوق دهیم تا 

آسیب دیدگی این قشر کاهش یابد. 
معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقــوع جرم قوه قضائیه در 
گفت و گو با ما ضمن بیان این مطلب اظهار داشــت: گرچه 
می توان پذیرفت که آمار جــرم در برخی از انواع جرایم بالا 
رفته و شــاید جنســیت جرم نیز تغییر کرده باشد، اما این 
مسئله که بزهکاری در جامعه »سیمایی زنانه« یافته چندان 
پذیرفته نیست زیرا فرهنگ حاکم بر کشور به گونه ای است 
که اجازه نمی دهد، بانوان به طور چشــمگیر درگیر مسائل 

مجرمانه شوند. 
دکتر محمد باقــر الفت در ادامه افــزود: همچنین در کنار 
برنامه های حکومت و دولت که در راه حفظ و مراقبت جامعه 
زنان تلاش می کند، نزدیــکان و اطرافیان بانوان نیز در این 
زمینه حساسیت دارند. البته شماری از بانوان نیز آسیب های 
اجتماعی را تجربه می کنند که برای این افراد نیز برنامه هایی 
تعریف شده است. چنانکه در حوزه مواد مخدر تلاش می شود، 
کمپ هایی برای ترک اعتیاد داوطلبانه و اجباری بانوان ایجاد 

شود. همچنین برای مراقبت افزون تر از این گروه، سعی شده، 
بیشتر از کمپ های دولتی استفاده شود.

وی با نفی گســترش جرم در میان کــودکان و نوجوانان به 
طور ثابت شده، افزود: اگرچه آسیب هایی متوجه همه اقشار 
شــده، اما این موضوع را که دختران جوان به روشنی دارای 
ارتکاب جرایمی افزون تر باشند، نمی توان تأیید کرد. البته در 
دوسال گذشته در اقدامی مشترک با آموزش و پرورش سند 
ملی ائتلافی با عنوان »نماد« )سامانه نظام مراقبت اجتماعی 
از دانش آموزان( تنظیم شــده است. به طوری که این نظام 
قصد دارد با مســاعدت معلمان و مسئولان آموزش دیده و 
براساس گزارش های تهیه شــده، دانش آموزان را شناسایی 

کرده و خدماتی را به آن ها ارائه دهد.
 به هر حال این طرح به عنوان برنامه ای ارزشمند مورد توجه 
شورای عالی اجتماعی بوده و اعتبارات فراوانی برای اجرای آن 
درنظر گرفته شده و در حال حاضر از سوی آموزش و پرورش 
و با حمایت شورای پیشگیری در استان ها به صورت آزمایشی 

درحال اجراست.
معــاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جــرم قوه قضائیه 

همچنین خاطر نشان کرد: قانون شورای عالی پیشگیری از 
دو بخش تشــکیل شده؛ بخشی از آن به دبیرخانه این شورا 
مربوط می شود که برحسب دســتورات ریاست قوه قضائیه 
این دبیرخانه در معاونت پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه 
تشکیل شده است. همچنین این دبیرخانه وظایفی را مطابق 
قانــون برعهده دارد که انجام این وظایف نیازمند تشــکیل 
شورای عالی پیشگیری نیست و درحال انجام وظایف هستیم. 
چنانکه در موضوعاتی در حوزه خانواده از دو ســال گذشته 
برحسب دستوراتی که از سوی مقام معظم رهبری صادر شد، 
شورای عالی اجتماعی به این مباحث ورود پیدا کرده و سهم 
بندی هایی برای دســتگاه ها و نهادها در نظر گرفته شده و 
اقدام های مطلوبی در راستای کاهش طلاق توافقی و توقف 

نرخ رشد آن انجام شده است.
 دکتر الفت ادامــه داد: اگر ما به دنبال برنامه های اثر بخش 
هستیم، باید مطالعات دقیقی مطابق عناوین برنامه ها صورت 
بگیرد. از همین رو در برنامه های پنجم وششــم توســعه بر 
ایجــاد بانک های اطلاعات، یکپارچه ســازی و چرخش این 
داده ها تأکید شده است. قطعاً با ایجاد این بانک ها و همکاری 
دســتگاه ها می توانیم به آمار قابل اتکایی دسترسی داشته 
باشــیم و براســاس آن برنامه ریزی کنیم. از این رو تلاش 
می کنیم، ابتدا اطلاعاتی را که در این حوزه در اختیار ماست 
در اختیار دســتگاه هایی قرار دهیم که با ما در همین مقوله 
همکاری داشــته و تکالیف قانونی دارنــد. همچنین انتظار 

داریم، دستگاه های یادشده نیز نسبت به در اختیار قرار دادن 
اطلاعات مورد نیاز ما خست به خرج ندهند و به این ترتیب 
اجازه دهند، منابع و سرمایه های جامعه برای برنامه ریزی ها 

به سمتی صحیح سوق پیدا کند. 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه تأکید 
کرد: اعتباراتی که برای پیشگیری در اختیار قوه قضائیه قرار 
می گیرد، بسیار اندک و حتی غیر قابل توجه است. از این رو 
تأکید ما بر این اســت که دولت و مجلس شورای اسلامی با 
توجه به وظایفی که قانون اساسی برعهده قوه قضائیه نهاده، 
به این مقوله توجه کنند چرا که رســیدگی،کاهش و محو 
آسیب های اجتماعی که البته رابطه علی و معلولی با جرایم 
دارد، مورد تأکید مقام معظم رهبری است. از این رو ما برای 
انجام وظایف خود نیازمند اعتبارات قابل توجهی هستیم تا 

خدمات بهینه ای به مردم ارائه کنیم.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه در گفت و گو با قدس:

ادعای زنانه شدن بزهکاری در جامعه صحیح نیست


	9
	10
	11
	12 new
	13
	14
	15
	16

